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ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Χρειαζόμαστε 
Πολάκηδες 

στην πολιτική;

Η απόσυρση μιας... 
εν δυνάμει 

πρωθυπουργού
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Υφυπουργός Εξωτερικών
ΓΙΩΡΓΟΣ ΚΩΤΣΗΡΑΣ

«Απαραίτητος ο διάλογος 
με την Τουρκία ώστε οι διαφωνίες 

να μην παράγουν εντάσεις»
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Γράφουν

Μιχάλης Καλογιαννάκης,
Δώρα Παπαδάκη, 

Κώστας Χρονόπουλος,
π. Ηλίας Μάκος ΣΕΛ. 24-25

ΟΥΡΣΟΥΛΑ ΦΟΝ ΝΤΕΡ ΛΑΪΕΝ

Το σκληρό παζάρι 
για τις θέσεις 

των επιτρόπων
στην Κομισιόν
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ΚΩΣΤΑΣ ΤΣΙΑΡΑΣ ΓΙΑ
ΤΑ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ ΠΑΝΩΛΗΣ:

«Δημιουργούμε συνθήκες 
ασφαλείας για 

όλο το ζωικό 
κεφάλαιο 

της Θεσσαλίας»
ΣΕΛ. 30

• Υπεγράφη η επιστολή αποδοχής 
προς τις ΗΠΑ

F-35
Το «αόρατο» μαχητικό 
προβάρει το εθνόσημο

O OXETOΣ ΤΟΥ ΣΥΡΙΖΑ

Ποιος «καθάρισε»

• Το χρονικό της διαγραφής 
Πολάκη από την ΚΟ

• Κ. Τασούλας: «Του κόβω τον μισθό», 
«είναι ζήτουλας της δημοσιότητας»

• Νέες χυδαίες επιθέσεις 
κατά δημοσιογράφου και 

της συζύγου του πρωθυπουργού

«Θηλυκός 
Πολάκης»
Η ΑΚΡΙΤΑ
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ΤΟΝ ΤΡΑΜΠΟΥΚΟ
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«Ε
δώ παπάς, εκεί παπάς, πού είναι ο πα-
πάς;». Η Μιλένα Αποστολάκη ανακατεύει
την τράπουλα όπως ακριβώς έκαναν πα-

λιά οι παπατζήδες στην Ερμού. Έφυγε από το ΠΑΣΟΚ το
2012 και την επανάφερε στο κόμμα (ως… πετυχημένο
πολιτικό στέλεχος) πριν από τις εθνικές εκλογές του
2023 ο Νίκος Ανδρουλάκης. Τι επιτυχία έχει κάνει, μό-
νο ο ίδιος ο πρόεδρος Νίκος γνωρίζει. Η ίδια πάντως
ανακοίνωσε προ ολίγων εβδομάδων την υποψηφιότητά
της για αρχηγός του ΠΑΣΟΚ, άνοιξε πλατφόρμα στήρι-
ξης και συλλογής υπογραφών και έλεγε μέχρι προχθές
στα κανάλια ότι είναι έτοιμη να γίνει πρωθυπουργός!
Υπερτόνιζε με σιγουριά ότι νιώθει έτοιμη να κυβερνή-
σει γιατί έχει «μια κοινοβουλευτική εμπειρία». Φοβερό
επιχείρημα… «Η χώρα χρειάζεται πολιτική αλλαγή. Το
ΠΑΣΟΚ μπορεί να γίνει ξανά ο προοδευτικός πλειοψη-
φικός φορέας της και αυτός οφείλει να είναι ο στόχος
μας. Αυτός θα είναι ο δικός μου στόχος, όπως επεσή-
μανα στη συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής και γι’

αυτόν θα αγωνιστώ. Θέτω όλες μου τις δυνάμεις ως
υποψήφια για την ηγεσία, στην υπηρέτηση του στόχου
αυτού και καλώ τον δημοκρατικό κόσμο της χώρας με
τη μαζική του συμμετοχή στην εκλογική μας διαδικασία
να σφραγίσει την επίτευξή του», έλεγε στην ανακοίνω-
ση της υποψηφιότητάς της, αν και όλοι στο οικοσύστη-
μα της Χαριλάου Τρικούπη υποψιαζόντουσαν ότι πίσω
από αυτή την κίνησή της ήταν ο ίδιος ο πρόεδρος Νίκος,
στον οποίο η Μιλένα έτσι κι αλλιώς οφείλει την επι-
στροφή της στα βουλευτικά έδρανα. Ξαφνικά στη μέση
της προεκλογικής κούρσας η Μιλένα, ως εκ θαύματος,
αποχωρεί, αποσύρεται. Τι άλλαξε; Έχασε την αυτοπε-
ποίθησή της και πίστεψε ότι δεν θα εκλεγεί; Ότι δεν κά-
νει για πρωθυπουργός; Τα έσπασε με τη σημερινή ηγε-
σία του ΠΑΣΟΚ και αποφάσισε προσφέρει τις πολιτικές
της υπηρεσίες σε άλλον υποψήφιο; Η ίδια λέει ότι κάνει
στην άκρη για το καλό του κόμματος. Ούτε αυτό το κα-
ταλαβαίνω, αλλά το προσπερνάω. Δηλώνει μάλιστα ότι
δεν θα δώσει γραμμή υπέρ κανενός υποψηφίου επίση-

μα και δημόσια… Θα μου πείτε, ακόμα κι αν ήθελε να το
κάνει, δεν επηρεάζει και πάρα πολλούς ψηφοφόρους
για να μπορέσει να τους κατευθύνει. Η κυρία Αποστο-
λάκη προφανώς μέτρησε τα κουκιά και αντιλήφθηκε
ότι δεν μπορεί να συγκεντρώσει τις 5.000 υπογραφές
που χρειάζεται για να μπει στον αγώνα. Για να γλιτώσει
τη διαπόμπευσή της στους κόλπους του ΠΑΣΟΚ απο-
φάσισε να κάνει στην άκρη. Κάποιοι πιστεύουν ότι μπο-
ρεί να πάει με την Άννα Διαμαντοπούλου, που ήρθε κι
αυτή από τα παλιά... 

Δύσκολο το βλέπω. Όσο κι αν ταιριάζουν οι ιδιο-
συγκρασίες τους, η Άννα δεν έχει ελπίδες επικράτη-
σης. Τη Μιλένα περισσότερο τη συμφέρει να διατη-
ρήσει αποστάσεις για να μπορέσει να συγχαρεί με
«ενθουσιασμό» τον νικητή του δεύτερου γύρου. Είναι
ωραίο πράγμα στην πολιτική να πηγαίνεις πάντα με
τον κερδισμένο.

«P»

Η απόσυρση μιας… 
εν δυνάμει πρωθυπουργού

Από το είμαι «έτοιμη
για πρωθυπουργός»
φτάσαμε στο «κάνω

στην άκρη για το καλό
του κόμματος»… 
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

«θηλυκός Πολάκης» η Ακρίτα: Νέες χυδαίες επιθέσεις κατά δημοσιογράφου και της συζύγου του πρωθυπουργού
Οργή έχει προκαλέσει και η ανάρτηση της βου-

λευτού του ΣΥΡΙΖΑ Έλενας Ακρίτα, η οποία καθό-
λου τυχαία έχει πάρει το προσωνύμιο «θηλυκός
Πολάκης», με την οποία χωρίς λόγο «στολίζει» της
δημοσιογράφο Κατερίνα Παναγοπούλου για τις εν-
δυματολογικές της επιλογές στη δεξίωση για τα 50
χρόνια από την Αποκατάσταση της Δημοκρατίας
στο Προεδρικό Μέγαρο. Βεβαίως, ο στόχος της
ήταν η σύζυγος του πρωθυπουργού Μαρέβα
Γκραμπόφσκι, καθώς η επιλογή της δημοσιογρά-
φου να εμφανιστεί στη δεξίωση για την 50ή επέτειο
από την αποκατάσταση της Δημοκρατίας με ένα σύ-
νολο από τη φίρμα Zeus & Dione που είχε ιδρύσει η
σύζυγος του πρωθυπουργού Μαρέβα Γκραμπόφ-
σκι έγινε αντικείμενο εκτεταμένου σχολιασμού από
τη βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ.

Η… χωροφύλαξ της μόδας Έλενα Ακρίτα είχε
αναφέρει στην ανάρτησή της για τη δημοσιογράφο:
«Δεν ξέρω ποια είναι, αλλά λογικά τη ντύνει η υπέρ-
κομψη Μαρέβα. Η πετσετούλα στο μπούστο συν-
δυάζεται τέλεια με το ασορτί τραπεζομάντηλο στη
φούστα». Όπως ήταν αναμενόμενο, η γραμματέας
της ΝΔ Μαρία Συρεγγέλα -που την προηγούμενη
εβδομάδα δέχθηκε επίθεση από τον Παύλο Πολά-
κη- τοποθετήθηκε με ανάρτησή της για τη στοχο-
ποίηση της δημοσιογράφου Κατερίνας Παναγο-
πούλου από τη βουλευτή και αναπληρώτρια τομε-
άρχη Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων του ΣΥΡΙΖΑ Έλενα
Ακρίτα, λέγοντας ότι «οι συγγνώμες δεν μπορούν
να καλύψουν το δόγμα του πολακισμού που έχει
κυριεύσει τον ΣΥΡΙΖΑ».

Συγκεκριμένα η κυρία Συρεγγέλα αναφέρει στην

ανάρτησή της: «Μια εβδομάδα αργότερα οι τοξικές
επιθέσεις του ΣΥΡΙΖΑ συνεχίζονται και κατά δημο-
σιογράφων. Η βουλευτής Επικρατείας του ΣΥΡΙΖΑ
Έλενα Ακρίτα επιτίθεται με χυδαίο τρόπο σε γυναίκα
δημοσιογράφο για τις ενδυματολογικές της επιλογές.
Υπαινίσσεται δε το ανήκουστο: ότι η αντικειμενικότη-
τα και η αξιοπιστία της δημοσιογράφου συνδέονται με
κάποιο τρόπο με τα ρούχα που φοράει! Είναι αδιανόη-
το να εκφράζονται τέτοιες απόψεις από μια βουλευτή
Επικρατείας και θεωρώ αυτονόητη την καταδίκη τέ-
τοιων απόψεων από σύσσωμο τον πολιτικό και τον
δημοσιογραφικό κόσμο. Οι συγγνώμες δεν μπορούν
να καλύψουν το δόγμα του πολακισμού που έχει κυ-
ριεύσει τον ΣΥΡΙΖΑ. Κυρία Ακρίτα, είστε σίγουρα ανα-
πληρώτρια τομεάρχης Δικαιοσύνης του ΣΥΡΙΖΑ, αρ-
μόδια για τα Δικαιώματα και την Ισότητα;».

Σ
ταγόνα που ξεχείλισε το ποτήρι απο-
δείχθηκε η χυδαία επίθεση που έκανε
χθες μέσα στη Βουλή σε συνεργάτιδα

του υπουργού Υγείας Άδωνι Γεωργιάδη ο Παύ-
λος Πολάκης, ο οποίος τίθεται εκτός Κοινοβου-
λευτικής Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ με υπογραφή του
επικεφαλής της ΚΟ Σωκράτη Φάμελλου. Με
ανακοίνωση που έβγαλε αμέσως μετά ο ΣΥΡΙΖΑ
ανέφερε: «Μετά από εισήγηση του προέδρου
του κόμματος Στέφανου Κασσελάκη, ο Παύλος
Πολάκης τίθεται εκτός της Κοινοβουλευτικής
Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ από τον πρόεδρο της
ΚΟ Σωκράτη Φάμελλο». 

Μετά την ανακοίνωση από το προεδρείο της
αποπομπής του από την ΚΟ του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Πο-
λάκης μπήκε στην Ολομέλεια και ζήτησε τον λό-
γο -αλλά βεβαίως δεν του δόθηκε- προκειμέ-
νου να υποστηρίξει ότι του επιβλήθηκε ποινή
που δεν έχει βάση. Λίγο νωρίτερα ο πρόεδρος
της Βουλής Κωνσταντίνος Τασούλας είχε κατα-
δικάσει απερίφραστα τη συμπεριφορά του, επι-
βάλλοντάς του περικοπή της βουλευτικής απο-
ζημίωσης κατά το ήμισυ, ενώ μεταξύ άλλων ο κ.
Τασούλας ανέφερε: «Δεν θα επιτρέψω σε αυτό
τον χυδαίο ζήτουλα προσοχής μέσω ύβρεων να
προσβάλει τις ιδιότητες όλων μας. Δεν θα επι-
τρέψουμε στον Πολάκη να μας ρίξει στο βούρκο
του. Ας χαρεί τον βούρκο μόνος του». Απαντών-
τας στον κ. Τασούλα, ο πρόεδρος της ΚΟ του ΣΥ-
ΡΙΖΑ Σωκράτης Φάμελλος συμφώνησε με τα
λεγόμενά του, δηλώνοντας μάλιστα ότι «ντρέπε-
ται» για τη συμπεριφορά του βουλευτή.

«Μη στρίβετε τη μούρη σας, κυρία μου»
Όλα ξεκίνησαν στο επεισόδιο που σημειώθη-

κε στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων της
Βουλής, την ώρα που ήταν σε εξέλιξη συζήτηση
για το νομοσχέδιο του υπουργείου Υγείας. Ο
Παύλος Πολάκης, λαμβάνοντας τον λόγο, επιτέ-
θηκε απρόκλητα στη συνεργάτιδα του Άδωνι
Γεωργιάδη με απαξιωτικούς χαρακτηρισμούς
λέγοντάς της με έντονο ύφος: «Μη στρίβετε τη
μούρη σας, κυρία μου. Σε σας το λέω, έχετε ένα
μόνιμο, όχι χαμόγελο, ένα στρίψιμο του στόμα-
τος εν είδει απαξίας. Είναι εκνευριστικό. Έχετε
μια κυρία συνεργάτιδα του υπουργού που έχει
ένα μόνιμο στριφογύρισμα προσώπου απαξίας.
Είναι εκνευριστικό να το βλέπω».

Μετά το επεισόδιο, τη συνεργάτιδα του κ.
Γεωργιάδη υπερασπίστηκαν όσοι ήταν στην
αίθουσα - μάλιστα ο κ. Βαρτζόπουλος του φώ-
ναζε ότι η γυναίκα έχει πρόβλημα υγείας, αλλά
αίσθηση προκάλεσε η αντίδραση της βουλευ-
τού του ΣΥΡΙΖΑ Αθηνάς Λινού, η οποία σοκαρι-
σμένη από την επίθεση του συναδέλφου της
έβαλε τα κλάματα, όπως και η συνεργάτιδα του
υπουργού Υγείας. «Θέλω να ζητήσω προσωπι-
κά συγγνώμη από τη συνάδελφο που υπέστη
αυτήν τη μορφή βίας και νομίζω ότι δεν μπο-
ρούμε να επιτρέπουμε τέτοια συμπεριφορά,
δεν έχει σημασία από ποιον προέρχεται, σε
καμία γυναίκα και κανέναν άνθρωπο», δήλω-
σε η κ. Λινού.

Ο βουλευτής της ΝΔ Θανάσης Παπαθανά-
σης από την πλευρά του σχολίασε ότι «δεν συ-

νάδει με τον χώρο που βρισκόμαστε αυτή η
συμπεριφορά. Πολιτικά μπορεί να έχουμε
διαφορές, αλλά πάνω από όλα είναι ο σεβα-
σμός στον άλλον».

Ο βουλευτής της Πλεύσης Ελευθερίας Σπύ-
ρος Μπιμπίλας επενέβη επίσης λέγοντας:
«Απαράδεκτο να προσβάλλεται μια κυρία κατ’
αυτό τον τρόπο, δεν θέλουμε να περάσει αυτή τη
γραμμή στη Βουλή. […] Εμείς ως Πλεύση Ελευ-
θερίας διαφωνούμε, δεν μπορεί ο κάθε βου-
λευτής να προσβάλλει κάποιον, ιδιαίτερα όταν
είναι γυναίκα. Δεν είναι δημοκρατικό, δεν είναι
ευπρεπές».

Δυσαρέσκεια και από τους Συριζαίους
Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, που πληροφορήθη-

καν το συμβάν λίγο πριν από την έναρξη της συ-

νεδρίασης της Κοινοβουλευτικής Ομάδας, δεν
έκρυβαν τη δυσαρέσκειά τους, καθώς δυσφο-
ρούσαν για το γεγονός ότι για άλλη μια φορά
βρίσκονται «απολογούμενοι», όπως σχολίαζαν,
για τη συμπεριφορά του Πολάκη. Μάλιστα, το
περιστατικό μεταφέρθηκε στον Στέφανο Κασ-
σελάκη, ο οποίος ζήτησε να δει τα σχετικά βίν-
τεο, αν και απέφυγε να κάνει οποιαδήποτε ανα-
φορά κατά τη συνεδρίαση της ΚΟ.

Ιδιαίτερη σημασία έχει το επεισόδιο που
προκλήθηκε χθες πριν από τη συνεδρίαση της
Κοινοβουλευτικής Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ μεταξύ
του Σωκράτη Φάμελλου και του Παύλου Πολά-
κη, ο οποίος παρότι διαγραμμένος από την
Ομάδα πήγε κανονικά στη συνεδρίαση. «Παύ-
λο, δεν είσαι πλέον μέλος της Κοινοβουλευτι-
κής Ομάδας του κόμματος, δεν μπορείς να πά-
ρει μέρος στη διαδικασία», φέρεται να του είπε
ο κ. Φάμελλος, με τον Πολάκη να του απαντά
στο γνωστό προκλητικό ύφος του: «Ήμουν, εί-
μαι και παραμένω ΣΥΡΙΖΑ».

Το τραγικό της υπόθεσης είναι ότι ο αψύς
παραμένει αμετανόητος παρά τη διαγραφή του
και τον σάλο που έχει προκαλέσει σε όλο τον
πολιτικό κόσμο η νέα χυδαιότητά του. Μάλιστα,
μιλώντας στις κάμερες είπε πως η κυρία Λινού
είναι αυτή που θα έπρεπε να ζητήσει συγγνώ-
μη για τον εαυτό της «και όχι για μένα». Σε μια
σύντομη συνομιλία που είχε με δημοσιογρά-
φους στους διαδρόμους του Κοινοβουλίου, ο
Παύλος Πολάκης είπε για την ποινή που του
επέβαλε ο κ. Τασούλας πως «ποινή έπρεπε να
βάλει σε συνεργάτες υπουργών που κοροϊ-
δεύουν ομιλητή, θα το ξαναέκανα».

Ποιος «καθάρισε»
τον τραμπούκο
από τον ΣΥΡΙΖΑ

Η ΝΤΡΟΠΗ ΤΗΣ ΚΡΗΤΗΣ

Το χρονικό της διαγραφής Πολάκη
από την Κοινοβουλευτική Ομάδα
μετά την αήθη επίθεση 
σε συνεργάτιδα του Άδωνι 
Γεωργιάδη - Ο Κώστας Τασούλας
τού έκοψε τον μισθό, ενώ
τον χαρακτήρισε «χυδαίο 
ζήτουλα προσοχής μέσω ύβρεων»



Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ - ΕΛΕΝΑ ΑΚΡΙΤΑ

Βίοι παράλληλοι στη χυδαιότητα
Ο

ύτε εβδομάδα δεν πέρασε μετά την
αήθη και σεξιστική επίθεση του
αψύ Σφακιανού εναντίον της γραμ-

ματέως της ΝΔ Μαρίας Συρεγγέλα, όταν της
είπε «βούλωσ’ το», και ο αμετανόητος Παυ-
λάρας ξαναχτύπησε κάνοντας εντός της
Βουλής bullying σε συνεργάτιδα του Άδωνι
Γεωργιάδη.

Βεβαίως, ο Παύλος Πολάκης έχει μακρά
ιστορία στις προσβολές, τις βρισιές και τις
χυδαιότητες, με τις οποίες στολίζει όποιον
θεωρεί αντίπαλό του. Ο πρώην υπουργός
αναπληρωτής είναι μια μείξη από κουτσαβά-
κι και τραμπούκο που δεν δίνει λογαριασμό
σε κανέναν και συνεχίζει τη χυδαία διαδρομή
του χωρίς να ζητά ποτέ συγγνώμη.

Λίγες μέρες πριν είχε επιτεθεί για μια ακό-
μη φορά στον υπουργό Υγείας Άδωνι Γεωρ-
γιάδη επειδή είχε κάνει το «έγκλημα» να πα-
ραβρεθεί στη δίκη για τους διορισμούς στο
ΚΕΕΛΠΝΟ, χαρακτηρίζοντάς τον μάλιστα
«μπαμπούλα», ενώ τον κατηγόρησε και για
«απροκάλυπτη πίεση» προς την έδρα ώστε να
μην καταδικάσει τους κατηγορούμενους.
Άμεση ήταν η απάντηση του Άδωνι Γεωργιά-
δη, ο οποίος σημείωσε ότι με τη στάση του ο
Παύλος Πολάκης συνεχίζει το bullying στους
δικαστές, καθώς εμφανίστηκε στο δικαστή-
ριο ως «αυτόκλητος μάρτυρας», ενώ τον κα-
τηγόρησε ότι προδικάζει την απόφαση των
δικαστών. 

Χωρίς αρχές και αξίες
Εκείνο που δείχνει η μέχρι τώρα πολιτική

πορεία του Πολάκη είναι ότι όποιος τον εμ-
πιστεύτηκε και τον στήριξε, όπως είχε κάνει
ο Τσίπρας, στο τέλος την πάτησε και κατα-
στράφηκε πολιτικά, καθώς οι ψευτοτσαμ-
πουκάδες, ο κυνισμός και ο προκλητικός
μέχρι χυδαιότητας λόγος του όχι μόνο δεν
πέτυχαν να φέρουν ψηφοφόρους στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ αλλά αντιθέτως τους έκαναν να τρέ-
χουν στην αντίθετη κατεύθυνση τρομαγμέ-
νοι από τον μπρουτάλ χαρακτήρα του, ενώ
ακόμη και τα πιο σοβαρά πολιτικά μέλη του
κόμματος βρέθηκαν ξανά και ξανά να συγ-
κρούονται μαζί του για ζητήματα ήθους και
πολιτικού πολιτισμού.

Ο Πολάκης είναι προκλητικός ακόμη και με
τους επιστήμονες, όπως όταν έκανε επίθεση
στον Σωτήρη Τσιόδρα εν μέσω κορονοϊού.
Μάλιστα, εν μέσω πανδημίας, προκειμένου
να απαντήσει στον διοικητή του Νοσοκομεί-
ου «Σωτηρία» αλλά και στον πρόεδρο του
Κοινοβουλίου Κώστα Τασούλα, ο αψύς Κρη-
τικός έσπευσε να κάνει έφοδο στο νοσοκο-
μείο, έβγαλε όμως τη μάσκα του.

Πολλές φορές ο Πολάκης μονοπώλησε
την επικαιρότητα με όσα είπε ή έκανε, στρέ-

φοντας αρνητικά τα φώτα επάνω του για
τους λάθος λόγους. Όπως η άνευ λόγου και
ουσίας επίθεση που είχε εξαπολύσει στον
ευρωβουλευτή της ΝΔ Στέλιο Κυμπουρό-
πουλο το 2019.

«Αν διεκδικούσες ίσες ευκαιρίες, κύριε
Κυμπουρόπουλε, να έβαζες χαρτιά να προσ-
ληφθείς επιμελητής Β στο ΕΣΥ με κρίση από
συμβούλιο όπως οι άλλοι γιατροί και όχι έτσι
όπως δικαιούσουν ως ΑμεΑ. Ντροπή και κρί-
μα να λες αυτά που λες!».

«Ο κ. Πολάκης είναι ένας πολίτης ο οποίος
κατέχει ένα αξίωμα, από την άλλη έχω χιλιά-
δες πολίτες που μόνο και μόνο με κοιτάνε στα
μάτια και σκύβουνε για να με ακούσουν», δή-
λωσε ο ευρωβουλευτής της ΝΔ Στέλιος Κυμ-
πουρόπουλος.

Κόντρα με δικαστές και δημοσιογράφους
Επίσης, η κόντρα του με τους δικαστές

κρατάει χρόνια, όπως όταν πρότεινε εθε-
λουσία στους δικαστές άνω των 60 και δεύ-
τερη σχολή δικαστών. Βεβαίως, δεν αφήνει
σε χλωρό κλαρί ούτε τους δημοσιογράφους.
Μάλιστα, με το γνωστό του λεπτεπίλεπτο
στιλ το τριήμερο που είχε μαζευτεί η ΚΟ του
ΣΥΡΙΖΑ στο αρχοντικό του Κασσελάκη στις
Σπέτσες για να συνεδριάσει απευθυνόμενος
σε δημοσιογράφο -που έχει χάσει μάλιστα
τον πατέρα του- τον ρώτησε «αν ο πατέρας
του είναι περήφανος για αυτό που κάνει» και
βέβαια δεν ένιωσε σε κανένα σημείο καμία
ανάγκη να ζητήσει κάποια συγγνώμη από
τον εργαζόμενο για τη «χοντράδα» που εκ-
στόμισε.

Αντίθετα, επέστρεψε με τρίτο «χτύπημα»
και επίθεση κατά του σκιτσογράφου της «Κα-
θημερινής», για τον οποίο με φρασεολογία
που παραπέμπει σε άλλους πολιτικούς χώ-
ρους έγραψε: «Εκτός από τα σιχάματα της
“δημοσιογραφίας” υπάρχουν και τα βοθρο-
λύματα της “γελοιογραφίας”. Μάλλον ζητάει
αύξηση και δείχνει χαρακτήρα εναντίον μου
αυτό το βδέλυγμα! […] Τράβα στο “Μακελειό”,
λυξόνταρμα, εκεί θα έχεις πέραση! ΥΓ.1: Δεν
δημοσιεύω τα σκίτσα σου, μόνο τη φάτσα σου
που καταλαβαίνει κανείς πολλά…». 

Οι παλιές «αμαρτίες»
Ο αψύς Σφακιανός βέβαια έχει σύστημα να

δημιουργεί εχθρούς με τους οποίους αρέ-
σκεται να σκιαμαχεί. Είναι άλλωστε ο εμ-
πνευστής της θεωρίας των «υπονομευτών»
εντός του κόμματος, τους οποίους μάλιστα
κατάφερε να απομακρύνει έναν έναν. Ο
υπαρκτός πολακισμός, που φέρνει κάπως
στον πάλαι ποτέ αυριανισμό, έχει αυτή την
ανάγκη. Να δημιουργεί φανταστικούς εσω-
τερικούς εχθρούς για να αιτιολογεί τις ήττες
του και να πηγαίνει παρακάτω.

Την περίοδο της πανδημίας τα έβαζε με τον
Ανδρέα Ξανθό και τον Αλέξη Τσίπρα για τη
συναίνεση που παρείχαν σχετικά με την πολι-
τική για τον εμβολιασμό κατά της Covid, χαϊ-
δεύοντας τα αυτιά και του τελευταίου ψεκα-
σμένου συμπολίτη.

Λίγο καιρό αργότερα και ενώ η χώρα έμ-
παινε σε προεκλογική περίοδο, τη μέρα μάλι-
στα που ο Αλέξης Τσίπρας με συνέντευξή του
έλεγε πως ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θα δείξει ρεβανσι-
σμό στη «δεύτερη φορά Αριστερά», ο Πολά-
κης έκανε ανάρτηση με προγραφές δικαστι-
κών και δημοσιογράφων, βάζοντας τη σταγό-
να που ξεχείλισε το ποτήρι.

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ δήλωσε πως ο
βουλευτής Χανίων έχει αποφασίσει προφα-
νώς να μη δώσει τη μάχη των εκλογών, τον
έβγαλε από τα ψηφοδέλτια και τον έστειλε
σούμπιτο στην Επιτροπή Δεοντολογίας με το
ερώτημα της διαγραφής.

Το δυστύχημα των Τεμπών έφερε τα πάνω
κάτω και στην κεντρική πολιτική σκηνή. Στον
ΣΥΡΙΖΑ πίστεψαν πως έχουν την ευκαιρία να
καβαλήσουν το κύμα της οργής και να ανα-
τρέψουν την κυβέρνηση στις επικείμενες
εκλογές. Με τον παροιμιώδη τυχοδιωκτισμό
του ο Αλέξης Τσίπρας κήρυξε πανστρατιά και
έδωσε συχωροχάρτι στον Παυλή. Πώς του το
ξεπλήρωσαν ο Παύλος και οι συνεργάτες του;
Στηρίζοντας τον Κασσελάκη, σπρώχνοντας
με κάθε τρόπο εκτός κόμματος τα «πολιτικά
παιδιά» του Αλέξη Τσίπρα και αφήνοντας αιχ-
μές για τα οικονομικά του κόμματος επί προ-
εδρίας του.

Ο «αψύς Σφακιανός» που προσβάλλει και βρίζει τους πάντες 
και η «εθνική θυγατέρα» που βγάζει χολή 

στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης 

Άδωνις Γεωργιάδης Μαρία Συρεγγέλα Αλέξης Τσίπρας Στέλιος Κυμπουρόπουλος
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Β
εβαίως και η Έλενα Ακρίτα δεν πάει πί-
σω στις προσβολές και τους απαξιωτι-
κούς χαρακτηρισμούς, για αυτό και όχι

τυχαία έχει κερδίσει… επάξια τον χαρακτηρι-
σμό «θηλυκός Πολάκης», καθώς η λίστα των
διαδικτυακών της επιθέσεων στους πάντες εί-
ναι πολύ μεγάλη.

H τελευταία αήθης επίθεσή της έχει να κάνει
με το… dress code της δημοσιογράφου Κατε-
ρίνας Παναγοπούλου. Στόχος όμως ήταν η Μα-
ρέβα Γκραμπόφσκι-Μητσοτάκη, καθώς τα βέ-
λη της αναπληρώτριας τομεάρχη Ανθρωπίνων
Δικαιωμάτων του ΣΥΡΙΖΑ ήταν για το συνολάκι
που φορούσε η δημοσιογράφος της φίρμας Ze-
us & Dione που έχει ιδρύσει η σύζυγος του
πρωθυπουργού. Υπενθυμίζεται ότι η κυρία
Γκραμπόφσκι έχει ήδη μηνύσει την Ακρίτα για
συκοφαντική δυσφήμηση.

Οι καθημερινές αναρτήσεις της στο Διαδί-
κτυο πυροδοτούν ξανά και ξανά κόντρες, κα-
θώς δεν αφήνει τίποτα επί της δημόσιας σφαί-
ρας να περάσει ασχολίαστο. Εννοείται πως κα-
νείς δεν μπορεί να της απαγορεύσει να εκφρά-
ζεται ελεύθερα για όσα θεωρεί… κακώς κείμε-
να, ωστόσο το δηκτικό και ειρωνικό ύφος των
κειμένων της και οι προσβλητικές και ενίοτε
χυδαίες παρατηρήσεις που συχνά πληκτρολο-
γεί προσβάλλουν την τιμή και θίγουν την υπό-
ληψη δημόσιων προσώπων.

Βεβαίως, αν και η Ακρίτα πιστεύει ότι μπορεί
να προσβάλλει τον οποιονδήποτε, δεν φαίνεται
να είναι το ίδιο ανεκτική στη σκληρή κριτική,
καθώς έδειξε ιδιαιτέρως θιγμένη όταν η δημο-
σιογράφος Σοφία Γιαννακά τη χαρακτήρισε «η
εθνική μας χωροφύλαξ». 

«Κατίνα και κουτσομπόλα»
Παρ’ όλα αυτά, συνεχίζει απτόητη να κουνάει

απαξιωτικά το δάχτυλο μπροστά στα πρόσωπα
όσων μπαίνουν στο στόχαστρό της. Βέβαια, η
ίδια περιγράφει τον εαυτό της ως… ασυμβίβα-
στης και περήφανης, επειδή, όπως λέει, ποτέ
δεν μασάει τα λόγια της και προφανώς πιστεύει
ότι εκτελεί κάποιο χρέος. Αυτοί όμως που
έχουν πέσει θύματά της έχουν διαφορετική
άποψη. «Κατίνα και κουτσομπόλα» την αποκά-
λεσε κατά το παρελθόν η κόρη του αείμνηστου
Μίκη Θεοδωράκη Μαργαρίτα. Ο Άδωνις Γεωρ-
γιάδης τη χαρακτήρισε «ένα κοινό ψώνιο που
έχει μεγάλη ιδέα για τον εαυτό της», ενώ ο πα-
νεπιστημιακός Γιώργος Βέλτσος την έχει πει
«θορυβώδη κυρία των social media».

Είναι άφθονα τα παραδείγματα αναρτήσεών
της που έχουν προκαλέσει «πόλεμο», καθώς εί-
ναι γεμάτα απαξιωτικούς και υβριστικούς χαρα-
κτηρισμούς. Και δυστυχώς είναι ουκ ολίγοι όσοι
έχουν πέσει θύματα της κακεντρέχειάς της.

«Μπαίνουν σε ένα μπαρ τρεις άνθρωποι και
ένας Μπογδάνος», έχει γράψει για τον Κων-
σταντίνο Μπογδάνο, ενώ για τον Άδωνι Γεωρ-
γιάδη έχει ποστάρει το εξής: «Ο πρώην πωλη-
τής νανογιλέκων με υφάκι εμείς τα χτίσαμε αυ-
τά τα μαγαζάκια».

Μάλιστα, σε συνέντευξή της εκείνη την επο-
χή η κ. Ακρίτα αναφερόμενη στις κόντρες της

με τον τότε βουλευτή της ΝΔ Κωνσταντίνο
Μπογδάνο και τον υπουργό Ανάπτυξης Άδωνι
Γεωργιάδη το 2020 είχε πει: «Αν ανοίξω διάλο-
γο με ένα τέτοιο είδος ανθρώπου, παίζω το παι-
χνίδι του. Επειδή μπορώ να έχω καλούς δικη-
γόρους και να πάω μια ιστορία μέχρι το τέλος,
θα τους πατήσω κάτω. Τη θρασυδειλία την αντι-
μετωπίζω έτσι».

Βεβαίως, δεν γλίτωσε από τα φαρμακερά βέ-
λη της ούτε και η ντυμένη με ολόσωμη μαύρη
φόρμα Νίκη Κεραμέως που πήγαινε σε κηδεία.
Ο… dress code αποτροπιασμός της Ακρίτα εκ-
φράστηκε στο ποστ: «Με αγριεύει πολύ. Σοβα-
ρά τώρα. Δυστοπία». 

«Οχετός» κατά Μανωλίδου
Μέσα στη βιασύνη της να μην αφήσει τίποτα

να πέσει κάτω, ήρθε ο… οχετός για fake τιτίβι-
σμα που αποδόθηκε στην Ευγενία Μανωλίδου
τον Απρίλιο του 2020. Στην επίμαχη ανάρτηση η
κ. Μανωλίδου φέρεται να δηλώνει ότι ακολού-
θησε τον οικονομικό οικογενειακό προγραμμα-
τισμό του Άδωνι Γεωργιάδη και πέρασε η οικο-
γένεια για επτά ημέρες με 38,40 ευρώ μαζί με το

σουπερμάρκετ λέγοντας: «Χωρίς να στερηθού-
με τίποτα. Αν θέλουμε, μπορούμε». Η υποτιθέ-
μενη ανάρτηση της κυρίας Μανωλίδου, μέχρι να
αποδειχθεί ότι ήταν fake, σχολιάστηκε με απα-
ράδεκτους χαρακτηρισμούς από την Ακρίτα: «Η
κυρία αυτή παπαρολογεί αυτάρεσκα σε μια Ελ-
λάδα που έχει γονατίσει. Ντροπή. Μόνο». Βε-
βαίως, όταν ώρες αργότερα κατάλαβε ότι επρό-
κειτο για fake tweet, διέγραψε την ανάρτησή της
και ζήτησε… μισή συγγνώμη από την Ευγενία
Μανωλίδου και τον Άδωνι Γεωργιάδη, καθώς
αμέσως μετά επιφύλασσε νέους χαρακτηρι-
σμούς για τη μουσικό, με αναφορές σε τηλεπαι-
χνίδι που είχε παρουσιάσει στο παρελθόν.

Τον Ιανουάριο του 2020 η «εθνική μας θυγα-
τέρα» ξέσπασε κατά της Μαρίας Δαμανάκη μό-
νο και μόνο γιατί είχε ακουστεί η υποψηφιότητά
της για την Προεδρία της Δημοκρατίας. Τότε εί-
χε βγάλει τη χολή της γράφοντας: «Είναι μια
έξοχη επιλογή που συσπειρώνει όλους τους
Έλληνες: δεν τη θέλει κανείς».

Στην αγωνία της να προλάβει να εκτοξεύσει
όλα τα βέλη από τη φαρέτρα της δεν έλειψαν
και τα μαθήματα δεοντολογίας και στην Έλλη

Στάη. «Οι δημοσιογράφοι δεν χαριεντιζόμαστε
κατ’ αυτόν -ή κατ’ ουδένα- τρόπο με τους πολι-
τικούς», πόσταρε και η «καμπάνα χτυπούσε»
για τη γνωστή δημοσιογράφο που έκανε το…
λάθος να φωτογραφηθεί με τον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη λίγο πριν του πάρει συνέντευξη. Όπως
ήταν αναμενόμενο, άστραψε και βρόντηξε η
Έλενα, με αποτέλεσμα να γράψει στον «τοίχο»
της: «Έρωτας χωρίς ανταπόκριση, αν κρίνουμε
από το ύφος του; Μετά απ’ αυτό πώς θα του πά-
ρει συνέντευξη;».

«Τι έκανες τα 2 εκατ. ευρώ;»
Βεβαίως, τα επικριτικά σχόλια κατά της κυ-

ρίας Γκραμπόφσκι έχουν παρελθόν. Όταν η σύ-
ζυγος του Κυριάκου Μητσοτάκη είχε δώσει συ-
νέντευξη στους «Financial Times» τον Νοέμ-
βριο του 2020, την είχε «στολίσει» κανονικά:
«Σε μια Ελλάδα υπό κατεδάφισιν, η σύζυγος
του πρωθυπουργού μάς μιλάει για το μαϊκρο-
νίντλινγκ στου Χάροντς».

Έκτοτε, και αφού δεν πήρε χαμπάρι ούτε την
τραγωδία στο Μάτι, το κότερο, τα βοσκοτόπια,
τον αψύ Σφακιανό Πολάκη κ.λπ., έφτασε ο Δε-
καπενταύγουστος του 2019 για να αφυπνιστεί
το ραντάρ της υβριστικής γραφίδας της. Επ’ ευ-
καιρία τότε του εορταστικού μηνύματος του αρ-
χηγού της αξιωματικής αντιπολίτευσης πια
Αλέξη Τσίπρα, το οποίο ελαφρώς παρέκκλινε
προς θρησκευτικές ατραπούς, η κυρία Ακρίτα
τον στηλίτευσε με το τηλεγραφικό σχόλιο:
«Αλέξη εσύ; #Καμμένε_λείπεις».

Βεβαίως δεν χαρίστηκε και στην κόρη του
Μίκη Θεοδωράκη, Μαργαρίτα, μπλέκοντας χω-
ρίς εξουσιοδότηση στα ενδοοικογενειακά της
και αναλαμβάνοντας πρωτοβουλιακά να δια-
φυλάξει το κύρος του Μίκη. «Τι έκανες τα 2
εκατομμύρια ευρώ που σου έδωσε ο πατέρας
σου από πώληση ακινήτου πριν από τρία χρό-
νια. Πώς τα ξόδεψες; Πώς διαχειρίζεσαι τα
πνευματικά δικαιώματα, όταν μόνο από το συρ-
τάκι του Ζορμπά θα μπορούσαν να ζήσουν τρεις
γενιές;». Όπως ήταν αναμενόμενο, το ποστάρι-
σμά της προκάλεσε την οργή της κόρης του Μί-
κη, που αποκάλεσε την Ακρίτα «κατίνα και κου-
τσομπόλα».

Το «ραντεβού στα… γουναράδικα»
Επίσης, τον Δεκέμβριο του 2022 η κόντρα

της με την Αφροδίτη Μάνου για την υπόθεση
της Κιβωτού του Κόσμου οδήγησε την τελευ-
ταία να προσχωρήσει σε εξώδικο διαμαρτυ-
ρίας στο Twitter και να γράψει χαρακτηριστικά
πως «εγώ δεν υπογράφω δήλωση μετανοίας
για τις πολιτικές και κοινωνικές μου απόψεις.
Καλή αντάμωση στα γουναράδικα της Ευελπί-
δων, λοιπόν».

Η Ακρίτα σε μία από της ανάρτησή της και
απαντώντας στα όσα έγραψε για εκείνη η Μά-
νου ανέφερε: «Έγραψα ότι υπήρξα εθελόντρια
στην Κιβωτό του Κόσμου. Μη γίνεις ποτέ
Αφροδίτη Μάνου. Μην κάνεις ποτέ το παιδί
σου σαν την Αφροδίτη Μάνου». Όπως ήταν
αναμενόμενο αυτή η φράση έβγαλε τη Μάνου
από τα ρούχα της.

Ο βίος και η πολιτεία
της «θορυβώδους κυρίας

των social media»

Κατερίνα Παναγοπούλου Ευγενία Μανωλίδου Νίκη Κεραμέως Αφροδίτη Μάνου
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Ποια φορέματα έκλεψαν τις εντυπώσεις στο Προεδρικό… 
Λοιπόν, τι συγκράτησα από τα ντυσίματα που είδα στο Προεδρικό Μέγαρο προχθές; Ήταν μια
μεγάλη ευκαιρία για τις κυρίες να βάλουν τα καλά τους ταγέρ και τις τουαλέτες. Για παράδειγ-
μα, μου λένε ότι το λευκό φόρεμα της βουλευτού Κυκλάδων Κατερίνας Μονογυιού μονοπώλη-
σε το ενδιαφέρον όλων των παρευρισκομένων του Προεδρικού Μεγάρου. Με λευκό φόρεμα
ντύθηκε και η Δόμνα Μιχαηλίδου, με το οποίο ανέδειξε πόσο γυμνασμένη είναι. Όπως και το
κιμονό στα χρώματα του μπλε - πράσινου της Ζωής Κωνσταντοπούλου, η οποία εισήλθε στο
Μέγαρο με τον σύντροφό της Διαμαντή Καραναστάση. Επίσης, δεν πέρασε απαρατήρητο και το
μπορντό φόρεμα της Σίας Κοσσιώνη, συζύγου του πρώην δημάρχου Αθήνας Κώστα Μπακο-
γιάννη. Και φυσικά θα ήταν παράλειψη να μην αναφέρω το σομόν φόρεμα της Έλενας Ράπτη,
που ήρθε μόνη της χωρίς τον Γιάννη Μπρατάκο…

Κάποια στιγμή στο Προεδρικό Μέγαρο πέτυχα ένα ενδιαφέρον πηγαδάκι.
Ήταν η Άννα Διαμαντοπούλου, η Νάντια Γιαννακοπούλου και ο Χάρης Δού-
κας. Και οι τρεις υποψήφιοι αρχηγοί του ΠΑΣΟΚ γελούσαν και περνούσαν
καλά, ενώ είναι ενδεικτικό ότι και οι τρεις πιστεύουν ότι όντως το ΠΑΣΟΚ
μπορεί να προσελκύσει κόσμο τον Οκτώβριο και να έρθουν να ψηφίσουν
αρκετοί χιλιάδες ψηφοφόροι. Την ίδια ώρα ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ Νίκος
Ανδρουλάκης καθόταν συνεχώς με σταυρωμένα χέρια και σπάνια χαιρε-
τούσε λες και τον είχαν βάλει τιμωρία. Το κλίμα μεταξύ τους κάνει πολλούς
να πιστέψουν ότι πιο εύκολα μπορούν να συνεργαστούν οι τρεις τους στον
δεύτερο γύρο και να φύγει ο Ανδρουλάκης από την προεδρία, παρά να συμ-
φωνήσουν να σταθούν υπέρ του Ανδρουλάκη… 

Το ενσταντανέ των τριών υποψήφιων αρχηγών του ΠΑΣΟΚ

Αποχαιρετάει 
ο Φάμελλος 
την προεδρία της ΚΟ 

Σας το λέω ότι πολύ γρήγορα ο
Σωκράτης Φάμελλος θα φύγει
από τη θέση του στην προεδρία
της Κοινοβουλευτικής Ομάδας
του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι απόφαση που
έχει ωριμάσει για τον Στέφανο
Κασσελάκη. Έχει έρθει σε δια-
φωνία τουλάχιστον δύο φορές
δημοσίως και νομίζω ότι δεν
μπορεί να συνεχιστεί άλλο αυτή η
συγκατοίκηση. Δεν υπάρχει εμ-
πιστοσύνη. Και τώρα θα μου πεί-
τε ποιος θα αναλάβει. Καταρχάς
θα γίνει ψηφοφορία και ο πρό-
εδρος του ΣΥΡΙΖΑ σκέφτεται άλ-
λα ονόματα για να αναλάβουν τη
θέση του προέδρου της ΚΟ. Αυτά
είναι ο Νίκος Παππάς, ο Γιώργος
Καραμέρος, η Ρένα Δούρου ή και
ο Ευάγγελος Αποστολάκης.

Ξεκίνησε η διαμάχη Ηλιόπουλου -
Μαρινάκη με ρεπορτάζ στο Μega 

Εκεί στο Προεδρικό Μέγαρο κάπου
πήρε το μάτι μου και τον Λευτέρη
Αυγενάκη. Ήταν απομονωμένος
από τον περισσότερο κόσμο, όμως
αυτό δεν τον πτόησε να εισέρχεται
σε πηγαδάκια και να απολαμβάνει
το απεριτίφ του. Πάντως, πολλοί δεν
ενθουσιάστηκαν με την παρουσία
του και άλλαζαν δρόμους. Ουσια-
στικά θεωρεί ότι επειδή πήρε τη
μήνυση πίσω ο υπάλληλος του αε-

ροδρομίου, όλα θα γίνουν όπως παλιά.
Προσωπικά δεν το βλέπω… 

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…

Με το ένα πόδι έξω από τον
ΣΥΡΙΖΑ είναι και ο Γιάννης
Ραγκούσης, ο οποίος δια-
φώνησε με τη στάση του
Κασσελάκη για τη συγχώ-
νευση Attica Bank - Παγ-
κρήτιας Τράπεζας. Μάλι-
στα, βγήκε και δημοσίως
και υποστήριξε ότι είναι
επωφελής αυτή η συγχώ-
νευση. Πάντως, για να ξέ-
ρετε, τη γραμμή να την κα-
ταγγείλει τη συμφωνία ο
Κασσελάκης την έχει δώ-
σει ο Νίκος Παππάς. Οι κα-
κές γλώσσες λένε ότι αυτή
η γραμμή είναι θέλημα συγ-
κεκριμένων μεγάλων επι-
χειρηματικών κύκλων που
μιλάνε με τον Νίκο Παππά.
Για αυτό και στο θέμα της
Attica -που κανονικά ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ δεν θα έπρεπε να μι-
λάει- έχει επικρατήσει η
σκληρή στάση στο deal… 

Ποιος «κομμέ-
νος» πρώην

υπουργός είχε
πιάσει κορυφαίο συνεργά-
τη του πρωθυπουργού έξω
από το Προεδρικό Μέγαρο
και του παραπονιόταν; 

Κ
άποτε ήταν φίλοι, τώρα όπως φαίνεται
δεν έχουν καλές σχέσεις, ίσως τις χει-
ρότερες. Ο λόγος για τον εφοπλιστή

Βαγγέλη Μαρινάκη και τον μεγαλομέτοχο της
ΠΑΕ ΑΕΚ και ιδιοκτήτη της SeaJet Μάριο Ηλιό-
πουλο. Μάλιστα, πριν από λίγες μέρες είδα ρε-
πορτάζ στο Mega που επέκρινε την εταιρεία
Seajet για καθυστερήσεις στα δρομολόγια, συ-
χνές μηχανικές βλάβες και μια περίπτωση που
το πλοίο αναχώρησε πρόωρα, ενώ το κανάλι εί-

χε βγάλει και δηλώσεις των επιβατών που εξέ-
φραζαν τα παράπονά τους στην κάμερα. Όπως
καταλαβαίνει κανείς, αυτό το ρεπορτάζ δεν
ήταν τυχαίο. 

Αντιθέτως, θα μπορούσε να πει κανείς ότι
ήταν ένα προειδοποιητικό μήνυμα στον Μ. Ηλιό-
πουλο, αφού και οι δύο έχουν ομάδες που αγω-
νίζονται στο πρωτάθλημα ποδοσφαίρου. Με άλ-
λα λόγια, το ρεπορτάζ ήταν το καλωσόρισμα του
Β. Μαρινάκη στον πρώην φίλο του… 



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 26 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΚΕΝΤΡΙ8

Ζει το όνειρο 
του... Σημιτιστάν
Η Άννα Διαμαντοπούλου, που έλειπε χρόνια
από το ΠΑΣΟΚ και τώρα γύρισε για να διεκ-
δικήσει την αρχηγία, έθεσε ως πήχη τους
400.000 ψηφοφόρους! Μιλάμε για τρελό γέ-
λιο. Εκτός πραγματικότητας. Αν το ΠΑΣΟΚ
μπορούσε σήμερα να μαζέψει τόσο κόσμο,
θα ήταν κυβέρνηση, κυρία Άννα μου… Εδώ
με το ζόρι μάζεψε στις ευρωεκλογές
500.000 ψηφοφόρους. Βγείτε λίγο από τις
εποχές του Σημιτιστάν και προσγειωθείτε
στο 2024. 

Ποιον Συριζαίο
ξεχωρίζει 
ο Μητσοτάκης;

Τα όνειρα θερινής νυκτός
του Αυγενάκη
Έχουν αρχίσει
και διακινούν-
ται κάποια σε-
νάρια για το
πολιτικό μέλ-
λον του αψύ
Λευτέρη Αυγε-
νάκη, ο οποίος
έχει κοπεί από
τα ψηφοδέλτια
για τις επόμε-
νες εθνικές
εκλογές. Αντι-
λαμβάνεστε
ποιος τα διακινεί… δεν χρειάζεται να σας
πω. Πρόκειται για όνειρα θερινής νυκτός του
ιδίου, ο οποίος φαντάζεται ότι θα κατέλθει
στις επόμενες εκλογές της Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης ως ανεξάρτητος υποψήφιος περι-
φερειάρχης Κρήτης. Μπράβο, Λευτέρη, ευ-
θυμήσαμε με τα αστεία σου. 

Ο
Μητσοτάκης έκανε κομπλιμέντο στον...
Παππά. Όχι στον καταδικασμένο αλλά
στον άλλον. Μια σύντομη συνάντηση είχε

στο Προεδρικό ο πρωθυπουργός με τον Πέτρο
Παππά του ΣΥΡΙΖΑ, τον βουλευτή του κόμματος
από το Κιλκίς που έχει αναδειχτεί σε ένα από τα
νέα πρόσωπα της εποχής Κασσελάκη. «Σας βλέ-
πω μαχητικό αλλά ευπρεπή και αυτό οφείλω να
σας το αναγνωρίσω», του είπε ο πρωθυπουργός.
Ομολογουμένως ο κ. Παππάς είναι ένας ευγενής
συνομιλητής.

Ο Νίκος και οι γάμοι 
της Κρήτης
Το τι έγινε στα

πηγαδάκια του

Προεδρικού Με-

γάρου σάς τα

έγραψα αναλυτι-

κά. Ξέχασα να

συμπληρώσω ότι

στην κουβέντα

για τον γάμο Κασ-

σελάκη - Τάιλερ

μπήκε σφήνα ο

πρόεδρος του

ΠΑΣΟΚ Νίκος

Ανδρουλάκης, ο

οποίος είπε μετα-

ξύ αστείου και σοβαρού: «Στην ανατολική

Κρήτη οι γάμοι πάνε περίφημα, στη δυτική

έχουμε πρόβλημα», παραπέμποντας στους

Νομούς Ρεθύμνου και Χανίων που παρέμει-

ναν «μπλε» στον χάρτη των ευρωεκλογών.

Χ
ρο

νι
κό

 τ
ο

υ
Χ

ρό
νο

υ

Ολιγοήμερες και με το σύ-
στημα του rotation θα είναι οι
διακοπές των επιτελών του
Μεγάρου Μαξίμου, διότι η εν-
τολή του πρωθυπουργού προς
τους στενούς του συνεργάτες
(όπως και σε όλους τους υπο-
λοίπους) είναι να μην υπάρξει καμία χαλάρωση και να υπάρχει
εγρήγορση ανά πάσα στιγμή. Το καλοκαίρι -ιδιαίτερα το φετινό
με τις ακραίες θερμοκρασίες- είναι δύσκολο και, όπως μου
έλεγε ένας εκ των στενότερων συνομιλητών του πρωθυπουρ-
γού, φαινόμενα χαλάρωσης δεν συγχωρούνται. Για κανέναν...

Διακοπές με rotation 
στο Μαξίμου

O περιφερειάρχης Θεσσαλίας Δημήτρης
Κουρέτας καρατόμησε τον προϊστάμενο
της Κτηνιατρικής Υπηρεσίας μετά την κα-
ταγγελία που έγινε για την ταφή των ζώων
που νοσούσαν από πανώλη και σύμφωνα
με την οποία τα ζώα θάφτηκαν «στην ουσία
ζωντανά, δίχως να τηρηθούν όσα προβλέ-
πονται από τη σχετική νομοθεσία, με απο-
τέλεσμα στην περιοχή να αναδίδεται στη
συνέχεια έντονη δυσοσμία και να υπάρχει
κίνδυνος για τη δημόσια υγεία». Εκτός της
αντικατάστασης του προϊσταμένου της
υπηρεσίας, ο κ. Κουρέτας θα καταθέσει
μηνυτήρια αναφορά στον εισαγγελέα Τρι-
κάλων για τη διερεύνηση τυχόν ποινικών
ευθυνών, ενώ και σε επίπεδο Περιφέρειας
Θεσσαλίας ξεκινά πειθαρχική και διοικη-
τική διερεύνηση του θέματος.

Ποιον καρατόμησε 
ο Κουρέτας;
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Η παραφρασμένη λαϊκή ρήση ταιριάζει γάντι στην ημερίδα
που θα γίνει σήμερα στο Ηράκλειο από την Περιφέρεια Κρή-
της, σε συνεργασία με τη Γενική Γραμματεία Ενωσιακών Πό-
ρων και Υποδομών του υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίμων με θέμα: «Δημόσιες υποδομές και χρηματο-
δοτικές ευκαιρίες μέσω του Στρατηγικού Σχεδίου ΚΑΠ
2023-2027». Βασικός ομιλητής θα είναι ο υπουργός Κ. Τσιά-
ρας, ο οποίος, όπως μαθαίνουμε, έχει θέσει στις προτεραι-
ότητές του το ζήτημα της διαχείρισης των υδάτων, διότι τα
μηνύματα που έρχονται πανταχόθεν για τις επιπτώσεις της
κλιματικής κρίσης είναι άκρως ανησυχητικά. 

Τo
..

. 
Π

ρό
σ

ω
πo

Των φρονίμων τα παιδιά πριν... διψάσουν μαγειρεύουν

Τ
ελικά τον Πολάκη τον έφαγε ο Φάμελλος και όχι ο Κασ-
σελάκης, ο οποίος για άλλη μια φορά αποδεικνύεται λί-
γος… Ο πρόεδρος της ΚΟ του ΣΥΡΙΖΑ έκανε σε 10 λε-

πτά ό,τι δεν έκαναν τόσα χρόνια ο Τσίπρας και ο Κασσελάκης.
Η εισήγηση ήταν του Σωκράτη Φάμελλου και όλα τα άλλα εί-
ναι σαχλαμάρες. Δεν υπήρξε καμία εντολή Κασσελάκη… 

Η Βάνα και ο κορονοϊός

Τεράστιες διαστάσεις έχει πάρει η καταγγελία ότι
η γνωστή ηθοποιός Βάνα Μπάρμπα διέσπειρε τον
κορονοϊό σε νοσοκομείο της Αττικής. Την καταγγε-
λία έκανε η ΠΟΕΔΗΝ, ο πρόεδρός της δηλαδή, ο
Μιχάλης Γιαννάκος. Η Βάνα Μπάρμπα απάντησε
μέσω του Star τονίζοντας ότι τηρούσε τα μέτρα
προστασίας και φορούσε τη μάσκα της: «Παρακα-
λώ, θα ήθελα να με αφήσουν έξω από τις κόντρες.
Ποιος κόλλησε ποιον κανείς δεν μπορεί να ξέρει.
Βγάλαμε τη μάσκα την ώρα που ήμασταν οι δυο μας
στο γραφείο του διοικητή και βγάλαμε μια προσω-
πική φωτογραφία».

Είπε τον Νίκο τουρίστα;
Μια ζαλάδα, μια σκοτοδίνη μού ήρθε όταν άκου-

σα τη Νάντια Γιαννακοπούλου να λέει ως καλε-
σμένη σε τηλεοπτική εκπομπή στο Action24: «Έχω
δώσει εξετάσεις στα δύσκολα, έτρεχα στα χωριά
της Μεσσηνίας και όχι σε αναπαυτικές καρέκλες
στην Ευρώπη». Πρόεδρε Ανδρουλάκη, για σένα
λέει, δεν ξέρω αν το κατάλαβες. Σε αποκαλεί του-
ρίστα των Βρυξελλών!

Από βοηθός του Ανδρέα
θαυμάστρια του Κασσελάκη

Στον ΣΥΡΙΖΑ έχουν να λένε διάφορα
για τη Μαριλίζα Ξενογιαννακοπού-
λου και για τον υπερβολικό τρόπο
με τον οποίο λιβανίζει τον Στέ-
φανο Κασσελάκη. «Από βοηθός
του Ανδρέα Παπανδρέου στις
Βρυξέλλες να γλείφει τον Στέφα-
νο; Θα τρίζουν τα κόκαλα του Αν-
δρέα», λένε στους διαδρόμους της Κουμουνδού-
ρου… Σύντροφοι, καμία δουλειά δεν είναι ντροπή.

Στο ύψος των περιστάσεων 
ο Φάμελλος, λίγος ο Κασσελάκης

Από τα στοιχεία του πενταμήνου Ιανουαρίου - Μαΐου σχετικά με

τις άμεσες ξένες επενδύσεις φαίνεται ότι υπάρχει μια κόπωση,

αλλά στο υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών έχουν

γίνει αποδέκτες επενδυτικών σχεδίων που θα κάνουν τη διαφορά

την επόμενη τριετία. Όπως μαθαίνουμε από παράγοντες της αγο-

ράς, όλοι περιμένουν deals που θα κάνουν... πάταγο. Μέχρι το

2027 θα πρέπει να απορροφηθούν πάνω από 52 δισ. ευρώ, διαμορ-

φώνοντας μια άλλη οικονομική πραγματικότητα στη χώρα, η οποία δεν γίνεται να αφήσει αδιάφορους τους

επενδυτές. Η πορεία των επενδύσεων θα είναι ανοδική τα επόμενα χρόνια και ο Μητσοτάκης θέλει να παρου-

σιάσει μια άλλη Ελλάδα στο τέλος της τετραετίας, διεκδικώντας άλλη μια θητεία... 

Κυρία με «Κ» κεφαλαίο 
η Λινού
Μετά το άθλιο παραλήρημα του Πολά-
κη εναντίον της νομικής συμβούλου
του Άδωνι Γεωργιάδη, η Αθηνά Λινού
του ΣΥΡΙΖΑ ξέσπασε σε κλάματα και
ζήτησε συγγνώμη… Έκλαψε από ντροπή
για τη συμπεριφορά αυτού του επαίσχυντου
ανθρωποειδούς, ο οποίος υβρίζει χυδαία μια εργαζό-
μενη γυναίκα. Η στήλη υποκλίνεται με δέος στην κυ-
ρία Λινού. Κυρία με «Κ» κεφαλαίο... 

Άλλη Ελλάδα
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Δ ικαίως ο επικοινωνιολόγος Θανάσης Παπαμιχαήλ φέρει τον τίτλο του «νονού»,
αφού πριν από πολλά χρόνια εφηύρε τα αρχικά ΛΕ.ΠΑ, τα οποία…
ακολουθούν ακόμα και τώρα τον γνωστό τραγουδιστή Λευτέρη Πανταζή. Με

ένα στίχο του Ελύτη, «Μια μέρα το παρελθόν θα μας αιφνιδιάσει με τη δύναμη της
επικαιρότητάς του», ο γνωστός επικοινωνιολόγος και συγγραφέας Οδηγών Πολιτικής
Αυτοβελτίωσης μας θύμισε τα «βαφτίσια» του ΛΕ.ΠΑ. 

Ο… νονός του ΛΕ.ΠΑ 
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Τ ελικά ο Παύλος Πολάκης το έφαγε το κεφάλι του. Χρειάστηκε να

προσπαθήσει πολύ, να προσβάλει πολλούς ανθρώπους, να κάνει

πολλές αγαρμπίλες, τα κατάφερε όμως. Ο Στέφανος Κασσελάκης

αναγκάστηκε να τον διαγράψει από την Κοινοβουλευτική Ομάδα του ΣΥΡΙ-

ΖΑ, όταν στη συνεδρίαση της Επιτροπής Κοινωνικών Υποθέσεων της Βου-

λής επιτέθηκε φραστικά

στη συνεργάτη του υπουρ-

γού Υγείας, Νατάσσα Πε-

τρούλια. 

Στο τέλος της ημέρας

μπορεί να αναρωτηθεί κα-

νείς για διάφορα πράγμα-

τα: Ήταν καλός ως υπουρ-

γός Υγείας ο κύριος Πολά-

κης; Ήταν καλός ως βου-

λευτής, ως εκπρόσωπος

της εκλογικής του περιφέ-

ρειας; Το μεγάλο πρόβλη-

μα είναι ότι πολύ σύντομα

κανείς δεν θα θυμάται τί-

ποτε απ' όλα αυτά. Άπαντες

θα θυμούνται, όμως, τους

καβγάδες του, τις προσβο-

λές που εξαπέλυε, την

απαξίωση και το (κακώς

εννοούμενο) πείσμα. 

Άκυροι 
συμψηφισμοί

Το βέβαιον είναι ότι ήταν

καταρτισμένος. Ήξερε τα

πράγματα για τα οποία μι-

λούσε, γιατρός είναι εξάλ-

λου, ήξερε καλά το δημό-

σιο σύστημα υγείας το

οποίο υπηρετεί, είχε ιδέες,

ήταν και αποφασισμένος. Υπ' αυτήν τη σκοπιά, είτε συμφωνούσε κα-

νείς πολιτικά μαζί του είτε όχι, ο Παύλος Πολάκης ήταν ένας δραστή-

ριος πολιτικός. Και άρα χρήσιμος. 

Μετά έρχεται η άλλη πλευρά: Η «έντονη», αν θέλει να το πει κανείς

ευγενικά, η αγενής έως τραμπούκικη, αν θέλει να το δει κανείς στην

πραγματική του διάσταση. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ τον δικαιολόγησε για πολύ καιρό με την περίφημη, ειρωνι-

κή ατάκα «ναι, αλλά ο Πολάκης κάπνιζε». Το νόημα ήταν ότι έκανε δου-

λειά στο υπουργείο, αλλά δεν σας άρεσε επειδή ήταν αψύς και άναβε τσιγάρα

στα νοσοκομεία, πάρτε τώρα μια διάλυση του ΕΣΥ. 

Τώρα ο ΣΥΡΙΖΑ πλέον δεν μπορεί να συνεχίσει να τον υπερασπίζεται, η Αθη-

νά Λινού έβαλε τα κλάματα στην επιτροπή από την επίθεση διαρκείας που

έκανε στη συνεργάτη του υπουργού, παρότι ο προεδρεύων τού έλεγε «έχει

πρόβλημα υγείας». Τι άλλο έπρεπε να γίνει πια;  

Υπάρχουν τέτοιου είδους συμψηφισμοί; Πρέπει να υπάρχουν; Καλός

υπουργός/βουλευτής, άρα του συγχωρούμε ό,τι κι αν κάνει; Όχι. Δεν υπάρ-

χουν και δεν πρέπει να υπάρχουν. «Έτσι είμαι εγώ κι αν σας αρέσει», είναι μια

φράση, άλλωστε, που δεν χωράει στο πολιτικό λεξιλόγιο και κανονικά και σε

κανένα λεξιλόγιο. 

Δεν είσαι ένα κακομα-

θημένο παιδάκι που οφεί-

λουμε -για κάποιον λόγο-

να αποδεχθούμε, είσαι

ένας ενήλικας που οφεί-

λεις να προσαρμόζεσαι

στις καταστάσεις. 

Αν δεν μπορείς να συγ-

κρατείς τα νεύρα σου και

τον ναρκισσισμό σου, δεν

είσαι τελικά και καλός πο-

λιτικός. Όπως δεν είσαι και

καλός συνεργάτης ή σύν-

τροφος. 

Γεμάτος ο κόσμος από

τέτοιους.  

Δεν ξέρω αν θα χάσει ο

ΣΥΡΙΖΑ με την απομάκρυν-

ση του Παύλου Πολάκη,

μάλλον όχι είναι η γνώμη

μου. 

Διότι, όπως και στην πε-

ρίπτωση της τηλεοπτικής

συνομιλίας κατά την οποία

είπε σε βουλευτή της ΝΔ

να το «βουλώσει», κατά-

φερνε πάντα να τραβάει τα

φώτα επάνω του για τους

λάθος λόγους. Κι αυτό εί-

ναι κάτι που ο ΣΥΡΙΖΑ δεν

χρειάζεται αυτήν τη στιγ-

μή· έτσι κι αλλιώς τραβάει διαρκώς τα φώτα επάνω του ως κόμμα για

όλους τους λάθος λόγους. 

Ο τραμπισμός ως τρόπος «επικοινωνίας»
Αυτό είναι κάτι που γενικά δεν χρειάζονται η πολιτική και η κοινωνία. 

Δεν χρειαζόμαστε ανθρώπους με τραμπικές συμπεριφορές, αντιθέ-

τως, προσπαθούμε να απαλλαγούμε από αυτούς. 

Ο τραμπισμός, όχι ως πολιτική αλλά ως συμπεριφορά, απαντάται τε-

λικά σε όλο το πολιτικό φάσμα. Δεν έχει μικρότερο αντίκτυπο εάν προέρχεται

από δω ή από εκεί, το ίδιο είναι. Ούτε καν οι προθέσεις δεν έχουν σημασία εν

προκειμένω, αδιάφορο εάν γίνεσαι τραμπούκος έχοντας δίκιο ή άδικο. 

Ίσως, μάλιστα, εάν έχεις δίκιο και το διεκδικείς σαν κανίβαλος να σε αντι-

παθήσω περισσότερο. Διότι με κάνεις να μην το βλέπω. 

Κι εμένα και όλους τους άλλους. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Χρειαζόμαστε 
Πολάκηδες 

στην πολιτική;
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Η
επιστολή Δένδια που οδεύει προς
ΗΠΑ, ο ενθουσιασμός της κατασκευά-
στριας εταιρείας και τα επόμενα βήμα-

τα μέχρι να βάλουν τα F-35 το εθνόσημο στα
φτερά και να τροχοδρομήσουν στην 117 Πτέ-
ρυγα Μάχης.  

Ημέρα-ορόσημο για την Πολεμική μας Αε-
ροπορία αποτελεί η 25η Ιουλίου 2024, με τον
υπουργό Άμυνας κ. Νίκο Δένδια να βάζει την
υπογραφή του για το πέρασμα της χώρας μας
στην εποχή των «αόρατων» μαχητικών. 

Στην εκπνοή του χρονικού
περιθωρίου που είχε η Αθή-
να ο επικεφαλής του ελληνι-
κού «Πενταγώνου» υπέγρα-
ψε μετά την έγκριση του ΚΥ-
ΣΕΑ την Επιστολή Αποδοχής
(Letter of Offer and Acce-
ptance) για την έναρξη του
προγράμματος προμήθειας

20 F-35 A Lighting ΙΙ και συναφούς εξοπλι-
σμού, με κόστος 3,47 δισ. ευρώ και δικαίωμα
παραγγελίας επιπλέον αριθμού 20 μαχητικών.

Η υπογεγραμμένη επιστολή παραδόθηκε
στο γραφείο αμυντικής συνεργασίας της αμε-
ρικανικής πρεσβείας στην Αθήνα και θα ταξι-
δέψει για τις ΗΠΑ ώστε να εκκινήσουν όλες οι
τυπικές και ουσιαστικές διαδικασίες. Τι σημαί-
νει αυτό πρακτικά; Πως αυτομάτως δεσμεύον-
ται οι θέσεις στη γραμμή παραγωγής, τα
«slots», στο εργοστάσιο της κατασκευάστριας
εταιρείας Lockheed Martin στο Τέξας.

Δένδιας: «Η Ελλάδα γίνεται
η ισχυρότερη δύναμη αποτροπής»

Την υπογραφή της επιστολής αποδοχής
(LOA) προς την αμερικανική πλευρά για την
προμήθεια των F-35 γνωστοποίησε ο
υπουργός Εθνικής Άμυνας Νίκος Δένδιας
κατά την επίσκεψή του στην 112 Πτέρυγα
Μάχης στην Ελευσίνα. «H Ελλάδα χτίζει πα-
νίσχυρες Ένοπλες Δυνάμεις αγοράζοντας
το πιο σύγχρονο πολεμικό αεροσκάφος
στον κόσμο», δήλωσε ο κ. Δένδιας.

«Σήμερα είναι μια καλή ημέρα για την ελ-
ληνική Πολεμική Αεροπορία, μια καλή μέ-
ρα για της ελληνικές Ένοπλες Δυνάμεις,
για το υπουργείο Εθνικής Άμυνας» επεσή-
μανε ο κ. Δένδιας. «Υπεγράφη και απεστάλη
προς την αμερικανική πλευρά η επιστολή απο-

δοχής -το Letter of Acceptance- για τα F-35,
για την απόκτηση των πιο σύγχρονων αερο-
σκαφών στον πλανήτη σήμερα» ανέφερε χα-
ρακτηριστικά. 

Το... καλωσόρισμα της Lockheed Martin
Τον ενθουσιασμό του για την ένταξη της

Ελλάδας στο πρόγραμμα των stealth μαχητι-
κών εξέφρασε ο αντιπτέραρχος Mike Sch-
midt, διευθυντής και εκτελεστικός υπεύθυ-
νος του προγράμματος F-35 στο Joint Pro-
gram Office-JPO. 

«Είμαστε ενθουσιασμένοι που υποδεχό-
μαστε την Ελλάδα στην ομάδα του F-35» δή-
λωσε ο αντιπτέραρχος Mike Schmidt. «Το F-
35 θα προσφέρει εξαιρετικές δυνατότητες
στην Ελληνική Πολεμική Αεροπορία, ενι-
σχύοντας τη διαλειτουργικότητα μεταξύ των
συμμάχων μας και ενδυναμώνοντας τη μα-
χητική αποτελεσματικότητα των δυνάμεων
του ΝΑΤΟ συνολικά». 

«Για πολλές δεκαετίες η Ελληνική Πολεμική
Αεροπορία υπήρξε εταίρος μας και είναι τιμή
μας να συνεχίσουμε αυτήν τη σχέση, καθώς η
Ελλάδα γίνεται το 19ο κράτος που εντάσσεται
στο πρόγραμμα F-35», δήλωσε η Bridget Lau-
derdale, αντιπρόεδρος και γενική διευθύντρια
του προγράμματος F-35 της Lockheed Martin.
«Το F-35 είναι το μοναδικό μαχητικό που έχει
τη δυνατότητα να ενισχύσει την κυριαρχία και
ταυτόχρονα τις επιχειρησιακές δυνατότητες
της Ελλάδας στο να επιχειρεί με τους συμμά-
χους της», πρόσθεσε. «Η αυξανόμενη παρου-

σία του F-35 στην Ευρώπη αποτελεί μια ισχυ-
ρή απόδειξη της ικανότητας αποτροπής μέσω
συμμαχιών και θέτει τα θεμέλια για την επό-
μενη γενιά αεροπορικής ισχύος του ΝΑΤΟ και
των συμμάχων», δήλωσε η Mara Motherway,
αντιπρόεδρος Στρατηγικής και Επιχειρηματι-
κής Ανάπτυξης της Lockheed Martin.

Πότε θα έρθουν τα πρώτα ελληνικά F-35
Σύμφωνα με τις εκτιμήσεις, τα πρώτα ελλη-

νικά F-35 θα βάλουν το εθνόσημο στα φτερά το
2028 και θα αποδοθούν τυπικά στη χώρα μας.
Ωστόσο δεν θα έρθουν κατευθείαν στην Ελλά-
δα, καθώς δεν θα έχουν λάβει ακόμα την τελι-
κή διαμόρφωση, ενώ θα είναι τα μαχητικά πά-
νω στα οποία θα εκπαιδευτούν οι Έλληνες πι-
λότοι και μηχανικοί. 

Η εκπαίδευση θα είναι πολύμηνη και ενδέ-
χεται να ξεπεράσει τον 1,5 χρόνο. Περιλαμβά-
νει θεωρητικά μαθήματα, εκπαίδευση σε
υπερσύγχρονους εξομοιωτές και στη συνέ-
χεια πτήση με το κορυφαίο μαχητικό. Πληρο-
φορίες αναφέρουν πως στην αρχή θα σταλούν
έμπειροι Έλληνες πιλότοι για να μπουν στο
cockpit των F-35, με τους F16άρηδες να εκτι-
μάται πως θα είναι οι πρώτοι που θα κληθούν,
μια και γνωρίζουν άριστα τα αμερικανικά μα-
χητικά. Δεν αποκλείεται βεβαίως να σταλούν
και πολύπειροι
χειριστές από
Rafale. Αφού
ολοκληρώ-
σουν την

απαιτητική εκπαίδευση, οι πρώτοι Έλληνες πι-
λότοι στα F-35 θα εξελιχθούν σε εκπαιδευτές
για τους επόμενους. Χρονικά αυτό σημαίνει
πως τα F-35 θα είναι έτοιμα προς παράδοση στη
χώρα μας το 2030.

Τι ισχύει για τον οπλισμό  
Όσον αφορά τη συζήτηση για τη διαμόρφω-

ση των ελληνικών F-35 και τον οπλισμό που θα
φέρουν, πληροφορίες αναφέρουν πως αυτή
θα γίνει σε δεύτερο χρόνο. Ειδικά για τα όπλα,
ο αρχηγός ΓΕΑ, αντιπτέραρχος Δημοσθένης
Γρηγοριάδης, επιδιώκει μια συνολική δια-
πραγμάτευση για τους πυραύλους στρατηγι-
κής σημασίας που θα «απελευθερώσουν» οι
Αμερικανοί, εντάσσοντας στη συζήτηση για
τον οπλισμό των F-35 και τα όπλα για τα 82
αναβαθμισμένα F-16 Viper.

Είναι προφανές πως με την απόκτηση
των F-35 η Ελλάδα καθίσταται μια από τις
πιο ισχυρές αεροπορικές δυνάμεις στην
ευρύτερη περιοχή, διαθέτοντας στη φαρέ-
τρα της τα κορυφαία μαχητικά της Δύσης.
Αν επενδύσει και στην ενίσχυση του Πολε-
μικού Ναυτικού με εκσυγχρονισμό μονά-
δων που το έχουν ανάγκη και αγορά νέων
πανίσχυρων πλοίων, όπως οι FDI
Belh@rra, η αποτρεπτική της ισχύ αλλάζει
επίπεδο, ενώ οι Ένοπλες Δυνάμεις θα περ-
νούν σταδιακά στη νέα εποχή.

F-35: Το «αόρατο» μαχητικό
προβάρει το εθνόσημο

Ημέρα-ορόσημο για την ΠΑ, με τον υπουργό Άμυνας 
Νίκο Δένδια να υπογράφει για το πέρασμα της χώρας μας στην

εποχή των «αόρατων» μαχητικών

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος

skoularb@gmail.com



Κ
ορυφώνονται στο παρασκήνιο τα
«παζάρια» για το μοίρασμα των ευ-
ρωπαϊκών χαρτοφυλακίων στις χώ-

ρες-μέλη της ΕΕ. Η Ελλάδα διεκδικεί ένα
«δυνατό» χαρτοφυλάκιο, αντίστοιχο της
θέσης που έχει κατακτήσει η χώρα μας την
τελευταία πενταετία αλλά και του κρίσιμου
ρόλου που διαδραμάτισε ο πρωθυπουργός
στην επανεκλογή της κας Φον ντερ Λάιεν
στο «τιμόνι» της Κομισιόν. 

Οι ελληνικές προτάσεις
Η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής

αναμένεται να ζητήσει από τις εθνικές κυ-
βερνήσεις της ΕΕ να της αποστείλουν τα
ονόματα δύο προσώπων, ενός άντρα και
μιας γυναίκας. Aρκετές χώρες αναμένεται

να ανανεώσουν τη θητεία
των νυν επιτρόπων τους,
κάτι που δεν αναμένεται να
πράξει η χώρα μας. Η Αθή-
να, σύμφωνα με ασφαλείς
πληροφορίες, θα αποστεί-
λει εκτός απροόπτου τα
ονόματα του νυν περιφε-
ρειάρχη Κεντρικής Μακε-

δονίας Απόστ. Τζιτζικώστα και της υπουρ-
γού Εργασίας Νίκης Κεραμέως, αλλά για
τυπικούς λόγους και μόνον στην περίπτω-
ση που κριθεί αναγκαίο να τηρηθεί η ανα-
λογία. Επί της ουσίας, ο διαφαινόμενος
διάδοχος του κ. Μαργαρίτη Σχοινά θα είναι
ο κ. Τζιτζικώστας, ο οποίος διαθέτει ισχυρά
«ατού» για το κρίσιμο ευρωπαϊκό πόστο,
καθώς έχει μεγάλη ευρωπαϊκή εμπειρία
και αποδεδειγμένη διοικητική και πολιτική
ικανότητα. 

Το χαρτοφυλάκιο του ευρωπαϊκού ΥΠΕΞ
Όπως όλα δείχνουν, το κρίσιμο χαρτοφυ-

λάκιο των Εξωτερικών θα αναλάβει η
Εσθονία, με την κ. Κάγια Κάλλας η οποία
υποστηρίχθηκε από τους ηγέτες της ΕΕ για
τη θέση. 

Ποιοι θα παραμείνουν στα πόστα τους 
Ο Μάρος Σέφκοβιτς (Σλοβακία) και

ο Βάλντις Ντομπρόβσκις (Λετονία) αναμέ-
νεται να ανανεώσουν τη θητεία τους στην
ΕΕ για μία ακόμα πενταετία. Το ίδιο πιθανό-
τατα θα συμβεί και με την κ. Ντουμπράβκα
Σουίτσα (Κροατία), αν και δεν έχει ακόμη
οριστεί επίσημα από την κυβέρνησή της. 

Ο Ολλανδός επίτροπος Wopke Hoekstra,
ο οποίος μπήκε στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή
τον Οκτώβριο ως αντικαταστάτης του «τσά-
ρου» του κλίματος Φρανς Τίμερμανς, επί-
σης θα παραμείνει για πέντε ακόμα χρόνια
στις Βρυξέλλες, παρά το γεγονός ότι το
κόμμα του δεν συμμετέχει στην κυβέρνη-
ση της Ολλανδίας. 

Ερωτηματικό, μετά τις τελευταίες δρα-
ματικές εξελίξεις στη Γαλλία, είναι αν θα

ανανεώσει ή όχι το Παρίσι την παραμονή
για πέντε ακόμα χρόνια του κ. Τιερί Μπρε-
τόν στις Βρυξέλλες. 

Παρότι ακόμα δεν έχει δοθεί επισήμως
το «σήμα» από την κ. Φον ντερ Λάιεν, αρκε-
τές χώρες έχουν ήδη δημοσιοποιήσει τα
ονόματα των προσώπων που θα προτεί-
νουν, σε συνδυασμό, πάντα, με τα χαρτο-
φυλάκια που διεκδικούν. 

Για παράδειγμα, η Ισπανία, η οποία ευελ-
πιστεί μάλλον βασίμως ότι θα εξασφαλίσει
ένα σημαντικό χαρτοφυλάκιο για την ενέρ-
γεια και το κλίμα, προτίθεται να στείλει στις
Βρυξέλλες την υπουργό Οικολογικής Με-
τάβασης Τερέσα Ριμπέρα, η οποία πιθανό-
τατα θα είναι το πιο υψηλόβαθμο στέλεχος
της επόμενης ΕΕ από την πλευρά των σο-
σιαλιστών. 

Η Σουηδία έχει ήδη γνωστοποιήσει την
πρόθεσή της να αποστείλει στις Βρυξέλλες
την υπουργό της ΕΕ Τζέσικα Ρόσβαλ, ενώ η
Φινλανδία την ευρωβουλευτή Henna Virk-
kunen. Η Σλοβενία θα αποστείλει το όνομα
του πρώην προέδρου του Ελεγκτικού Συ-
νεδρίου Τομάζ Βέσελ. Η Ιρλανδία θα προ-

τείνει και επισήμως τον υπουργό Οικονο-
μικών Μίχαελ Μακγκράθ.

Υπάρχουν, ωστόσο, και χώρες όπως πχ η
Λιθουανία, όπου ο πρωθυπουργός και ο
πρόεδρος διαπληκτίζονται δημόσια για το
πρόσωπο που θα αναλάβει το χαρτοφυλά-
κιο της χώρας. Στην Πολωνία η «μάχη»
εξελίσσεται κεκλεισμένων των θυρών, ενώ
στη Βουλγαρία και το Βέλγιο η κατάσταση
παραμένει θολή, καθώς και οι δύο χώρες
βρίσκονται εν μέσω σχηματισμού νέων κυ-
βερνήσεων. 

Η μάχη για τα «βαριά χαρτοφυλάκια»
Μια σκληρή μάχη φαίνεται ότι βρίσκεται

σε εξέλιξη στο παρασκήνιο μεταξύ της
Γαλλίας και της Ιταλίας, οι οποίες διεκδι-
κούν ένα από τα βαριά χαρτοφυλάκια, το
οποίο σχετίζεται με τον ανταγωνισμό, το
εμπόριο κ.ά. Από τις αποφάσεις της κ. Φον
Ντερ Λάιεν θα φανεί και η στάση της ΕΕ
έναντι της Ιταλίδας ακροδεξιάς κ. Τζόρτζια
Μελόνι. 

Η διεύρυνση θα είναι ένα χαρτοφυλάκιο
κορυφαίου επιπέδου, διότι οι διαπραγμα-

τεύσεις για την επέκταση της ΕΕ ώστε να
συμπεριλάβει την Ουκρανία θα είναι μια
από τις πιο ευαίσθητες πολιτικά δουλειές
της Επιτροπής. Και όπως κυκλοφορεί ευ-
ρέως στο ευρωπαϊκό παρασκήνιο, το διεκ-
δικεί με αξιώσεις η Αθήνα. Πρόσφατα, άλ-
λωστε, το άφησε σαφώς να εννοηθεί και ο
πρωθυπουργός Κ. Μητσοτάκης. 

Υπάρχει, ωστόσο, και η θέση του επιτρό-
που Γεωργίας, η οποία είναι κρίσιμη λόγω
της αναθεώρησης της ΚΑΠ. 

Άλλο κρίσιμο για την περιοχή χαρτοφυ-
λάκιο είναι αυτό της Μεσογείου, το οποίο
έχει στην ευθύνη του τη μετανάστευση και
την ασφάλεια στη Μέση Ανατολή και τη Βό-
ρεια Αφρική. 

Οι ευρωπαϊκές πρωτεύουσες έχουν
προθεσμία μέχρι το τέλος Αυγούστου για
να στείλουν τους υποψηφίους τους. Αμέ-
σως μετά θα ξεκινήσουν οι προσωπικές
συνεντεύξεις των υποψηφίων με την πρό-
εδρο της Κομισιόν, ενώ οι Βρυξέλλες ευελ-
πιστούν ότι η διαδικασία θα έχει ολοκλη-
ρωθεί το αργότερο ως τον Οκτώβριο, προ-
κειμένου την 1η Νοεμβρίου να συγκροτη-
θεί η νέα ΕΕ. 
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Το σκληρό πόκερ…
για μια θέση
επιτρόπου

Πολύ πιθανόν διάδοχο του κ. Σχοινά να είναι ο κ. Τζιτζικώστας, ο οποίος διαθέτει ισχυρά «ατού» 
για το κρίσιμο ευρωπαϊκό πόστο, καθώς έχει μεγάλη ευρωπαϊκή εμπειρία 

και αποδεδειγμένη διοικητική και πολιτική ικανότητα
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Δ
εν έχει τέλος ο εσωκομματικός «εμ-
φύλιος» στον ΣΥΡΙΖΑ, καθώς δεν
προλαβαίνει να κλείσει το ένα θέμα

που προκαλεί κόντρες και συντροφικά μα-
χαιρώματα και προκύπτει άλλο που ανάβει
εκ νέου τα αίματα. Έτσι, νέο πεδίο αντιπαρά-
θεσης μεταξύ στελεχών της αξιωματικής αν-
τιπολίτευσης συνιστά η υπόθεση της συγχώ-
νευσης της Τράπεζας Αττικής.

Χθες κατά τη συζήτηση στην Ολομέλεια
της Βουλής του νομοσχεδίου για τη συγχώ-
νευση της Attica Bank με την Παγκρήτια ο ει-
σηγητής του ΣΥΡΙΖΑ Γιώργος Καραμέρος,
απευθυνόμενος προς την κυβέρνηση, δή-
λωσε πως «δεν είμαστε κατά των επενδυτών
και της δημιουργίας πέμπτου πυλώνα, αλλά
δεν έχουμε εμπιστοσύνη στα στοιχεία που
φέρατε στις επιτροπές».

Ο κ. Καραμέρος καταλήγοντας στην ομιλία
του είπε πως «θα είμαστε αρνητικοί», ενώ λί-
γο αργότερο σε τηλεοπτική του παρουσία ο
κ. Ραγκούσης προκάλεσε ακόμη μεγαλύτε-
ρη σύγχυση για την τελική στάση της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης, μια και ανέφερε ότι
«ο κ. Καραμέρος δεν είπε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ κατα-
ψηφίζει».

«Δεν πρέπει να καταψηφίσουμε»
Συγκεκριμένα, μιλώντας στο Open, ο

πρώην υπουργός και μέλος των «87» Γιάν-
νης Ραγκούσης κλήθηκε να σχολιάσει πέραν
των άλλων θεμάτων τη συγχώνευση της Atti-

ca Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα, για την
οποία είπε πως ο ΣΥΡΙΖΑ δεν πρέπει να κα-
ταψηφίσει τη συμφωνία συγχώνευσής τους
αν θέλει να λέγεται κόμμα εξουσίας, δίνον-
τας ηχηρή απάντηση σε μια σειρά από τοπο-
θετήσεις το τελευταίο διάστημα τόσο από
στελέχη όσο και από τον πρόεδρο του ΣΥΡΙ-
ΖΑ που τάσσονταν κατά της συγχώνευσης
των δύο τραπεζών.

«Ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν κόμμα εξουσίας και
προσδοκά να γίνει ξανά. Όταν είσαι κόμμα

εξουσίας ειδικά σε θέματα μείζονος σημα-
σίας πρέπει να μην τοποθετείσαι με αντιπο-
λιτευτική προδιάθεση. Το θέμα της Τράπεζας
Αττικής είναι πολύ σοβαρό για την οικονομία
και την κοινωνία. Θυμόμαστε την υπόθεση
της χρεοκοπίας της Lehman Brothers και
τον κακό χαμό; Η Τράπεζα Αττικής και η Παγ-
κρήτια αν δεν συγχωνευτούν είναι δύο
Lehman Brothers -τηρουμένων των αναλο-
γιών- στα θεμέλια του τραπεζικού συστήμα-
τος. Άρα, με αποκλειστικό γνώμονα το συμ-

φέρον του ελληνικού λαού, αυτή είναι συμ-
φωνία που ένα κόμμα που θέλει να ξανακυ-
βερνήσει δεν μπορεί να την καταψηφίσει.
Δεν τέθηκε προς συζήτηση το θέμα ούτε στα
όργανα ούτε στην ΚΟ» ανέφερε ο κ. Ραγκού-
σης, συμπληρώνοντας πως «δεν βρήκα κα-
νένα στοιχείο για να μην προχωρήσει η συμ-
φωνία. Είναι επωφελής η συμφωνία, αλλά
με επιφύλαξη. Αλλά κανείς δεν μπορεί να εί-
ναι αρνητικός».

«Δεν είναι στην κομματική γραμμή»
Μετά την τοποθέτηση του κ. Ραγκούση, η

εκ των συνεργατών του προέδρου του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, Θεοδώρα Τζάκρη, αντέκρουσε τα
επιχειρήματα του πρώην υπουργού, προ-
καλώντας νέο αλαλούμ λίγο πριν από τη
συνεδρίαση της Κοινοβουλευτικής Ομά-
δας. Σύμφωνα με όσα ανέφερε η κυρία
Τζάκρη στον ΣΚΑΪ οι δηλώσεις του κ. Ραγ-
κούση δεν απηχούν την κομματική γραμ-
μή, αλλά είναι προσωπικές του απόψεις.

Σκληρή κόντρα Ραγκούση 
με Καραμέρο, Τζάκρη 
για το θέμα 
της συγχώνευσης
της Τράπεζας Αττικής 
με την Παγκρήτια 

Βορίδης: «Αναζητήστε τα αντίθετα συμφέροντα 
τα οποία ενδεχομένως εξυπηρετεί ο Κασσελάκης»
Για το θέμα της συγχώνευσης της Attica Bank με την
Παγκρήτια Τράπεζα και τη στάση που κρατούν απέναντι
σε αυτήν ο Στέφανος Κασσελάκης και ο ΣΥΡΙΖΑ μίλησε ο
Μάκης Βορίδης.
«Αναζητήστε τα αντίθετα συμφέροντα τα οποία ενδεχο-
μένως εξυπηρετεί ο κ. Κασσελάκης, δείτε λίγο ποια είναι
τα θιγόμενα, ανταγωνιστικά συμφέροντα» ανέφερε με
νόημα ο υπουργός Επικρατείας σε συνέντευξή του στο
Open, απαντώντας στις κατηγορίες του προέδρου του ΣΥ-
ΡΙΖΑ ότι η κυβέρνηση εξυπηρετεί συμφέροντα.
Αναφορικά με τον πέμπτο τραπεζικό πυλώνα και τη ση-
μερινή λειτουργία των τραπεζών, ο κ. Βορίδης είπε: «Αν ο
ΣΥΡΙΖΑ και ο κ. Κασσελάκης θέλουν κούρεμα των κατα-
θέσεων ας μας το πουν», ενώ στη συνέχεια πρόσθεσε
πως η Τράπεζα της Ελλάδος και οι συμβουλευτικοί οίκοι
έψαχναν πολύ καιρό για ιδιώτη επενδυτή για τις συγκε-
κριμένες τράπεζες που αναζητούσαν ανακεφαλαιοποί-
ηση, τονίζοντας πως «αν δεν κάναμε συμφωνία, θα είχα-
με κατάρρευση δύο τραπεζών, θα είχαμε κούρεμα κατα-
θέσεων. Αν έχει ο κ. Κασσελάκης άλλον επενδυτή, ας
μας το πει. Άλλος επενδυτής, με άλλους όρους, δεν
υπάρχει. Γι' αυτό η Τράπεζα της Ελλάδος μίλησε για βέλ-
τιστη, ουσιαστικά, συμφωνία».

«Φτιάχνουμε μια ισχυρή τράπεζα»
Η δημιουργία του πέμπτου πυλώνα «εξυπηρετεί και ενι-
σχύει τον ανταγωνισμό και όποιος δεν θέλει το νέο σχή-
μα, δεν θέλει τον ανταγωνισμό» σημείωσε σε άλλο ση-
μείο ο κ. Βορίδης.
«Γκρινιάζουμε όλοι για το μεγάλο εύρος διαφοράς επιτο-
κίου μεταξύ καταθέσεων και χορηγήσεων; Θέλουμε να
ενισχύσουμε τον τραπεζικό ανταγωνισμό; Να ο πέμπτος
πυλώνας. Φτιάχνουμε μια ισχυρή τράπεζα που δεν είναι
από τις τέσσερις συστημικές, προκειμένου να ενισχύ-
σουμε τον ανταγωνισμό. Και να μπει αυτή η τράπεζα
διεκδικητικά και ανταγωνιστικά - σας κάνω την πρόβλε-
ψη ότι αυτή η τράπεζα θα έχει εξ αρχής, με τη δημιουργία
της, το επόμενο δευτερόλεπτο, 1,5 μονάδα καλύτερο επι-
τόκιο, ενισχύοντας τον ανταγωνισμό» συμπλήρωσε ο
Μάκης Βορίδης.
Ο ΣΥΡΙΖΑ απάντησε στις δηλώσεις του υπουργού Επι-
κρατείας με ανακοίνωση, στην οποία μεταξύ άλλων ανα-
φέρει: «Τα υπονοούμενα του κ. Βορίδη περί εξυπηρέτη-
σης θιγόμενων συμφερόντων από τον Στέφανο Κασσελά-
κη συνιστούν πολιτική αθλιότητα. Αν ο υπουργός Επικρα-
τείας διαθέτει έστω και τη στοιχειώδη πολιτική αξιοπρέ-
πεια, να μιλήσει με στοιχεία και ονόματα».

Μπάχαλο στον ΣΥΡΙΖΑ
και για την Attica Bank



Μ
ε τις «γαλάζιες» ψήφους αλλά και
τη συναίνεση του ΠΑΣΟΚ ψηφί-
στηκε τελικά στην Ολομέλεια της

Βουλής επί της αρχής το νομοσχέδιο για τη
συμφωνία Attica - Παγκρήτιας Τράπεζας, με

τον ΣΥΡΙΖΑ να μην καταθέ-
τει τελικά, όπως είχε αφή-
σει να εννοηθεί, αίτημα
ονομαστικής ψηφοφορίας,
καθώς η σθεναρή και κατά
κάποιους «περίεργη» άρ-
νηση Κασσελάκη στη δημι-
ουργία πέμπτου τραπεζι-
κού πυλώνα δεν έβρισκε
απόλυτη ομοφωνία στη βά-

ση αλλά και στην ΚΟ του κόμματος.
Είναι χαρακτηριστικό ότι παρά τους υψη-

λούς τόνους που κράτησε ο εισηγητής της
αξιωματικής αντιπολίτευσης Γιώργος Καρα-
μέρος, καταλογίζοντας στην κυβέρνηση
υπονόμευση του δημόσιου συμφέροντος και
πολιτική που δεν βελτιώνει ούτε την ανταγω-
νιστικότητα ούτε τους καταθέτες, πολλά από
τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ κινήθηκαν σε αρκετά
χαμηλότερους τόνους.

Η διαφοροποίηση από την κεντρική γραμμή
φάνηκε εντονότερα στην τοποθέτηση του το-
μεάρχη Οικονομικών Νίκου Παππά, ο οποίος
υποστήριξε, μεταξύ άλλων, ότι ο 5ος τραπεζι-
κός πυλώνας είναι απαραίτητος και πως το
κόμμα του τάσσεται υπέρ του πλουραλισμού
στον τραπεζικό κλάδο, καθώς δεν υπάρχει άλ-
λος τρόπος για να πέσουν τα επιτόκια.

«Δεν έχουμε καμία εγγύηση»
«Και 5ο και 6ο και 7ο πυλώνα θέλουμε και

κυρίως το Δημόσιο. Δεν έχουμε όμως καμία
εγγύηση ότι διασφαλίζεται το συμφέρον του
Δημοσίου και ότι θα χρηματοδοτηθούν οι μι-
κρομεσαίες επιχειρήσεις, ότι θα μειωθούν οι
προμήθειες και τα επιτόκια. Δεν μπορούμε
να δώσουμε τη συναίνεσή μας», ανέφερε
χαρακτηριστικά.

Τις δραματικές συνέπειες που θα υπήρχαν
για το τραπεζικό σύστημα αν δεν προχωρού-
σε η συμφωνία Attica - Παγκρήτια περιέγρα-
ψε ο Κωστής Χατζηδάκης, βγάζοντας στη
σέντρα τον ΣΥΡΙΖΑ για όσα υποστηρίζει.
«Μπείτε στη θέση μου. Ο διοικητής της ΤτΕ
λέει ότι αν δεν προχωρήσουμε, θα έχουμε
δραματικές συνέπειες, δεν υπάρχει άλλος
επενδυτής, όλοι οι φορείς είναι υπέρ. Εσείς

ειλικρινά τι θα κάνατε στη θέση μου;», ανα-
ρωτήθηκε ο υπουργός Οικονομικών χαρα-
κτηρίζοντας τελείως επιπόλαιη την κριτική
της αξιωματικής αντιπολίτευσης και πρωτά-
κουστα όσα ακούστηκαν.

Ο κ. Χατζηδάκης ανέφερε επίσης πως
«έχουμε κλείσει ουσιαστικά την εκκρεμότη-
τα που υπήρχε με την αποεπένδυση στις συ-
στημικές τράπεζες. Και κάνουμε ένα ακόμα
βήμα με την αντιμετώπιση μιας ακόμη δω-
δεκαετούς εκκρεμότητας με την Τράπεζα
Αττικής».

Στη συνέχεια κατέθεσε στα πρακτικά της
Βουλής τα έγγραφα που αποδεικνύουν την
αναγκαιότητα της συμφωνίας, αλλά και την
επιστολή του Γιάννη Στουρνάρα στην οποία
καταδεικνύεται ότι το κόστος του Δημοσίου
είναι μικρό αναλογικά με οποιαδήποτε άλλη
λύση. Στα πρακτικά κατατέθηκαν και η έκθε-
ση πιθανού ενδιαφέροντος της JPMorgan
που ζητήθηκε από ΤΧΣ, οι εκθέσεις των δύο
ανεξάρτητων συμβούλων, της EY και της JP-

Morgan, καθώς και η επιστολή γνώμης από
τη Rothschild, σύμφωνα με την οποία η δια-
δικασία που ακολουθήθηκε από το ΤΧΣ είναι
η κατάλληλη με βάση τις διεθνείς πρακτικές,
καθώς και το απόσπασμα των πρακτικών της
συνεδρίασης του Ταμείου Χρηματοπιστωτι-
κής Σταθερότητας για την έγκριση της συμ-
μέτοχης του Ταμείου.

Στο τέλος της τοποθέτησής του πάντως
έστρεψε τα πυρά του για ακόμη μια φορά
στον ΣΥΡΙΖΑ, αναφερόμενος μεταξύ άλλων
στην υπόθεση του επιχειρηματία Καλογρί-
τσα. «Κατασκευαστική, φιλική στον ΣΥΡΙΖΑ,
έλαβε συνολικώς 39 δάνεια από την Τράπεζα
Αττικής. Με χαριστικά επιτόκια τα πήρε τα
δάνεια. Μιλάω για την εταιρεία Τοξότης του
εργολάβου Χρήστου Καλογρίτσα, που είχε
στενές σχέσεις με στελέχη της κυβέρνησης.
Δεν χρειάζεται να πω ονόματα, γνωριζόμα-
στε στην Ελλάδα», ανέφερε, σχολιάζοντας
πως όταν παριστάνεις τον εισαγγελέα, πρέ-
πει να πάρεις απαντήσεις. Υπενθύμισε ακό-

μη την πολιτική του ΣΥΡΙΖΑ την περίοδο της
ανακεφαλαιποίησης αλλά και την επιβολή
των capital controls την περίοδο Βαρουφά-
κη.

«Ναι» παρά τις ενστάσεις
Το ΠΑΣΟΚ, παρά τις ενστάσεις επί ορισμέ-

νων άρθρων, υπερψήφισε επί της αρχής τη
Συμφωνία, όπως και το άρθρο 2. Ειδικά για
την υπό συζήτηση συμφωνία ο εισηγητής
του κόμματος Παύλος Γερουλάνος είπε ότι
«εδώ που φτάσαμε η συγχώνευση της Attica
Bank με την Παγκρήτια εξυγιαίνει δύο προ-
βληματικές τράπεζες και δημιουργεί έναν
μικρό τραπεζικό πυλώνα για την αύξηση του
τραπεζικού τομέα, άρα και των εργαλείων
που δίνονται σε περισσότερους ανθρώπους
για να δημιουργούν, αν βέβαια η συμφωνία
πληροί κάποιους όρους».

Για μια επωφελή σύμβαση για την ελληνι-
κή οικονομία, το Ελληνικό Δημόσιο, τους
φορολογουμένους, τους καταθέτες και τους
μετόχους των δύο τραπεζών -Attica Bank
και Παγκρήτια Τράπεζα- έκανε λόγο ο ειση-
γητής της ΝΔ Στέλιος Πέτσας, υπογραμμί-
ζοντας πως η εντολή την οποία έδωσε το ΤΧΣ
στην JP Morgan να προχωρήσει σε παράλ-
ληλη διερεύνηση πιθανού άλλου επενδυτι-
κού ενδιαφέροντος, εκτός της Thrivest, απέ-
βη άκαρπη. «Δεν είμαστε λωτοφάγοι, πάει
πολύ να μας εγκαλούν για τις τράπεζες εκεί-
νοι που τις έκλεισαν», ανέφερε ο κ. Πέτσας.

Την πρόθεσή του να καταψηφίσει επανέ-
λαβε το ΚΚΕ, όπως είπε η εισηγήτριά του
Αφροδίτη Κτενά. Ο Βασίλης Βιλιάρδος της
Ελληνικής Λύσης δήλωσε ότι «αν στηρίζαμε
τη συγχώνευση αυτή, θα είμαστε ανεύθυνοι
καθώς είναι σε βάρος του Δημοσίου».

Επίσης ο Δημήτρης Τζανακόπουλος της
Νέας Αριστεράς τάχθηκε κατά του νομοσχε-
δίου, καθώςκαιοιΑνδρέας Βορύλλας από τη
Νίκη και   Αλέξανδρος Καζαμίας της Πλεύ-
σης Ελευθερίας.
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«Κλείνουμε μια 12ετή
εκκρεμότητα με

την Τράπεζα Αττικής»

ΝΔ και ΠΑΣΟΚ ψήφισαν επί
της αρχής το νομοσχέδιο για 
τη συγχώνευση Attica Bank-
Παγκρήτιας - Μπερδεμένη 
η... γραμμή ΣΥΡΙΖΑ 

…αλλά η αλήθεια 

ΚΩΣΤΗΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ:

Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr
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Ο
υφυπουργός Εξωτερικών Γιώργος Κώτση-
ρας μιλάει στην «Political» για τη νέα φάση
των ελληνοτουρκικών σχέσεων, εξηγώντας

πως «οι διαφωνίες μας με την Τουρκία σε θεμελιώδη
ζητήματα παραμένουν», απαντάει στις επικρίσεις
της αντιπολίτευσης η οποία κατηγορεί την κυβέρνη-
ση ότι έχει υποχωρήσει από τις εθνικές γραμμές
στον διάλογο με την Τουρκία, ξεκαθαρίζοντας ότι
«υπερασπιζόμαστε σθεναρά τις εθνικές μας θέσεις,
με σαφή επιχειρήματα που στηρίζονται στο Διεθνές Δί-
καιο», στέλνει ηχηρό μήνυμα στην ηγεσία της Βόρειας Μα-
κεδονίας λέγοντας ότι «η χώρα μας στηρίζει σθεναρά την
ευρωπαϊκή προοπτική των Δυτικών Βαλκανίων, αλλά η δια-
δικασία αυτή έχει κανόνες που πρέπει να γίνονται σεβα-
στοί» και αναφέρεται στο Στρατηγικό Σχέδιο του υπουργεί-

ου Εξωτερικών για τον Απόδημο Ελληνισμό 2024-
2027, υποστηρίζοντας πως «με συνέπεια, επιμονή
και αίσθημα ευθύνης φέρνουμε τους απόδημους
Έλληνες πιο κοντά στη μητέρα πατρίδα». 

Βρισκόμαστε σε μια νέα φάση στις ελληνοτουρκικές
σχέσεις. Η ανοιχτή γραμμή επικοινωνίας που υπάρ-
χει μεταξύ Αθήνας και Άγκυρας θεωρείτε πως μπο-
ρεί να αποτελέσει οδηγό για την επίλυση των διαφο-

ρών μας με την Τουρκία; Υπάρχουν πάντως φωνές στην
αντιπολίτευση για υποχώρηση από τις εθνικές γραμμές.
Τι απαντάτε;

Προχωράμε σε αυτόν τον δρόμο βήμα βήμα, χωρίς να είμαστε
αφελείς. Αντιλαμβανόμαστε ότι οι διαφωνίες μας με την
Τουρκία σε θεμελιώδη ζητήματα παραμένουν. Συζήτηση δεν

σημαίνει υποχώρηση. Υπερασπιζόμαστε σθεναρά τις εθνικές
μας θέσεις με σαφή επιχειρήματα που στηρίζονται στο Διε-
θνές Δίκαιο. 
Προχωράμε με σύνεση και αυτοπεποίθηση και από θέση
ισχύος χάρη στο αυξημένο διπλωματικό κεφάλαιο που έχει
αποκτήσει η χώρα μας τα τελευταία χρόνια, στην αύξηση της
αποτρεπτικής της ικανότητας και στις ισχυρές της συμμαχίες
χάρη στη διεθνή αναγνώριση της Ελλάδας ως αξιόπιστης δύ-
ναμης σταθερότητας και ασφάλειας. 

Η διατήρηση του διαλόγου με την Τουρκία είναι απαραίτη-
τη, ώστε οι όποιες υπαρκτές διαφωνίες να μην παράγουν εν-
τάσεις. Η μείωση των παράτυπων μεταναστευτικών ροών
και η εφαρμογή του μέτρου της επιτόπιας θεώρησης εισό-
δου αποτελούν ορατά θετικά αποτελέσματα του διαλόγου με
τη γειτονική μας χώρα.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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«Απαραίτητος ο διάλογος 
με την Τουρκία ώστε οι διαφωνίες 

να μην παράγουν εντάσεις»
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Πώς κρίνετε τη ρητορική της Βόρειας Μακεδονίας
που δεν τηρεί τη Συμφωνία των Πρεσπών; Τι προτίθε-
ται να κάνει η κυβέρνηση;

Επιμένοντας να μη χρησιμοποιεί ενιαία τη συνταγματική
ονομασία της χώρας, η νέα πολιτειακή και πολιτική ηγεσία
της Βόρειας Μακεδονίας παραβιάζει κατάφωρα τη Συμφω-
νία των Πρεσπών και, κατ' επέκταση, το Διεθνές Δίκαιο. Η
σημερινή κυβέρνηση, παρόλο που ως αντιπολίτευση είχε
διατυπώσει επιφυλάξεις για τα γκρίζα σημεία της συμφω-
νίας, τη σεβάστηκε ως επικυρωθείσα διεθνή συνθήκη. Η θέ-
ση μας είναι απολύτως κατανοητή και υποστηρίζεται από
τους Ευρωπαίους εταίρους μας.  Και διαθέτουμε,
βεβαίως, μέσα για άσκηση ακόμα περισσότερης πίεσης, αν
η γειτονική μας χώρα επιμείνει στην επιλεκτική εφαρμογή
της Συμφωνίας. 

Είναι σαφές ότι η ευρωπαϊκή πορεία της Βόρειας Μακεδο-
νίας συνδέεται με την πλήρη εφαρμογή του Διεθνούς Δι-
καίου. Η χώρα μας στηρίζει σθεναρά την ευρωπαϊκή προοπτι-
κή των Δυτικών Βαλκανίων, αλλά η διαδικασία αυτή έχει κα-
νόνες που πρέπει να γίνονται σεβαστοί. Η συμμόρφωση
προς τις διεθνείς συμφωνίες και το Διεθνές Δίκαιο συνιστούν
τη βάση των σχέσεων καλής γειτονίας και συνεργασίας. 

Σε ποιο σημείο βρίσκονται οι ελληνοαμερικανικές
σχέσεις; Θεωρείτε ότι μπορεί να υπάρξει διαφοροποί-
ηση στην παγκόσμια γεωπολιτική σκακιέρα με μια πι-
θανή εκλογή του Ντόναλντ Τραμπ;

Οι ελληνοαμερικανικές σχέσεις είναι σε εξαιρετικό επίπεδο.
Η χώρα μας αναγνωρίζεται από τις ΗΠΑ ως αξιόπιστος σύμ-
μαχος στην Ανατολική Μεσόγειο, ως πυλώνας σταθερότητας
σε μια ασταθή περιοχή. Στο πλαίσιο του στρατηγικού διαλό-
γου επεκτείνουμε διαρκώς τη συνεργασία μας σε μια σειρά
από τομείς όπως η άμυνα και ασφάλεια, η ενέργεια, το περι-
βάλλον, η οικονομία, η εκπαίδευση και ο πολιτισμός. 

Μεγάλες αμερικανικές εταιρείες βλέπουν στην Ελλάδα
μια ισχυρή οικονομία και αυξάνουν τις επενδύσεις στη χώρα
μας. Η εξαιρετικά δυναμική ελληνοαμερικανική κοινότητα
ενισχύει τους δεσμούς φιλίας και συνεργασίας μεταξύ των
λαών μας. 

Αναμφίβολα, οι αμερικανικές προεδρικές εκλογές έχουν ιδι-
αίτερη βαρύτητα λόγω του πρωταγωνιστικού ρόλου των Ηνωμέ-
νων Πολιτειών σε έναν ολοένα και πιο περίπλοκο κόσμο. Σεβό-
μαστε τη βούληση του αμερικανικού λαού και προετοιμαζόμα-
στε πάντα για όλα τα πιθανά σενάρια. Δεδομένου ότι οι ελληνο-
αμερικανικές σχέσεις στηρίζονται σε γερά θεμέλια, εκτιμούμε
ότι δεν πρόκειται να επηρεαστούν από τις εκλογές. 

Πρόσφατα τέθηκε σε δημόσια διαβούλευση το Στρα-
τηγικό Σχέδιο του υπουργείου Εξωτερικών για τον
Απόδημο Ελληνισμό 2024-2027. Τι σηματοδοτεί το
σχέδιο αυτό για τους Έλληνες της διασποράς; 

Πρόκειται για ένα ολοκληρωμένο, συγκροτημένο σχέδιο για
τον απόδημο Ελληνισμό, που δημιουργήθηκε για πρώτη φο-
ρά με ορίζοντα τετραετίας, με σαφή στοχοθεσία και δράσεις.
Όραμά μας είναι η ουσιαστική, αμφίδρομη επικοινωνία με
την ελληνική διασπορά, η ενδυνάμωση του ελληνικού στοι-
χείου ανά τον κόσμο και η αξιοποίηση της ομογένειας για
ανάδειξη θεμάτων ελληνικού ενδιαφέροντος. 

Στους βασικούς στόχους του σχεδίου περιλαμβάνονται,
μεταξύ άλλων, η υποστήριξη και ανάπτυξη δικτύων και δο-

μών της ομογένειας,  η προώθηση  της ελληνικής
γλώσσας και του πολιτισμού, η αναβάθμιση των προξενι-
κών υπηρεσιών, η ενδυνάμωση των δεσμών με τους εκκλη-
σιαστικούς φορείς της Ορθοδοξίας, η προσέγγιση των νεό-
τερων γενιών ομογενών και η ανάσχεση του brain drain. 

Δίνουμε έμφαση στη χρήση σύγχρονων τεχνολογικών ερ-
γαλείων και στις συνέργειες για τη μέγιστη δυνατή αξιοποί-
ηση τεχνογνωσίας και πόρων. Έχουμε επίγνωση του πολύ-
πλοκου και σύνθετου χαρακτήρα της ελληνικής διασποράς,
των διαφορετικών αναγκών από χώρα σε χώρα και από γε-
νιά σε γενιά και των υψηλών απαιτήσεων του όλου εγχειρή-
ματος. Γι' αυτό και επιδιώξαμε εξαρχής να ακούσουμε τις
απόψεις των ίδιων των αποδήμων, μεγάλο μέρος των οποί-
ων συμπεριλάβαμε στο τελικό σχέδιο. 

Πολλές από τις δράσεις του σχεδίου, όπως η ψηφιοποίηση των
προξενικών υπηρεσιών, η επέκταση της πλατφόρμας εκμάθησης
της ελληνικής γλώσσας staellinika.com και η φιλοξενία νέων της
διασποράς υλοποιούνται ήδη.  Το στρατηγικό σχέδιο για τον
Απόδημο Ελληνισμό εντάσσεται σε ένα ευρύτερο πλαίσιο
πολιτικών που αποτυπώνουν το έμπρακτο ενδιαφέρον της
κυβέρνησης του Κυριάκου Μητσοτάκη για την ελληνική δια-
σπορά. Με συνέπεια, επιμονή και αίσθημα ευθύνης φέρνου-
με τους απόδημους Έλληνες πιο κοντά στη μητέρα πατρίδα. 

Αναφερθήκατε στην ανάσχεση του brain drain. Ποιες δρά-
σεις σχεδιάζετε ώστε να ενθαρρύνετε την επιστροφή των
νέων που έφυγαν από τη χώρα μας την περίοδο της κρίσης; 

Η αναστροφή του brain drain, η προσέλκυση αυτών των δυ-
ναμικών νέων, κατόχων αυξημένων  προσόντων  και
υψηλής κατάρτισης, οι οποίοι αναγκάστηκαν να εγκαταλεί-
ψουν τη χώρα μας κατά τη διάρκεια της οικονομικής κρίσης,

αποτελεί έναν μεγάλο εθνικό στόχο. Η Ελλάδα του 2024 δια-
φέρει ριζικά από την Ελλάδα του 2010. Η πολιτική σταθερότη-
τα, η οικονομική ανάπτυξη, η παροχή φορολογικών κινήτρων,
η ψηφιοποίηση του κράτους και η ενίσχυση της αξιοκρατίας
δημιουργούν ένα πιο ελκυστικό περιβάλλον για τον επαναπα-
τρισμό της γενιάς του brain drain. 
Το υπουργείο Εξωτερικών, στο πλαίσιο του Στρατηγικού
Σχεδίου για τον Απόδημο Ελληνισμό και σε συνεργασία
με άλλα υπουργεία και φορείς, προωθεί δράσεις για την
ενημέρωση των Ελλήνων του εξωτερικού σχετικά με τις ευ-
καιρίες και προοπτικές που προσφέρει η σημερινή Ελλάδα,
καθώς και για τη δικτύωση και συνεργασία των νέων επιστη-
μόνων και επαγγελματιών ανά τον κόσμο. 

Ενδεικτικά, σε συνεργασία με τη Δημόσια Υπηρεσία Απα-
σχόλησης σχεδιάζουμε τη διοργάνωση «Ημερών Καριέ-
ρας», με σκοπό την ενημέρωση των Ελλήνων της γενιάς του
brain drain για τα θεσμοθετημένα κίνητρα για τον επαναπα-
τρισμό τους. Συνεργαζόμαστε στενά με τον φορέα Study in
Greece για τη στήριξη της εξωστρέφειας των ελληνικών πα-
νεπιστημίων και προωθούμε σε συνεργασία με το υπουργείο
Ανάπτυξης τη σύνδεση της έρευνας και καινοτομίας της δια-
σποράς με το εγχώριο περιβάλλον έρευνας και καινοτομίας. 

Ο αριθμός των Ελλήνων που επιθυμούν να επιστρέψουν
αυξάνεται. Στόχος μας, να ενισχύσουμε αυτή την τάση, ενι-
σχύοντας πρωτίστως τις σχέσεις εμπιστοσύνης της γενιάς
του brain drain προς την ελληνική πολιτεία. Με οριζόντιες
στρατηγικές και πολυδιάστατες δράσεις συνενώνουμε τις
δυνάμεις μας για να κερδίσουμε αυτό το μεγάλο εθνικό
στοίχημα, να δώσουμε την ευκαιρία στους νέους
που αναγκάστηκαν να φύγουν να επιστρέψουν σε μια κα-
λύτερη Ελλάδα.
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Η
σύγκρουση που αναμενόταν στη συ-
νεδρίαση της Κοινοβουλευτικής
Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ πήρε τελικώς…

αναβολή, καθώς το επεισόδιο που δημιούρ-
γησε ο Παύλος Πολάκης και η απόφαση για

διαγραφή του επισκίασαν
κάθε τι άλλο.

Είναι χαρακτηριστικό
πως οι βουλευτές του ΣΥΡΙ-
ΖΑ είχαν στήσει «πηγαδά-
κια» σε τριάδες περιμένον-
τας να ξεκινήσει η συνε-
δρίαση ώστε να δουν το βίν-
τεο με το επεισόδιο που δη-

μιούργησε ο αψύς Κρητικός στην Επιτροπή
Κοινωνικών Υποθέσεων της Βουλής με τη
συνεργάτιδα του Άδωνι Γεωργιάδη.

Μάλιστα, ο διαγραμμένος και ανεξάρτητος
πλέον βουλευτής Χανίων έκανε «ντου» στην
Κοινοβουλευτική Ομάδα, επιχειρώντας να
καθίσει μακριά από τους υπολοίπους στα
αριστερά μπροστινά έδρανα της αίθουσας
της Γερουσίας.

Ο Σωκράτης Φάμελλος τον πλησίασε κά-
πως διστακτικά και χαμηλόφωνα του ζήτησε
να αποχωρήσει, καθώς «δεν ανήκεις πια
στην Κοινοβουλευτική Ομάδα». Αντίθετα με
τον πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Ομάδας,
με βροντερή φωνή ο αψύς τού αντέτεινε:
«Ήμουν, είμαι και θα παραμείνω ΣΥΡΙΖΑ,
κοιτάτε το δάχτυλο και όχι το φεγγάρι». Παρά
την αντίδρασή του ο Σφακιανός «πήρε των
ομματιών του» και αποχώρησε από την αί-
θουσα της Γερουσίας ώστε η συνεδρίαση της
Κοινοβουλευτικής Ομάδας να μπορέσει επι-
τέλους να αρχίσει.

Τον λόγο πήρε έπειτα ο Στέφανος Κασσελά-
κης, ο οποίος επικεντρώθηκε στην κριτική του
κυβερνητικού έργου και του ίδιου του πρωθυ-

πουργού, λέγοντας ελάχιστα για την κρίση που
χτυπά και πάλι το κόμμα. Ο πρόεδρος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ τόνισε πως «δεν υπάρχει χώρος για τα-
κτικισμούς και ατομικές ατζέντες», στη μονα-
δική φράση που θα μπορούσε να αφορά την
περίπτωση του Παύλου Πολάκη.

Ακόμη ανέφερε: «Ποτέ δεν ήταν εύκολα
τα πράγματα για το κόμμα μας και για τις κοι-
νοβουλευτικές μας ομάδες. Όμως, σε αυτήν
τη συγκυρία, παρότι από προδοσία μείναμε
λιγότεροι, έχουμε υποχρέωση να δουλέ-
ψουμε σαν 156. Και αυτό να είστε βέβαιες
και βέβαιοι ότι η κοινωνία θα μας το ξεπλη-
ρώσει».

«Θα μας ανταμείψει για αυτό με το μόνο
νόμισμα που εμείς αναγνωρίζουμε: την
ηθική δικαίωση», πρόσθεσε ο κ. Κασσε-
λάκης, λέγοντας πως «πρέπει να πάψου-
με να ασχολούμαστε με τα μικρά γιατί τα
επουσιώδη διαιρούν και αφαιρούν. Και
εμείς δεν έχουμε την πολυτέλεια και το

δικαίωμα να ξεχάσουμε την πρόσθεση
και τον πολλαπλασιασμό».

Για Attica Bank
Ο Στ. Κασσελάκης αναφέρθηκε επίσης στο

θέμα των τραπεζών και της Attica Bank, για το
οποίο έχει μιλήσει αρκετά το τελευταίο διά-
στημα. «Η κατάρρευση των κανόνων της ισο-
νομίας των πολιτών απέναντι στο τραπεζικό
σύστημα, την οποία ανέδειξα με την αλήθεια
μου, χάριν της οποίας αποκάλυψα τις σκανδα-
λώδεις ρυθμίσεις του Πρώτου Θέματος, αλλά
και της ίδιας της ΝΔ που χρωστάει μισό δισε-
κατομμύριο, αλλά και της νομοθετημένης ατι-
μωρησίας των τραπεζικών στελεχών κινδυ-
νεύει να εξελιχθεί σε μια εμπέδωση συναι-
σθήματος ματαιότητας της αξίας της υγιούς
συναλλαγής πολιτών και τραπεζών», είπε.

«Καταψηφίζουμε» 
Στη συνεχεία της ομιλίας του τόνισε: «Για

αυτό τον λόγο καταψηφίζουμε αυτήν τη σκαν-
δαλώδη συνένωση μιας προβληματικής συ-
νεταιριστικής τράπεζας με μια μεθοδευμέ-
να προβληματική δημόσια τράπεζα, ακρι-
βώς για να απαλλάξουν τους φίλους τους
ιδιώτες μετόχους της Παγκρήτιας από την
υποχρέωση, με βάση τα ισχύοντα στην Ευ-
ρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, να διασώσουν
με τα δικά τους χρήματα τη δική τους ιδιωτι-
κή τράπεζα. Απέναντι στην παρακμή του
τραπεζικού συστήματος της Ελλάδας, το
οποίο έχει μετατραπεί σε έναν παρασιτικό
μηχανισμό κερδοφορίας των ιδιωτών, σε
ένα κυνικό καρτέλ που χρεώνει ό,τι θέλει σε
όποιον θέλει. 

Που δανείζει όποιον θέλει με πρώτη
προτίμηση τους φίλους της κυβέρνησης.
Εμείς κρούουμε τον κώδωνα του κινδύνου
και λέμε την αλήθεια, ότι η κερδοφορία των
ελληνικών τραπεζών είναι ασύλληπτα με-
γάλη για τα παγκόσμια δεδομένα και ότι
όλο αυτό το σύστημα καταστρέφει αντί να
βοηθά την ελληνική οικονομία. Και ποια εί-
ναι η απάντηση της κυβέρνησης; Αντί να
διασφαλίσει την ύπαρξη δημόσιου τραπε-
ζικού πυλώνα, τώρα που εγκατέλειψε τις
κρατικές συμμετοχές στις τέσσερις συστη-
μικές τράπεζες να έρχεται και να μετατρέ-
πει την τελευταία πρακτικά δημόσια τράπε-
ζα, δηλαδή την Τράπεζα Αττικής, σε μια
ακόμη ιδιωτική τράπεζα, καταργώντας
έτσι, στο πλαίσιο των προβλέψεων της Ευ-
ρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας και της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, τη δυνατότητα του κρά-
τους να παρέμβει ρυθμιστικά υπέρ των πο-
λιτών στο τραπεζικό οικοσύστημα».

«Προτιμώ να με μισούν οι δολοπλόκοι πα-
ρά να με κατηγορούν για συνένοχο τα θύμα-
τα της διαπλοκής», είπε χαρακτηριστικά. 

Η σύγκρουση στην ΚΟ
αναβλήθηκε 

λόγω Πολάκη

Ο διαγραμμένος και ανεξάρτητος πλέον βουλευτής Χανίων 
έκανε «ντου» στην Κοινοβουλευτική Ομάδα, επιχειρώντας 

να καθίσει μακριά από τους υπολοίπους στα αριστερά μπροστινά
έδρανα της αίθουσας της Γερουσίας

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com



Τ
ο ότι δεν θα φτάσουν όλοι οι υποψή-
φιοι για την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ στο
σημείο εκκίνησης για τον πρώτο γύ-

ρο εκλογής στις 6 Οκτωβρίου ήταν κάτι που
για τους παροικούντες τη Χαρ. Τρικούπη εί-
ναι δεδομένο. 

Από τη μια η δυστοκία να εκπληρώσουν
τους όρους με τη συλλογή των υπογραφών
που απαιτεί το καταστατικό, από την άλλη η
αδυναμία να αντεπεξέλθουν στον επίπονο
εσωκομματικό ανταγωνισμό κάποιους θα
τους οδηγήσει είτε σε μια συμφωνία για
την επόμενη μέρα με αυτόν που διακρίνουν
ως φαβορί είτε σε μια ηρωική έξοδο. Εκεί
που όλοι ανέμεναν ότι η πρώτη αποχώρηση
θα ερχόταν από τον «ρομαντικό Πασόκο»
Γιάννη Καννελλάκη, ήρθε αιφνιδιαστικά το

βράδυ της Τετάρτης η δή-
λωση αποχώρησης από την
προεκλογική διαδικασία
της Μιλένας Αποστολάκη.
Ισχυρίστηκε ότι στην από-
φασή της να μην είναι υπο-
ψήφια βάρυνε η εικόνα που
βλέπει να έχει διαμορφω-
θεί από αντιπαραθέσεις και

η αγωνία του κόσμου του ΠΑΣΟΚ «να μη
μετατραπεί μια εκλογική διαδικασία σε μά-
χη αντιπάλων και σύγκρουση στρατών» και
εξέφρασε την ανησυχία της βλέποντας να
κυριαρχούν προσωπικές συγκρούσεις που
μπορεί να θέσουν σε κίνδυνο τη συνοχή
της παράταξης. Για να καταλήξει λέγοντας
«θέλω να είναι μέρος της λύσης και όχι της
κρίσης. Γι’ αυτό αποφάσισα να μην είμαι
υποψήφια». 

Ποιους θα στηρίξει;
Το σημείο όμως που εστιάζουν όλοι εί-

ναι η κατακλείδα της δήλωσής της και από
την όποια όλοι προσπαθούν να εντοπίσουν
σε ποιον από τους επτά υποψήφιους κλεί-
νει το μάτι. «Η ιστορία έχει αποδείξει ότι
πάντοτε πριν από τους επίδοξους ηγέτες
χρειαζόμαστε θεματοφύλακες της δια-
δρομής μας. Της ενότητας και της προ-
οπτικής μας», για να προσθέσει πως στις
14 Οκτωβρίου το ΠΑΣΟΚ «δεν πρέπει να
βγει τραυματισμένο».

Σε μια άκρως προχωρημένη ανάλυση,
έμπειροι παρατηρητές εκτιμούσαν ότι η
κ. Αποστολάκη θα στηρίξει τη νυν ηγεσία.
Η ίδια διαψεύδει κατηγορηματικά συνο-
λικά μια τέτοια πρόθεση. Σε κάθε περί-
πτωση πάντως τα «ραντάρ» των επιτελεί-
ων των υποψηφίων είναι σε κόκκινο συ-
ναγερμό. Η Άννα Διαμαντοπούλου, ερω-
τηθείσα για την απόσυρση της Μιλένας
Αποστολάκη, είπε πως η ίδια είναι ένα
στέλεχος με βάθος και εμπειρία και θα
αποφασίσει τι θα κάνει στο εξής, τονίζον-
τας πως είναι ανοησίες τα περί συμφω-
νιών για τον β’ γύρο. 

Δούκας: «Η κυβέρνηση 
να σεβαστεί τους δήμους»

Ο Χάρης Δούκας αυτήν τη φορά έστρεψε
το βλέμμα του στη θωράκιση της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης στηλιτεύοντας τις κυβερ-
νητικές πρακτικές.

«Δίνουμε τη μάχη. Η υπερπροσπάθεια
που γίνεται όμως δεν μπορεί να συνεχίζε-
ται χωρίς να υπάρχουν οι απαραίτητοι αν-
θρώπινοι πόροι. Πρέπει και η κυβέρνηση
να σεβαστεί τους δήμους. Να μην προσπα-
θεί να τους αποστεώνει, διότι θα αναγκα-
στούμε να προχωρήσουμε και σε άλλες
δράσεις».

Γιαννακοπούλου: «Δεν αποσύρομαι»
Η Νάντια Γιαννακοπούλου ξεκαθάρισε

από την πλευρά της ότι δεν υπάρχει περί-
πτωση να αποσυρθεί. «Θα πάω μέχρι τέ-
λους» και συνέχισε λέγοντας ότι «την επό-
μενη εβδομάδα θα παρουσιάσω όλες τις

θέσεις μου και τη δική μου ατζέντα, πι-
στεύω ότι μπορώ να ηγηθώ του ΠΑΣΟΚ,
θα το πάω μέχρι τέλους, θέλω να είμαι
στον 2ο γύρο». 

Σχετικά με το ζήτημα που ανέκυψε με το
μητρώο του ΠΑΣΟΚ, η κ. Γιαννακοπούλου
δεν έκρυψε τη δυσφορία της και αναρωτή-
θηκε «πώς θα αλλάξουμε τη χώρα αν δεν
μπορούμε να αλλάξουμε τα κακώς κείμενα
του κόμματός μας». Υπενθύμισε δε ότι έχει
στείλει «3 επιστολές στην ΕΔΕΚΑΠ για να
μου δοθεί το μητρώο των μελών, στις επι-
στολές αυτές ανέφερα ότι υπάρχουν υπο-
ψήφιοι που έχουν ήδη το μητρώο, δεν μου
απάντησαν ποτέ, μόνο με υπεκφυγές ότι
κάποια στιγμή θα μας δοθεί το μητρώο».
Και συμπλήρωσε χαρακτηριστικά ότι «δεν
γίνεται να πάμε σε εκλογές και κάποιοι να
έχουν το μητρώο και κάποιοι άλλοι όχι, δεν
είναι αυτή σοβαρή λειτουργία κόμματος. Ο
κύριος Ανδρουλάκης είπε ότι θα εγγυηθεί

τη διαδικασία των εκλογών, αυτή είναι η
εγγύηση;».

Γερουλάνος: Προγραμματισμός
περιοδειών 

Στο επιτελείο του Παύλου Γερουλάνου
όπως λένε συνεχίζεται η διεύρυνση των
υποστηρικτών της υποψηφιότητάς του σε
όλη την Ελλάδα, ενώ όλο και πληθαίνουν οι
δημόσιες αναφορές στήριξης από σημαί-
νοντα πρόσωπα του Κινήματος. Η αρχή έγι-
νε από τον Νίκο Παπανδρέου, ακολούθησε
και δεύτερος ευρωβουλευτής, ο Σάκης Αρ-
ναούτογλου, ενώ αυτή την εβδομάδα στο
πλευρό του στάθηκε και το ιστορικό στέλε-
χος του ΠΑΣΟΚ Γιώργος Ανωμερίτης. 

Τις επόμενες μέρες «κλειδώνει» το σύ-
νολο της επικοινωνιακής καμπάνιας καθώς
και τον προγραμματισμό των περιοδειών
του. Περιοδείες που θα είχαν ήδη πολλα-
πλασιαστεί σε ακόμα μεγαλύτερο ρυθμό,
αλλά ο ίδιος ο Παύλος Γερουλάνος ζήτησε
να έχει χρόνο να αφοσιωθεί στην υπερά-
σπιση και ανάδειξη των θέσεων του ΠΑΣΟΚ
στη Βουλή σε δύο κρίσιμα νομοσχέδια, το
πρώτο για τη συγχώνευση της Παγκρήτιας
Τράπεζας με την Attica Bank και το δεύτερο
για τις ΔΕΚΟ και τη δημόσια περιουσία, αυ-
τή και την επόμενη εβδομάδα.

Σε πρόσφατη συνέντευξή του, κληθείς
να σχολιάσει τη στρατηγική του, είπε «αιχ-
μηρό θα με δείτε απέναντι στα όσα απαρά-
δεκτα έχει κάνει η Νέα Δημοκρατία στους
τρόπους που έχουμε να αλλάξουμε το πα-
ραγωγικό μοντέλο της χώρας. Ο κόσμος θα
μας κρίνει κατά πόσο μπορούμε να κάνου-
με οι υποψήφιοι αντιπολίτευση στον Μη-
τσοτάκη, όχι μεταξύ μας». Τις επόμενες
μέρες ο επιμένων πολιτικά Παύλος Γερου-
λάνος θα επικεντρωθεί σε καίρια ζητήματα
όπως η αξιοποίηση της δημόσιας περιου-
σίας και η πολιτική προστασίας. 

Κατρίνης: «Αύξηση 
χρηματοδότησης του ΕΣΥ»

Ο Μιχάλης Κατρίνης συνεχίζει τις περιο-
δείες του και τις στοχευμένες παρεμβά-
σεις. Στο πλαίσιο αυτό παρουσίασε τις προ-
τεραιότητες που πρέπει να θέσει το ΠΑΣΟΚ
για την αναγέννηση του ΕΣΥ. «Με την αύξη-
ση της χρηματοδότησής του από τον κρατι-
κό προϋπολογισμό, υπερβαίνοντας τον ευ-
ρωπαϊκό μέσο όρο».
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Σε ποιους υποψηφίους
κλείνει το μάτι η Μιλένα 

ΠΑΣΟΚ

Τα ραντάρ των επιτελείων στους μέχρι τώρα 
μνηστήρες είναι σε κόκκινο συναγερμό



Ε
ίναι πραγματικά να απορεί κανείς
με τη συμπεριφορά της Τουρκίας
έναντι της χώρας μας. Ειλικρινά

αναρωτιόμαστε για το κατά πόσο οι Τούρ-
κοι αξιωματούχοι εννοούν έστω και μια
λέξη που διατυπώνουν αναφορικά με την

ελληνοτουρκική προσέγγι-
ση.

Από τη μία, ο ίδιος ο Τα-
γίπ Ερντογάν και κορυφαί-
οι υπουργοί του προσκα-
λούν «ευγενικά» τη χώρα
μας σε έναν διάλογο και
στο να εντοπίσουμε όσα
μας συνδέουν και, από την

άλλη, οι ίδιο αξιωματούχοι απειλούν, εκ-
βιάζουν και αμφισβητούν την ελληνική
κυριαρχία στο Αιγαίο, στέλνοντας πολεμι-
κά πλοία στο όριο των ελληνικών χωρικών
υδάτων.

Πώς άραγε να κάτσουμε στο τραπέζι του
διαλόγου με έναν τέτοιο συνομιλητή; Πώς
να βρεις σημείο επαφής όταν εμείς συζη-
τάμε με βάση το Διεθνές Δίκαιο, το Δίκαιο
της Θάλασσας και τα ψηφίσματα του ΟΗΕ
και η απέναντι πλευρά βάζει εξαρχής το
όπλο στο τραπέζι;

Εμπρηστική ρητορική
Αν και η Ελλάδα επιμένει να προωθεί

την ανάγκη ανοικτών διαύλων επικοινω-
νίας με την Τουρκία και την προσπάθεια
προσέγγισης των δύο πλευρών, είναι προ-
φανές πλέον πως η γειτονική χώρα αρχίζει
να αλλάζει τακτική και να επιστρέφει στη
γνωστή στρατιωτικοποιημένη εξωτερική
πολιτική.

Η εμπρηστική ρητορική των προηγού-
μενων εβδομάδων κορυφώθηκε κατά τη
«μαύρη» επέτειο εισβολής του «Αττίλα»
στη μαρτυρική Κύπρο, ενώ ο ίδιος ο Ταγίπ
Ερντογάν έβαλε πριν από δύο 24ωρα στο
στόχαστρο και τη Θράκη, μιλώντας ξανά
για «τουρκική» μειονότητα.

Παράλληλα, το γεγονός ότι επέλεξε να
στήσει σκηνικό έντασης στα όρια των εθνι-
κών χωρικών υδάτων, ανοιχτά της Κάσου
και της Καρπάθου, κάθε άλλο παρά τυχαίο
ήταν και δείχνει τις αναθεωρητικές βλέ-
ψεις της γείτονος, η οποία επιβεβαιώνει
στην πράξη πως επιστρέφει στην «πολιτι-
κή των κανονιοφόρων».

Πιστή στο δόγμα
της «Γαλάζιας Πατρίδας»

Τόσο η παρουσία δεκάδων πολεμικών
πλοίων στο λιμάνι της Κερύνειας όσο και η
διασπορά τους στη συνέχεια στην Ανατολι-
κή Μεσόγειο και οι προκλήσεις ανοιχτά
της Κάσου και της Καρπάθου αποτελούν
επίδειξη ισχύος της Τουρκίας πως παρα-
μένει πιστή στο δόγμα της «Γαλάζιας Πα-
τρίδας», στην υπεράσπιση του παράνομου

τουρκολιβυκού μνημονίου και στις παρά-
λογες αξιώσεις έναντι των ελληνικών κυ-
ριαρχικών δικαιωμάτων.

Την ώρα που η Ελλάδα διαμηνύει ότι η
μόνη διαφορά προς επίλυση με την Τουρ-
κία είναι η οριοθέτηση ΑΟΖ και υφαλοκρη-
πίδας, η Άγκυρα έστειλε πολεμικά πλοία
στα όρια των εθνικών χωρικών υδάτων δύο
μεγάλων κατοικημένων νησιών του Αιγαί-
ου, στα 6,5 ναυτικά μίλια, στέλνοντας σα-

φές μήνυμα πως δεν έχει καμία διάθεση να
αναζητήσει λύση στο ζήτημα της ΑΟΖ και
της υφαλοκρηπίδας, ενώ παράλληλα επι-
διώκει και την ακύρωση στην πράξη της
συμφωνίας Ελλάδας - Αιγύπτου. 

Στο... κάδρο και η Θράκη
Από το κρεσέντο της τουρκικής προκλη-

τικότητας δεν θα μπορούσε να λείπει η
Θράκη, με τον Ταγίπ Ερντογάν να μιλά ξανά
για «τουρκική» μειονότητα στη Θράκη. Σε
ομιλία του στην Κοινοβουλευτική Ομάδα
του AKP ο Ερντογάν υποστήριξε ότι ο αγώ-
νας που διεξήγαγε ο αείμνηστος Σαδίκ Αχ-
μέτ έχει μεγάλη συμβολή στα επιτεύγματα
της τουρκικής μειονότητας στη Δυτική
Θράκη σήμερα: «Τον μνημονεύω για άλλη
μια φορά με ευλάβεια, εύχομαι υπομονή
στην οικογένειά του και στους συντρό-
φους του και θα ήθελα να τονίσω και πάλι
εδώ ότι ως Τουρκία θα σταθούμε δίπλα
στους αδελφούς μας στη Δυτική Θράκη με
όλα μας τα μέσα».

Άμεση ήταν η απάντηση της Αθήνας, η
οποία διεμήνυσε πως «τα μέλη της μου-
σουλμανικής μειονότητας στη Θράκη χαί-
ρουν ισονομίας και ισοπολιτείας».

Σε ετοιμότητα για κάθε ενδεχόμενο
Οι επιθετικές ενέργειες της Τουρκίας

έχουν θέσει σε κατάσταση αυξημένης
ετοιμότητας τις Ένοπλες Δυνάμεις. Ειδικά
τα πληρώματα των μονάδων επιφανείας
και των υποβρυχίων του Πολεμικού Ναυ-
τικού έχουν εντολή για συνεχή επιτήρηση
κάθε κίνησης από την απέναντι πλευρά.

Μπορεί ορισμένα πλοία να είναι γερα-
σμένα, ωστόσο η αποφασιστικότητα και η
ελληνική ναυτοσύνη αποτελούν πολλα-
πλασιαστή ισχύος επί του πεδίου. Όμως,
είναι προφανές πως οι «ενέσεις» ενίσχυ-
σης του Στόλου πρέπει να γίνουν άμεσα. Οι
τρεις Belh@rra δεν αρκούν για να αντιμε-
τωπίσουν κάθε επιθετική ενέργεια των
Τούρκων, οι οποίοι επενδύουν δισεκατομ-
μύρια για το πολεμικό τους Ναυτικό με
υπερσύγχρονα πλοία, υποβρύχια και αε-
ροπλανοφόρο.

Όσο φημισμένο και αν είναι το Πολεμι-
κό μας Ναυτικό, απαιτείται επιτέλους να
δοθεί η πρέπουσα προσοχή ώστε να μπο-
ρεί να ανταπεξέρχεται σε κάθε πρόκληση
και σε κάθε συμμαχική απαίτηση για πα-
ρουσία ακόμη και σε εμπόλεμες ζώνες.
Καθυστερήσεις και αδικαιολόγητες
αδράνειες μπορεί να έχουν καταστροφι-
κά αποτελέσματα.
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Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Η Τουρκία επιστρέφει
στη «διπλωματία

των κανονιοφόρων»;

Η κρίση στην Κάσο και 
οι νέες «κορόνες» Ερντογάν

για... τουρκική μειονότητα στη
Θράκη θέτουν το ερώτημα αν η
Άγκυρα αλλάζει τακτική και από

τα «ήρεμα νερά» γυρίζει στη
γνωστή στρατιωτικοποιημένη

εξωτερική πολιτική



«Τ
α προβλήματα που ενδεχομένως
να προκάλεσε σε άλλες χώρες το
τουρκολιβυκό μνημόνιο δεν εί-

ναι δικό μας πρόβλημα», δήλωσε ο Τούρκος
υπουργός Εξωτερικών Χακάν Φιντάν κατά τη
διάρκεια συνέντευξής του στο τηλεοπτικό δί-
κτυο Sky News Arabia των Ηνωμένων Αρα-
βικών Εμιράτων.

Ο Τούρκος αξιωματούχος έκανε αναφορά
και στο Κυπριακό λέγοντας πως η
Τουρκία έχει χιλιάδες στρατιώτες στα
Κατεχόμενα και θα συνεχίσει τις δρα-
στηριότητές της στην περιοχή. Ο επι-
κεφαλής της τουρκικής διπλωματίας,
όταν ρωτήθηκε αν θα επανεξεταστεί το
Μνημόνιο Κατανόησης για την οριοθέ-
τηση των ζωνών θαλάσσιας δικαιοδο-
σίας που υπέγραψαν η Λιβύη και η
Τουρκία το 2019, δήλωσε: «Εμείς με τη Λιβύη,
όπως γνωρίζετε, έχουμε διευθετήσει αυτό το
ζήτημα μεταξύ μας. Αυτό ενδεχομένως να
έχει προκαλέσει προβλήματα σε άλλες χώ-
ρες, αλλά αυτό δεν είναι δικό μας πρόβλημα.
Αυτό που έχει σημασία είναι ότι το έργο αυτό
που κάνουμε γίνεται σύμφωνα με τον νόμο
και με βάση την αμοιβαία συναίνεση. Εμείς
αυτό κοιτάζουμε».

«Είμαστε ανυποχώρητοι»
«Το τουρκολιβυκό μνημόνιο είναι άκυρο

και ανυπόστατο νομικά. Δεν παράγει έννομα
αποτελέσματα, πλην όμως η ίδια η Τουρκία
θεωρεί ότι αποτελεί τη βάση της πολιτικής
της. Άρα, εξ αυτού του λόγου θεωρεί ότι έλκει
δικαιώματα και θέλησε να δώσει το μήνυμα
ότι στο πεδίο αυτό δεν μπορούν να γίνονται οι
οποιεσδήποτε έρευνες από την πλευρά Ελλά-
δας και Κύπρου. Σε αυτό εμείς είμαστε ανυ-
ποχώρητοι», ανέφερε ο Γιώργος Γεραπετρί-
της σε δική του συνέντευξη και συμπλήρωσε:

«Δηλώσαμε ότι οι έρευνες θα συνεχιστούν
και θα ολοκληρωθούν. Και αυτό ακριβώς συ-
νέβη. Θέλω να σας θυμίσω ότι σε ανάλογες
περιπτώσεις στο παρελθόν είχαμε έρθει στα
όρια της πολεμικής σύγκρουσης. Υπήρχε μια
πάρα πολύ μεγάλη ένταση, μια κρίση η οποία
οδήγησε τους δύο στόλους να βρεθούν στο
σύνολό τους στα νερά του Αιγαίου και της
Ανατολικής Μεσογείου».

«Μέσα σε 24 ώρες υπήρξε απόλυτη
αποσυμπίεση. Δεν υπήρξε σε καμία
φάση αυτού του 24ωρου οποιαδήποτε
περίπτωση δημιουργίας κρίσης. Δεν
ήρθαν ποτέ κοντά τα πλοία τα οποία
επιτηρούσαν. Δεν υπήρξε κίνδυνος

θερμού επεισοδίου. Και στο τέλος της
ημέρας ολοκληρώθηκε η έρευνα. Αν
μου επιτρέπετε, όχι μόνο δεν είναι

υποχωρητική στάση αυτή, αλλά είναι το ακρι-
βώς αντίθετο. Παρήχθη απολύτως το ωφέλι-
μο αποτέλεσμα, το οποίο έγινε σύμφωνα με
τον αρχικό σχεδιασμό της αναδόχου εταιρεί-
ας. Και επιπλέον κάναμε τη δήλωσή μας ότι
πρόκειται για δική μας Αποκλειστική Ζώνη.
Δυστυχώς υπάρχει και μια μερίδα του Τύπου,
η οποία δηλητηριάζει την κοινή γνώμη με
ψεύδη», είπε ο κ. Γεραπετρίτης.

«Έχουμε χιλιάδες
στρατιώτες στην Κύπρο»

Ο Τούρκος υπουργός Εξωτερικών Χακάν
Φιντάν κατά τη συνέντευξή του αναφέρθηκε
και στο Κυπριακό επαναλαμβάνοντας προ-
κλητικά ότι το 1974 πραγματοποιήθηκε «ει-
ρηνευτική επιχείρηση» στην Κύπρο: «Από
τις 20 Ιουλίου 1974 επικρατεί ειρήνη στο νη-
σί και έκτοτε δεν έχει σκοτωθεί κανένας.
Αυτό είναι κάτι εξαιρετικά πολύτιμο. Δηλα-
δή, λόγω της παρουσίας των τουρκικών
ενόπλων δυνάμεων πλέον επικρατεί ειρήνη

στο νησί και οι δύο κοινότητες ζουν ειρηνι-
κά. Εμείς ούτως ή άλλως έχουμε στρατιώτες
στο νησί. Αυτό είναι μια αλήθεια που είναι
γνωστή. Έχουμε χιλιάδες στρατιώτες εκεί.

Εκεί έχουμε διάφορες δυνατότητες, εκεί
βρίσκονται και τα πλοία μας. Εμείς θα συνε-
χίσουμε τις ειρηνευτικές μας δραστηριότη-
τες εκεί».
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Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

«Το τουρκολιβυκό
μνημόνιο ενοχλεί,

αλλά δεν είναι
δικό μας πρόβλημα»

ΠΡΟΚΑΛΕΙ Ο ΦΙΝΤΑΝ:

Ο Τούρκος υπουργός Εξωτερικών επιβεβαίωσε την αδιαλλαξία 
της Άγκυρας - Σκληρή απάντηση από Γεραπετρίτη: 

«Άκυρο και ανυπόστατο νομικά»
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Σ
το επίκεντρο των τουρκικών ΜΜΕ
βρέθηκε το περιστατικό που εκτυ-
λίχθηκε ανοιχτά της Κάσου και πα-

ραλίγο να προκαλέσει σοβαρή ελληνο-
τουρκική κρίση. Επί της ουσίας, η Τουρκία
επιχείρησε να εκμεταλλευτεί τις έρευνες
ενός ιταλικού πλοίου προκειμένου να αμ-
φισβητήσει τα ελληνικά κυριαρχικά δι-
καιώματα, ακυρώνοντας την οριοθετημένη
ελληνική ΑΟΖ βάσει της Ελληνοαιγυπτια-
κής Συμφωνίας και να παγιώσει το τουρκο-
λιβυκό μνημόνιο.

Η «Hurriyet» στην πρώτη σελίδα της έγρα-
ψε «Η διπλωματία απέτρεψε την κρίση στο
Αιγαίο», ενώ σε άρθρο της με τίτλο «Επιλύ-
θηκε η ένταση με την Αθήνα στο Αιγαίο μετά
από μια ημέρα εντατικής διπλωματίας» ανέ-
φερε πως «ενώ συνεχίζονται οι αντιδράσεις
στην Τουρκία για τις αυθάδεις δηλώσεις των
Ελλήνων ΥΕΘΑ Νίκου Δένδια και υπουργού
Υγείας Άδωνι Γεωργιάδη, η απόπειρα της
Ελλάδας να παραβιάσει την τουρκική υφα-
λοκρηπίδα έχει προκαλέσει ένταση. Η έντα-
ση ξεκίνησε όταν η ελληνική πλευρά κήρυξε
Navtex και έστειλε στην περιοχή το ιταλικό
ερευνητικό σκάφος “Levoli” για να πραγμα-
τοποιήσει μελέτες για την πόντιση υποβρύ-
χιου ηλεκτρικού καλωδίου μελλοντικά. Η
Τουρκία εξέδωσε αντι-Navtex. Η Τουρκία
αντέδρασε επειδή η περιοχή που ανήγγειλε
η Ελλάδα ορίζοντάς την ως ερευνητική ζώνη
βρισκόταν εν μέρει εντός της ζώνης θαλάσ-
σιας δικαιοδοσίας που είχε υπογράψει με τη
Λιβύη το 2020».

«Τουρκικά πολεμικά πλοία
μετέβησαν στην περιοχή»

H «Sozcu» έγραψε πως «Η ένταση που
σήμανε συναγερμό στο τουρκικό ναυτικό
στη Μεσόγειο έληξε. Το υπό ιταλική ση-
μαία πλοίο “Ievoli Relume”, το οποίο πραγ-
ματοποιεί εργασίες στον βυθό της θάλασ-
σας για τη σύνδεση της Νότιας Κύπρου και
της Κρήτης με ηλεκτρικά καλώδια είχε ξε-
κινήσει τις εργασίες του στα ανοιχτά της
νήσου Κάσου προηγούμενο βράδυ. Όταν
το πλοίο, το οποίο συνοδευόταν από ένα
ελληνικό πολεμικό πλοίο, έφτασε πλησιά-
ζοντας πολύ κοντά στα τουρκικά χωρικά
ύδατα, τουρκικά πολεμικά πλοία μετέβη-
σαν επίσης στην περιοχή και άρχισαν να το
παρακολουθούν. Η ένταση αυξήθηκε με
την Ελλάδα να στέλνει επιπλέον πλοία.
Ανακοινώθηκε ότι το “Ievoli Relume” απο-
χώρησε χθες το βράδυ από την περιοχή
χωρίς να ολοκληρώσει το πρόγραμμα ερ-
γασιών που είχε ανακοινωθεί και πήγε
στην Κρήτη. Τα ελληνικά πολεμικά πλοία
επίσης αποχώρησαν από την περιοχή».

«Περιπολίες του ελληνικού 
Λιμενικού Σώματος»

Με τον τίτλο «Δεν δόθηκε περιθώριο για

παραβίαση στην τουρκική υφαλοκρηπίδα»
βγήκε χθες η «Milliyet», ενώ έγραψε πως
«στην Ανατολική Μεσόγειο σημειώθηκαν
μέσα σε έναν μήνα δύο σημαντικές εξελί-
ξεις όσον αφορά την καταγραφή από την
Τουρκία των συνόρων της υφαλοκρηπίδας
καθώς και την “εφαρμογή κράτους”. Οι ερ-
γασίες του ιταλικού πλοίου πόντισης κα-
λωδίων C/S Teliri στη Μεσόγειο Θάλασσα,
στο πλαίσιο της συμφωνίας για τα καλώδια
μεταξύ της Αιγύπτου, του Ισραήλ, της “Ε/Κ
διοίκησης Κύπρου” και της Ελλάδας είχαν
προκαλέσει ένταση με Navtex στα τέλη
Ιουνίου.

Παρόμοια ένταση σημειώθηκε και αυτή
την εβδομάδα. Το υπό ιταλική σημαία πλοίο
με την ονομασία “Ievoli Relume” είχε ανα-
λάβει να πραγματοποιήσει ερευνητικές
δραστηριότητες για τη σχεδιαζόμενη ηλε-
κτρική σύνδεση μεταξύ Κύπρου και Κρή-
της. Ο Σταθμός Ηρακλείου της Διοίκησης

Πολεμικού Ναυτικού της Ελλάδας δημοσί-
ευσε με μια Navtex στις 22 Ιουλίου τις συν-
τεταγμένες της περιοχής όπου το πλοίο “Ie-
voli Relume” θα πραγματοποιούσε έρευ-
νες στις 23-24 Ιουλίου. Κατόπιν αυτού, στη
Navtex που εξέδωσε ο Σταθμός της Αττά-
λειας στη 1.30 της 23ης Ιουλίου, τονίστηκε
ότι μέρος της εν λόγω περιοχής βρίσκεται
εντός της τουρκικής υφαλοκρηπίδας. 

Επιπλέον, το Τ/Πολεμικό Ναυτικό έστει-
λε πέντε πολεμικά πλοία στην περιοχή. Η
Ελλάδα, από την άλλη πλευρά, πήρε την
απόφαση να στείλει περιπολίες του Λιμε-
νικού Σώματος στην περιοχή. Καθώς οι
εξελίξεις συνεχίζονταν, υποβλήθηκε αίτη-
ση στις τουρκικές αρχές για το ιταλικό
πλοίο. Κατόπιν αυτού, ο σταθμός της Αττά-
λειας εξέδωσε νέα Navtex στις 23.07 το
βράδυ της Τρίτης (23 Ιουλίου) και ανακοί-
νωσε τις συντεταγμένες της γραμμής όπου
το πλοίο θα πραγματοποιήσει έρευνες εν-

τός της τουρκικής υφαλοκρηπίδας».

Πότε ενεργοποιήθηκε
το «κόκκινο τηλέφωνο»

Υπενθυμίζεται ότι η Τουρκία απάντησε
στέλνοντας πέντε πολεμικά πλοία στην πε-
ριοχή όπου επιχειρήθηκε παραβίαση της
υφαλοκρηπίδας. Η Ελλάδα επιχείρησε να
ανταπαντήσει στέλνοντας στην ίδια περιο-
χή δύο πολεμικά πλοία και ένα πλοίο του
Λιμενικού Σώματος. Η ένταση που ξεκίνη-
σε τη Δευτέρα λύθηκε το βράδυ της Τρίτης
χωρίς περαιτέρω κλιμάκωση, ως αποτέλε-
σμα της έντονης διπλωματικής κίνησης με-
ταξύ Άγκυρας και Αθήνας.

«Τα κόκκινα τηλέφωνα (απευθείας
γραμμές επικοινωνίας) ενεργοποιήθηκαν
σε ανώτατο επίπεδο. Τις βραδινές ώρες
Τρίτης έφτασε στην Αθήνα η είδηση ότι η
κατάσταση ηρεμεί. Ο Έλληνας κυβερνη-
τικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης
δήλωσε στην τηλεόραση του Open: “Το
ιταλικό πλοίο ολοκλήρωσε τις εργασίες
του στις 4 σήμερα το πρωί (Τετάρτη), οι
οποίες ξεκίνησαν στις 23.00 το βράδυ της
Τρίτης. Όπως φαίνεται, έχουν ενεργοποι-
ηθεί οι δίαυλοι επικοινωνίας σε διπλω-
ματικό επίπεδο”».

Τα μέσα ενημέρωσης 
της γείτονος ανέδειξαν 
το περιστατικό που αποτράπηκε
στο παρά πέντε, αν και για 
μια ακόμη φορά γύρισαν 
τούμπα τα γεγονότα γράφοντας
για «παραβίαση της τουρκικής
υφαλοκρηπίδας»

«Η διπλωματία απέτρεψε
την κρίση στο Αιγαίο»

ΤΟΥΡΚΙΚΑ ΜΜΕ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΝΤΑΣΗ ΣΤΗΝ ΚΑΣΟ





Δ
εν κατάλαβα τον λόγο της άκαιρης εσωκομματικής
συζήτησης της ΝΔ. Βέβαια -λογικά και χρονικά-
έπρεπε να είχε γίνει άμεσα μετά το εκλογικό αποτέ-

λεσμα των ευρωεκλογών της 9ης Ιουνίου. Το γεγονός όμως
των γεγονότων που μεσολάβησαν και αφορούσαν τα δύο
μεγαλύτερα κόμματα της αντιπολίτευσης θα ήταν -πολιτικά,
όχι χρονικά- πιο έξυπνο, αν καθυστερούσε για προφανείς
λόγους τακτικής.

Όταν σπαράσσονται εσωτερικά -και αναμεταξύ τους- οι
αντίπαλοί σου και τα ΜΜΕ, ο κόσμος, ασχολούνται με τα εκεί
τεκταινόμενα, τότε είναι τουλάχιστον αφελές να
προχωρείς σε δικό σου συνέδριο στο οποίο γνωρί-
ζεις ότι θα υπάρξουν φωνές αντίθετες, με αποτέ-
λεσμα να στραφεί -έστω μερικώς- και προς εσένα
(τη Νέα Δημοκρατία) το ενδιαφέρον της κοινής
γνώμης. Αυτά ως προς το άκαιρο του πράγματος.
Ας έρθουμε τώρα στο διά ταύτα.

Το τι συμβαίνει στο ΠΑΣΟΚ και στον ΣΥΡΙΖΑ ήταν
αναμενόμενο για γνωστούς και μη εξαιρετέους λό-
γους. Κάποτε τα συντροφικά μαχαίρια βγαίνουν
από τα θηκάρια τους και τότε έχουμε... δράματα!
Σημειώνω μόνο τον πυρήνα, το κύριο αίτιο στο
οποίο οφείλεται (συμπτωματικά και για τα δύο κόμ-
ματα) η περιδίνηση που έχουν περιέλθει: «Οι επιλο-
γές αρχηγών» τους φαίνεται πως όχι μόνο δεν συγκινούν
τους ψηφοφόρους τους, αλλά ούτε και τους Βουλευτές και τα
μέλη των κομμάτων τους (!). Η ΝΔ ανέδειξε εντελώς αντίθετο
ζήτημα. Διαθέτει έναν αδιαμφισβήτητο αρχηγό, αλλά εμφανί-
ζονται διαφοροποιήσεις στελεχών της, οι οποίες αφορούν
ιδεολογικά, οργανωτικά και άλλα θέματα. Βλέπετε, δεν λεί-
πουν από καμία παράταξη τα προβλήματα (!).

• Οι πρώτοι -αντιπολίτευση- έχουν σοβαρότατα
εγγενή/εσωτερικά προβλήματα να επιλύσουν. Δυστυχώς
όμως αδιαφορούν για τα προβλήματα του λαού. Τους απα-
σχολεί/κύριο μέλημά τους το πώς θα πέσει ο κος πρωθυ-
πουργός. Μετά όλα… θα είναι εύκολα. Θα λυθούν από… μό-
να τους! Μάλιστα, διαγκωνίζονται ποιος από τους δύο είναι
και ο πλέον κατάλληλος να τον ρίξει. Φαντάζονται προφα-
νώς ότι όποιος το πετύχει αυτός θα διοικήσει καλύτερα και
θα εξυπηρετήσει τον λαό! Φαιδρότητες!

Η ΝΔ -χωρίς να το προσπαθήσει ή να ευθύνεται για αυτό-
παίζει χωρίς αντίπαλο ουσιαστικά. Στάθηκε τυχερή! Εξαιτίας
όμως δικών της λαθών, ολιγωρίας και αστοχιών σημείωσε
σημαντική απώλεια/διαρροή ψήφων στις ευρωεκλογές. Αυ-
τό συνετέλεσε στο να ακουστούν έντονες αντίθετες φωνές με
τη γραμμή που ακολουθήθηκε σε διάφορα ζητήματα.

Θα ήθελα εδώ να εισφέρω κάποιες σκέψεις -τροφή για
σκέψη, για να ακριβολογήσω- χωρίς να είμαι υπέρ ή κατά
οιουδήποτε.

1. Είναι φυσικό όταν κάτι δεν πηγαίνει εκλογικά επιθυμη-
τά να υπάρχουν γκρίνιες και ενστάσεις. Αντίθετα στους
θριάμβους (πχ, στο 41% των εθνικών εκλογών) ακούγονταν
μόνον αλληλοσυγχαρητήρια και… εμβατήρια.

2. Τα κόμματα, ιδίως τα μεγάλα, πρέπει -μας λένε- να εί-
ναι πολυσυλλεκτικά και συνεπώς οι προσερχόμενοι «πι-
στοί» είναι ευπρόσδεκτοι -κάποτε και έναντι προσφοράς ή
ανταλλαγμάτων/θώκων- αρκεί (αυτό θέτουν ως... φραστική
προϋπόθεση ενσωμάτωσης των «ξένων») να αποδεχτούν
στην πράξη τη γραμμή του νέου τους κόμματος. Αυτά βέβαια
έχουν μόνο θεωρητική σημασία, αφού όταν οι νεοφερμένοι
πάρουν υψηλές θέσεις στην κυβερνητική ιεραρχία, ενδέχε-
ται να κατευθύνουν/στρίψουν το τιμόνι προς άλλη/διαφορε-
τική κατεύθυνση/πορεία. Συνέβη με τη ΝΔ και στο παρελ-
θόν. (Συμβαίνει και με συνεργασίες/συγκυβερνήσεις, όπως
εκείνη του «αριστερού» ΣΥΡΙΖΑ και τους «ακροδεξιούς»,
όπως τους αποκαλούσαν πριν συγκυβερνήσουν με τους

ΑΝΕΛ). Εδώ λοιπόν έχουμε αλλοίωση -μεγαλύτερη ή μι-
κρότερη, αδιάφορο- της κομματικής φυσιογνωμίας/ιδεο-
λογικής κατεύθυνσης πέραν πάσης αμφιβολίας και εντός
υποκρισίας.

3. Η πολυδιαφημιζόμενη -ως προσόν- πολυσυλλεκτικό-
τητα λειτουργεί ως μπούμερανγκ, ιδίως όταν οι συνθήκες το
υπαγορεύσουν/επιβάλουν. 

4. Τίθεται σοβαρό/καίριο ζήτημα ιδεολογικής καθαρότη-
τας vs κυβερνησιμότητας.

Αν δηλαδή έχουμε κόμματα με σταθερή ιδεολογία, πρό-
γραμμα και ταυτότητα, τότε θα πείσουν μια μερίδα
του εκλογικού σώματος. Συνήθως όμως αυτό δεν
αρκεί για να σχηματίσουν κυβέρνηση.

Συνεπώς ή θα έχουμε υποχρεωτικά συγκυβέρ-
νηση δύο ή περισσοτέρων κομμάτων ή θα επιλε-
γεί -«πολυσυλλεκτικότητα» εκάστου με πολυφω-
νία, διαφοροποιήσεις, κάποτε και ομαδοποι-
ήσεις, ελεγχόμενες κάπως- με την προσδοκία της
(μονοκομματικής) κυβέρνησης. Άλλος τρόπος,
οδός, πόρος δεν υπάρχει, τουλάχιστον για τους
σκεπτόμενους μη υποκριτές ανθρώπους. 

5. Κομματική ταυτότητα, ιδεολογικός προσα-
νατολισμός, καθαρότητα κομματικής γραμμής:
Εδώ έχετε... ό,τι προαιρείσθε ή νομίζετε.

Εξηγούμαι:
ΙΙ. Διαθέτουν πράγματι τα κόμματα σαφή/ευανάγνωστη

ιδεολογική ταυτότητα; Ιδεολογική καθαρότητα; Προσωπικά
οι κομματικές ταυτότητες μου θυμίζουν καράβια που ταξι-
δεύουν με σημαία ευκαιρίας. Ανέχονται συνεχείς τροποποι-
ήσεις, αλλοιώσεις ή και μεταλλάξεις.

ΙΙ. Τηρούν την παράδοση, στηρίζουν (και στηρίζονται) τις
ρίζες, το καταστατικό, τις αρχές τους, την Ιστορία τους, την
προέλευσή τους ή… ανάγκα κυβερνησιμότητας επιτρέπουν
στον εαυτό τους... παρεκτροπές, παρεκκλίσεις/κάποτε και
εκτροχιασμούς; Ρητορικά ερωτήματα.

Ας είμαστε ειλικρινείς:

• Το άθλιο/κατάπτυστο ρηθέν του Μακιαβέλι «ο σκοπός
αγιάζει τα μέσα» ζει και βασιλεύει και υπαγορεύει την πο-
ρεία του ανθρώπινου ξεπεσμού. 

• Διαλέγετε και παίρνετε λοιπόν: θέλετε καθαρότητα, αρ-
χές κοκ ή να κυβερνήσετε, κκ πολιτευόμενοι; 

• Επειδή δεν συνηθίζω να θεωρητικολογώ αλλά να απο-
δεικνύω με παραδείγματα όσα παραθέτω, θα θυμίσω:

- Ο ΣΥΡΙΖΑ του 3%-5% θα κυβερνούσε ποτέ τη χώρα αν δεν
αναγκαζόταν να... ερωτευτεί τους «ακροδεξιούς» ΑΝΕΛ; Για
αυτό άλλωστε χαίρεται και εναβρύνεται/ναρκισσεύει (και εκτί-
θεται!), επειδή τα κατάφερε(;). Πώς όμως τα κατάφερε; Απλού-
στατα: κομματικότερα, μακιαβελικότερα. Γιατί ακολούθησε το
«τι» και αδιαφόρησε για το «πώς» το πέτυχε! Εύγε του (!).

Συμπέρασμα: 

•* Ο πολιτικός (κομματικός, το ορθό) κόσμος θα πρέπει
κάποτε να απαλλαγεί τόσο από τα υποκριτικά όσο και τα μα-
κιαβελικά του σύνδρομα. 

• Να αποφασίσει έντιμα να τοποθετηθεί και να επιλέξει
αφήνοντας κατά μέρος την υποκρισία και τα φληναφήματα
περί «πολυσυλλεκτικότητας», «καθαρότητας», «ριζικών
επιστροφών», «μεταλλάξεων», «ταυτοτήτων και παραδόσε-
ων». Λίγος (οφειλόμενος άλλωστε) σεβασμός στους «εντο-
λείς» ψηφοφόρους πολίτες δεν βλάπτει.

ΥΓ.: Το προβληματικό -όπως το κατάντησαν τα κόμματα-
Κ.Δ.Πολίτευμα έχει αλλοιωθεί, μεταλλαχτεί, ασχημύνει
ανεπίτρεπτα. Τα όποια φραστικά ψιμύθια/φτιασιδώματα
δεν προσφέρουν. Εκθέτουν απλώς εκείνους που τα επι-
χειρούν και αυτούς οι οποίοι ψωμίζονται από τον κοινο-
βουλευτισμό.
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Σεβασμός και αγάπη 
στους ηλικιωμένους...

Πολυσυλλεκτικές κομματικές ασχημίες

H
ταν συγκλονιστικό και πραγματικά μας έχει σημαδέψει αυτό
που είχαμε ακούσει και δει κάποτε από έναν ηλικιωμένο, ο
οποίος έλεγε ασταμάτητα δακρυσμένος στην κόρη του την

ώρα που τον άφηνε στο γηροκομείο: «Μακάρι τα παιδιά σου να πρά-
ξουν κάτι καλύτερο για σένα». Η θυγατέρα του βούρκωσε, έπεσε στην
αγκαλιά του και με λυγμούς τού απαντά: «Μπαμπά, επιστρέφουμε τώ-
ρα στο σπίτι και θα τα καταφέρουμε...».

Μερικές φορές οι ίδιοι οι ηλικιωμένοι αναγκάζονται, εκ των πραγ-
μάτων και μη έχοντας άλλη λύση, να καταφύγουν σε γηροκομεία, ενώ
άλλες φορές τα παιδιά τους, επειδή δεν μπορούν ή και δεν θέλουν, με
βάση το δικό τους σκεπτικό και τη δική τους νοοτροπία και τις δικές
τους αντοχές, να τους φροντίσουν και τους οδηγούν σε δομές.

Αυτό δεν σημαίνει πάντα ότι δεν τους αγαπούν ή αδιαφορούν για
τους γονείς τους, αλλά διάφοροι λόγοι, που έχουν να κάνουν και με
ψυχικές διεργασίες και με εξωτερικές επιδράσεις και δυσχέρειες,
φέρνουν την απόφαση για... εγκλεισμό σε γηροκομείο.

Κατά καιρούς έρχονται στο φως της δημοσιότητας πληροφορίες για
τις συνθήκες σε διάφορα ιδρύματα-γηροκομεία, όπου φιλοξενούνται
παππούδες και γιαγιάδες, και δεν είναι οι καλύτερες. Μάλιστα, ορι-
σμένες είναι και ανατριχιαστικές και αποκαλύπτουν τον «βάρβαρο»
τρόπο με τον οποίο αντιμετωπίζονται οι ηλικιωμένοι. Αυτό δεν είναι

κανόνας, έτσι πιστεύουμε, ωστόσο συμβαίνει
σε κάποιες περιπτώσεις.

Πέραν τούτου όμως δεν είναι λίγα τα περι-
στατικά που γνωστοποιούνται και έχουν να κά-
νουν με κακοποιητική συμπεριφορά προς άτο-
μα της τρίτης ηλικίας που διαμένουν μαζί με
συγγενείς τους, οι οποίοι αποσκοπούν, εφόσον
διαθέτουν, αποκλειστικά στην περιουσία τους.

Μια πολύ συμπαθητική ηλικία είναι τα γερά-
ματα. Συμπαθητική όχι τόσο για τις χάρες της
αλλά για τις ανάγκες που έχει. Η ηλικία των
άσπρων μαλλιών, όπως τη λένε, είναι γεμάτη

νοσταλγίες, αναπολήσεις και αναμνήσεις αλλά και πείρα.

Για μερικούς ηλικιωμένους συνοδεύεται με χαρές οικογενειακές
με τα παιδιά ή τα εγγόνια τους. Για άλλους όμως σημαδεύεται από πό-
νο, θλίψη, άστοργη εγκατάλειψη, άκαρδη απομόνωση, λησμονιά εκ
μέρους των σπλάγχνων ή απουσία στενών συγγενών και οικείων.

Στις περιπτώσεις αυτές οι μέρες κυλούν μέσα στην πίκρα της ανα-
σφάλειας, στον φόβο του άδηλου μέλλοντος. Και οι καρδιές σφίγγον-
ται μπροστά στα πελώρια προβλήματα που σωρεύονται πάνω στις
κυρτωμένες πλάτες εκείνων που καλούνται στα τελευταία τους να αν-
τιμετωπίσουν δυσχέρειες, οι οποίες τους επιβαρύνουν με ψυχικό κά-
ματο.

Υπάρχουν γέροντες μόνοι, εγκαταλελειμμένοι, κυριολεκτικά στο
έλεος του Θεού, ξεχασμένοι από δικούς και ξένους που σηκώνουν
καρτερικά τον βαρύ σταυρό τους και περιμένουν το τέλος για να βρουν
ανακούφιση.

Και το κοινωνικό μας σύνολο, όλοι εμείς, δεν λείπουν βέβαια οι
εξαιρέσεις, μένουμε μακριά από τα σύγχρονα αυτά ανθρώπινα δρά-
ματα που για να τα περιγράψει μόνο κανείς θα έπρεπε να διαθέτει
ενός Αισχύλου τη φιλόσοφη σκέψη και ενός Ευριπίδη την τραγική
ικανότητα.

Οποιαδήποτε ωστόσο και αν είναι η αιτία αυτής της στάσης μας απέ-
ναντι στη δυστυχία, γεγονός είναι πως όχι μόνο δεν μας τιμά, όχι μόνο
μας υποτιμά, αλλά και μας καθιστά υπόλογους απέναντι στη συνείδη-
σή μας.

Ας κινούμαστε πάντα με σεβασμό και αγάπη προς τους παππούδες
και τις γιαγιάδες ώστε να ανοίγουμε μια πόρτα στην ψυχή τους για να
φύγει από μέσα τους η οδύνη.

του
πατέρα 

Ηλία Μάκου

του
Κώστα Δημ.

Χρονόπουλου

Ιατρός



E
χει περάσει 1,5 μήνας από τις ευ-
ρωεκλογές και τα απόνερα ήταν
αρκετά ώστε να έχουμε ένα, όπως

αναμενόταν, θερμό καλοκαίρι αλλά και ένα
ακόμα πιο θερμό φθινόπωρο.

ΤΤο αποτέλεσμά τους ερμηνεύτηκε ως
κριτική προς τα τρία πρώτα κόμματα που
θέλουν να έχουν κυβερνητική πρόταση και
προοπτική διακυβέρνησης της χώρας.
Συγχρόνως αρκετά μέσα μαζικής ενημέ-
ρωσης μιλούσαν για την ακροδεξιά που
σάρωσε. Πάμε όμως να δούμε τι πραγματι-
κά συμβαίνει. Τα δύο μεγάλα κόμματα της
Ευρωπαϊκής Ακροδεξιάς εξέλεξαν 162 ευ-
ρωβουλευτές, δηλαδή αυξήθηκαν κατά 27.
Μόνο στη Γαλλία αυξήθηκαν κατά 15. Συνο-
λικά από το 18% των εδρών έφτασαν το
22,5%. Μια άνοδος που σίγουρα δεν είναι
έκρηξη, ειδικά αν δεν υπήρχε το αποτέλε-
σμα της Γαλλίας. Αντίστοιχα στην Ελλάδα το
2019 όλα τα κόμματα της ακροδεξιάς είχαν
ποσοστό 15,31% και 850.000 ψήφους, ενώ
φέτος το ποσοστό τους έφτασε το 18,12%
χάνοντας 130.000 ψήφους. Αν δε συγκρι-
θούν με τις εθνικές εκλογές που έγιναν
έναν χρόνο πριν, μπορεί το ποσοστό να αυ-
ξήθηκε από 13,75% σε 18,12 %, αλλά σε επί-
πεδο ψήφων έμεινε στο ίδιο επίπεδο.

Όσον αφορά την Ευρωπαϊκή Σοσιαλδη-
μοκρατία, αρκετοί αναλυτές ανέμεναν την
πτώση της. Διαψεύδοντας τις Κασσάνδρες

κράτησε δυνάμεις, μια και μειώθηκε μόνο
κατά 2 ευρωβουλευτές, όταν οι Πράσινοι
από 70 έγιναν 53 και το Renew Europe από
98 έφτασε 77. Ένα πρώτο συμπέρασμα είναι
ότι ως παραδοσιακή δύναμη, το
S&D έμεινε στάσιμο, αλλά δεν
μπόρεσε να απορροφήσει την
απώλεια άλλων όμορων κομμά-
των. Ο λόγος κατά τη γνώμη μου εί
ναι ότι φαίνεται να λειτουργεί πε-
ρισσότερα «ελιτίστικα» και γρα-
φειοκρατικά. Το απασχολούν πε-
ρισσότερα θέματα που προτιμούν
και θέτουν οι ελίτ, οικολογία και
δικαιώματα, ενώ σε θέματα πιο
«ταπεινά» (βλέπε πόσοι ζουν στα
όρια της φτώχειας) δεν δρα ανά-
λογα. Με λίγα λόγια, έχει χάσει
την ισορροπία έκφρασης των κοι-
νωνικών δυνάμεων που διαχρο-
νικά εκπροσωπούσε.

Αντίστοιχα στην Ελλάδα ο εκφραστής της
Σοσιαλδημοκρατίας, το ΠΑΣΟΚ, δεν κατά-
φερε να κερδίσει από τις απώλειες της ΝΔ
και του ΣΥΡΙΖΑ και έμεινε στάσιμο σε σχέ-
ση με τις εθνικές εκλογές του 2023. Σημαν-

τικό ρόλο για την εξέλιξη αυτήν ήταν και η
σημαντική άνοδος της αποχής, που έστειλε
μήνυμα αδιαφορίας και κριτικής λόγω του
κυβερνητικού «μονοπωλίου» και της αδυ-

ναμίας έκφρασης των πολιτών
από τα κόμματα που θέλουν να
έχουν κυβερνητική προοπτική.
Είναι σημαντικό να αναφερθεί ότι
στην Ευρώπη η συμμετοχή έπεσε
μόνο σε 14 από τις 23 χώρες. Ο λό-
γος της αποτυχίας αυτής και της
στασιμότητας φαίνεται να είναι
παρόμοιος με της Ευρωπαϊκής
Σοσιαλδημοκρατίας. Σταμάτησε
να ασχολείται με θέματα που απα-
σχολούν τους νέους μη προνομι-
ούχους, τους ξεχασμένους του
συστήματος. Έχασε την επαφή με
την κοινωνία και προτίμησε την
εύκολη λύση, από το να έχει κα-

θαρές θέσεις και να μη θυμίζει ένα άχρωμο
και άοσμο κέντρο. Πολλές φορές οι υποψή-
φιοί του προέρχονταν μόνο από επαγγελ-
ματικές ελίτ και όχι από επαγγελματίες που
έχουν αναφορές στην κοινωνία. Δυστυχώς,
δεν ρίσκαρε ώστε να συμπεριλάβει προσω-

πικότητες με τοπική εμβέλεια που δεν είναι
στενά κομματικοί και που ο απλός πολίτης
μπορεί να πει ότι «είναι το δικό μας παιδί».
Χαρακτηριστικό παράδειγμα είναι ότι σε
παραδοσιακά δημοκρατικές περιοχές,
όπως η Δυτική Αττική και οι δήμοι της δυτι-
κής Θεσσαλονίκης, η Ελληνική Λύση κατέ-
γραψε πάρα πολύ μεγάλα ποσοστά. Απαν-
τώντας στο παραπάνω, αρκετοί προσπα-
θούν να δουν σε ποια πολιτική κλίμακα
μπορεί να ενταχθούν τα κόμματα, οι ιδεο-
λογίες και τα πρόσωπα, ενώ παραδοσιακά
υπήρχε μια γραμμική προσέγγιση (αριστε-
ρά και δεξιά). Πολλοί, μετά την κρίση που
περάσαμε, είτε χρησιμοποιώντας το σαν δι-
καιολογία για τις προσωπικές τους φιλοδο-
ξίες είτε γιατί το πίστευαν, εκφράσαν και
εκφράζουν τη γνώμη ότι ο διαχωρισμός
Αριστεράς και Δεξιάς τελείωσε. Ήμουν
πάντα αντίθετος σε αυτή την άποψη. Ευτυ-
χώς, τελευταία φαίνεται πιο ξεκάθαρα ότι ο
διαχωρισμός αυτός υπάρχει. Με λίγα λόγια
η Ευρωπαϊκή Σοσιαλδημοκρατία και το ΠΑ-
ΣΟΚ έχουν χάσει την πολιτική τους πυξίδα.
Το ΠΑΣΟΚ όμως έχει χάσει και τη δυναμική
στη διαμόρφωση πολιτικών σε ευρωπαϊκό
και διεθνές επίπεδο, που είχε κατακτήσει
τις εποχές των Ανδρέα Παπανδρέου και
Κώστα Σημίτη. Ας ελπίσουμε ότι μετά τις
εκλογές του Οκτωβρίου το ΠΑΣΟΚ θα αλ-
λάξει για να αλλάξει και η χώρα.

του
Μιχάλη 

Καλογιαννάκη

Γενικός
γραμματέας
Ευρωπαϊκού
Συμβουλίου

Τοπογράφων
Μηχανικών
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Ευρωεκλογές: 
ΠΑΣΟΚ και Ακροδεξιά

της
Δώρας 
Παπαδάκη

Δικηγόρος ΑΠ,
DEA, DEE
Ευρωπαϊκού
Δικαίου 

Το ΠΑΣΟΚ πρέπει να σηκώσει ξανά το γάντι της Ιστορίας

Τ
ο να έχει διατελέσει κανείς υπ. Βουλευτής
6 φορές σε 3 διαφορετικές εκλογικές πε-
ριφέρειες, εκτός του ότι δίνει τεράστια

προσωπική ικανοποίηση πλήρους αυταπάρνη-
σης και προσφοράς προς το κόμμα που μπορεί
να παλέψει για τον καθέναν από εμάς με σοβα-
ρότητα, αφήνει και μια πολύ μεγάλη προίκα: Την
επαφή με τον κόσμο όλων αυτών των περιφερει-
ών: Εν προκειμένω της Α’ Αθήνας, του Ρεθύμνου
και του Νοτίου Τομέα Αθηνών (η αναφορά έγινε
με χρονική σειρά καθόδου μου σε αυτές, όλα τα
«δύσκολα χρόνια» του ΠΑΣΟΚ από το 2004 έως
το 2023). Τον κόσμο αυτόν τον κινητοποίησα και
στις πρόσφατες ευρωεκλογές. Η επαφή μαζί του
μου έδειξε ότι τελικά επανήλθαν στο ΠΑΣΟΚ,
πολύ πρόθυμα, ψηφοφόροι παλιοί που ενδιάμε-
σα είχαν «αλλαξοπιστήσει αλλά και ότι προσήλ-
θαν και καινούργιοι! Ήταν πολύ ευκολότερο αυ-
τήν τη φορά να πειστεί κάποιος να ψηφίσει ΠΑ-
ΣΟΚ. Ήταν τόσα τα λάθη της κυβέρνησης και τό-
σο «διφορούμενος» ο ρόλος του ΣΥΡΙΖΑ, που οι
ψηφοφόροι τους έψαχναν μια άλλη λύση. Αξιό-
πιστη, βέβαια. Και, παρότι το ΠΑΣΟΚ κέρδισε
πάνω από 4,5% σε σχέση με τις ευρωεκλογές του

2019 και 1,5% σε σχέση με τις πρόσφατες βου-
λευτικές εκλογές, δεν καρπώθηκε περισσότερο
τη μεγάλη πτώση της ΝΔ και αυτήν του ΣΥΡΙΖΑ.
Το ότι είδαν ακροδεξιά κόμματα να ανεβάζουν τα
ποσοστά τους εντός και περισσότερο εκτός Ελ-
λάδος και το ΚΚΕ να διατηρεί τα δικά του, κατα-
δεικνύει ότι ο κόσμος θέλει ξεκάθαρο και σταθε-
ρό λόγο, όπως παραδέχεται συχνά, ακόμη κι αν
αυτός είναι ακραίος! Τόσο ακραίος, όμως, που
αμφισβητεί το πολίτευμά μας καθώς και βασικά
ανθρωπινά δικαιώματα. Κι αυτό συνέβη γιατί
ταυτόχρονα κάποια «αριστερά» κόμματα δεν σε-
βάστηκαν τη φύση τους, δεν τήρησαν τις δε-
σμεύσεις τους και απογοήτευσαν τους πολίτες
για την Αριστερά γενικότερα.

Ενώ η Δεξιά προσπάθησε να βάλει μανδύα
«κεντρώο», γεγονός που έγινε εν μέρει πιστευτό
κι εξηγεί τα ποσοστά της. Το ΠΑΣΟΚ, που έχει τις
σοβαρότερες θέσεις και κινείται στο Κέντρο, θέ-
λοντας να συνδυάσει τα θετικά στοιχεία ελεύθε-
ρης οικονομίας αλλά με κρατικές παρεμβάσεις
που εξασφαλίζουν ολοκληρωμένη κοινωνική πο-
λιτική αλλά και σεβασμό στο κράτος δικαίου,
στους θεσμούς και στα ανθρωπινά δικαιώματα,

πρέπει να βρει τα επιχειρήματα να πείσει πως μό-
νο αυτό μπορεί να προσφέρει ξανά ως κυβέρνηση
σε όλους ποιότητα ζωής και πως όλοι οι άλλοι
απλώς λαϊκίζουν, τάζοντας «εύηχους» στόχους
που δεν μπορούν να πραγματοποιήσουν. Το μεγα-
λύτερο στην ιστορία μας πρόσφατο ποσοστό απο-
χής δείχνει πως η προσφυγή στις κάλπες μοιάζει
να στερείται σκοπιμότητας και χρησιμότητας στη
συνείδηση των πολιτών.

Αυτό είναι πολιτική κρίση
Κι είναι ιστορική η ευθύνη μας να «ανασκουμ-

πωθούμε, να πλησιάσουμε τους πολίτες, όπως
έκανε πάντα το ΠΑΣΟΚ, να βρούμε τρόπους να
απαντήσουμε πολύ καθαρά και συγκεκριμένα
στα ερωτήματα αλλά και στα προβλήματά τους
και να τους ρωτήσουμε πώς θέλουν να γίνει σή-
μερα το ΠΑΣΟΚ που πάντα αγαπούσαν. Αν δεν γί-
νει αυτό, ούτε η αλλαγή προέδρου ούτε η συνερ-
γασία κεντροαριστερών δυνάμεων μπορούν να
δώσουν λύσεις. Είναι ιστορική ανάγκη να θερα-
πεύσει ξανά το ΠΑΣΟΚ και την τωρινή πολιτική
κρίση. Να σηκώσει ξανά το γάντι της Ιστορίας. Εί-
ναι το μόνο κόμμα που είναι ικανό να το πράξει.



Φ
ουντώνει η κόντρα ανάμεσα στους
δύο υποψήφιους προέδρους των
ΗΠΑ όσο πλησιάζουμε προς τις

εκλογές του Νοεμβρίου. Ο υποψήφιος των
Ρεπουμπλικάνων Ντόναλντ Τραμπ χαρακτή-
ρισε τη Δημοκρατική αντιπρόεδρο της χώ-
ρας Κάμαλα Χάρις -με την οποία είναι πλέον
βέβαιο πως θα αναμετρηθεί στις εκλογές
της 5ης Νοεμβρίου- «τρελή της ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς».

«Θα καταστρέψει τη χώρα μας αν εκλεγεί
στο ανώτατο πολιτικό και πολιτειακό αξίω-
μα», διαβεβαίωσε ο μεγιστάνας στην πρώτη
του προεκλογική ομιλία, αφού ο Τζο Μπάιν-
τεν ανακοίνωσε πως εγκαταλείπει την εκ-
στρατεία για την επανεκλογή του και κατέ-
στη σαφές πως η αντιπρόεδρός του θα τον
αντικαταστήσει στο ψηφοδέλτιο. Στην ομιλία
του στη Σάρλοτ, στη Βόρεια Καρολίνα, με τη
συνηθισμένη του κόκκινη γραβάτα, ο Τραμπ
δεν έδειξε την παραμικρή διάθεση να φανεί
συγκρατημένος έναντι της αντιπάλου του,
στην οποία φόρεσε νέο παρατσούκλι «Κά-
μαλα η ψεύτρα».

«Τώρα έχουμε νέο θύμα»
Ο Ρεπουμπλικάνος αναφέρθηκε εξάλλου

επί μακρόν στην απόφαση του Τζο Μπάιντεν
να αποσυρθεί από την κούρσα, κατηγορών-
τας τους ηγέτες του Δημοκρατικού κόμμα-
τος πως ανάγκασαν τον απερχόμενο πρό-
εδρο να εγκαταλείψει κατά τρόπο πολύ αντι-
δημοκρατικό. «Τώρα, έχουμε νέο θύμα να
νικήσουμε» πέταξε, προτού καταφερθεί
εναντίον της αντιπροέδρου, ειδικά για τα πε-
πραγμένα της στα πεδία της εξωτερικής πο-
λιτικής και της μετανάστευσης. «Αν αρχί-
σουμε να προηγούμαστε με 10 ή 15 μονάδες
διαφορά στις δημοσκοπήσεις, πιστεύετε
πως θα μας στείλουν τρίτο υποψήφιο;». Ο
Ντόναλντ Τραμπ κατηγόρησε επίσης την Κά-
μαλα Χάρις ότι τάσσεται υπέρ της «εκτέλε-
σης μωρών» με το πρόγραμμά της για την

άμβλωση. «Θέλει αμβλώσεις ως τον όγδοο
και τον ένατο μήνα της εγκυμοσύνης, ως τη
γέννα, ακόμα και μετά τη γέννα, εκτελέσεις
μωρών», υποστήριξε ο Ρεπουμπλικάνος
κατά τη διάρκεια προεκλογικής ομιλίας του
στη Βόρεια Καρολίνα. 

Κλούνεϊ και Στρέιζαντ 
Ο μεγάλος χρηματοδότης των Δημοκρα-

τικών αστέρας του Χόλιγουντ Τζώρτζ Κλού-
νεϊ που μέσω άρθρου του στους «New York
Times» είχε ζητήσει από τον Τζο Μπάιντεν
να αποσυρθεί από την κούρσα, ανακοίνωσε
την υποστήριξή του στην Κάμαλα Χάρις και
υποσχέθηκε να κάνει ό,τι μπορεί για να την
υποστηρίξει. Αλλά και η Μπάρμπαρα Στρέι-
ζαντ δήλωσε ότι η υπόσχεση της Κάμαλα
Χάρις να αγωνιστεί για τα αναπαραγωγικά
δικαιώματα και να συνεχίσει την κληρονο-

μιά του Μπάιντεν είναι το στοιχείο που κέρ-
δισε τη θρυλική ηθοποιό υπέρ της. Αίσθη-
ση έχει προκαλέσει το γεγονός ότι λείπει
από τη λίστα των δημόσιων υποστηρικτών
ενός εκ των δύο υποψηφίων το όνομα του
πρώην προέδρου των ΗΠΑ Μπάρακ Ομπά-
μα. Ο Ομπάμα, που ήταν μεγάλο όνομα στην
ίδια εκδήλωση συγκέντρωσης χρημάτων
που απέφερε $30 εκατομμύρια τον Ιούνιο
στην εκστρατεία Μπάιντεν, εξέδωσε δήλω-
ση επαινώντας τις υπηρεσίες του Μπάιντεν
προς το αμερικανικό έθνος, ωστόσο δεν
εξέφρασε ανοικτή υποστήριξη στη Χάρις.
Παραμένει πάντως ασαφές αν η Χάρις μπο-
ρεί να διατηρήσει τη δυναμική της. Στελέχη
της εκστρατείας Τραμπ υποστηρίζουν ότι
προς το παρόν βιώνει αυτό που αποκαλεί-
ται περίοδος «μήνα του μέλιτος» με τους
ψηφοφόρους της. 

ΚΚΑΝΑΔΑΣ  
Καταστροφικές 
πυρκαγιές

Μαίνονται οι τεράστιες δασικές
πυρκαγιές στον Καναδά και οι αρ-
χές έδωσαν εντολή εκκένωσης για
την πόλη του Τζάσπερ και του ομώ-
νυμου Εθνικού Δρυμού στην επαρ-
χία Αλμπέρτα.

Οι δημοτικές αρχές του Τζάσπερ
περίμεναν να φτάσει στην κοινότη-
τα εντός 5 ωρών, αλλά εν τέλει ανα-
κάλεσαν την εκτίμησή τους. Επε-
σήμαναν όμως ότι η πόλη πρέπει να
εκκενωθεί για προληπτικούς λό-
γους. Την περασμένη εβδομάδα δα-
σικές πυρκαγιές που μαίνονταν στο
βόρειο τμήμα της Αλμπέρτα ανάγ-
κασαν τις αρχές να δώσουν εντολή
για την απομάκρυνση του πληθυ-
σμού από τρεις κοινότητες. Οι υψη-
λές θερμοκρασίες στο βόρειο ημι-
σφαίριο έχουν προκαλέσει πυρκα-
γιές σε μεγάλο μέρος των δυτικών
ΗΠΑ και του Καναδά. Πάνω από δέ-
κα μαίνονται στην περιοχή του
Φορτ Μακμέρι, κόμβο παραγωγής
πετρελαίου από ασφαλτική άμμο. Ο
αγωγός που μπορεί να μεταφέρει
ως και 890.000 βαρέλια πετρελαίου
από το Έντμοντον στο Βανκούβερ,
διασχίζει εθνικό πάρκο στα καναδι-
κά Βραχώδη Όρη, κοντά στην Τζά-
σπερ, από όπου αναγκάστηκαν να
απομακρυνθούν εσπευσμένα
25.000 άνθρωποι.
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Η γαλλική αστυνομία συνέλαβε έναν Ρώσο, ο οποίος θεω-
ρείται ύποπτος ότι σχεδίαζε να αποσταθεροποιήσει τους
Ολυμπιακούς Αγώνες και ενώ απόψε θα γίνει η τελετή έναρ-
ξης. Ο 40χρονος άνδρας συνελήφθη έπειτα από έφοδο της
αστυνομίας στο σπίτι του ύστερα από αίτημα του υπουργείου
Εσωτερικών, αναφέρει το γραφείο του εισαγγελέα σε ανα-
κοίνωσή του.

Τα αποδεικτικά στοιχεία που βρέθηκαν στο σπίτι του εγεί-
ρουν «φόβους για την πρόθεσή του να οργανώσει κάτι που

θα προκαλούσε αποσταθεροποίηση στη διάρκεια των Ολυμ-
πιακών Αγώνων», όπως αναφέρεται. Ο συλληφθείς έχει τε-
θεί σε προσωρινή κράτηση και αντιμετωπίζει έως και 30
χρόνια ποινή κάθειρξης αναφέρει η ανακοίνωση. Η πρε-
σβεία της Ρωσίας στο Παρίσι ανακοίνωσε ότι δεν έχει λάβει
κάποια επίσημη ενημέρωση περί προσωρινής κράτησης. Οι
σχέσεις ανάμεσα στη Γαλλία και στη Ρωσία επιδεινώνονται
εδώ και μήνες, καθώς ο πρόεδρος Εμανουέλ Μακρόν είναι
σφοδρός επικριτής της ρωσικής εισβολής στην Ουκρανία

και ένθερμος υποστηρικτής της κυβέρνησης του Κιέβου.
Οι γαλλικές αρχές έχουν επανειλημμένως επισημάνει τις

ύποπτες εκστρατείες παραπληροφόρησης της Ρωσίας, ενώ
η Μόσχα έχει συλλάβει έναν Γάλλο ερευνητή στη χώρα με
την κατηγορία της κατασκοπείας. Η Γαλλία έχει θέσει σε
εφαρμογή τη μεγαλύτερη επιχείρηση ασφαλείας στα χρονι-
κά της χώρας για την περιφρούρηση των Αγώνων, οι οποίοι
θα πραγματοποιηθούν στη σκιά δύο πολέμων - στην Ουκρα-
νία και στη Γάζα.

ΓΑΛΛΙΑ:Συνελήφθη Ρώσος που σχεδίαζε αποσταθεροποίηση των Ολυμπιακών 
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Αίσθηση προκαλεί η στάση του πρώην προέδρου των ΗΠΑ 
Μπάρακ Ομπάμα, που δεν έχει πει επίσημα αν θα στηρίξει  τη Χάρις

«Welcome» Τραμπ στην Κάμαλα: 
«Θα καταστρέψει τη χώρα μας»
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«Ο
αστυνομικός της Μυκόνου».
Σαν τίτλος ταινίας ακούγεται.
Ο άνθρωπος που ήξερε τους

πάντες στο νησί και είχε πλήρη εξάρτηση
από τη ζωή στο «νησί των άνεμων». Πουθε-

νά αλλού, σε κανένα άλλο
μέρος δεν έδειχνε την ίδια
ικανοποίηση.

« Έδειχνε σαν να είχε
πάθει εθισμό με τη Μύκο-
νο. Κατάφερνε να βρίσκε-
ται εκεί τους μήνες που το
νησί έσφυζε από ζωή και
λαμπερούς ανθρώπους.

Με αυτούς ήθελε να είναι» λέει αξιωματι-
κός που έχει γνώση της υπόθεσης.«Ήταν
φιλικός, πρόσχαρος, γοητευτικός και πάν-
τα έτοιμος. Τον εμπιστευόντουσαν και ήταν
ο άνθρωπος που μπορούσε να διευθετήσει
κάθε δυσάρεστη κατάσταση στο μαγαζί».

Η σύλληψή του προκάλεσε σάλο στη Μύ-
κονο.

Οι 250 μέρες άδειας μέσα σε δύο χρόνια που
κατάφερε να πάρει ο αστυνομικός, από τις
οποίες οι 160 ήταν αναρρωτικές, σοκάρουν. Με
διάφορες δικαιολογίες και τεχνάσματα αλλά
και με τη βοήθεια ιδιώτη γιατρού κορόιδευε με
αναρρωτικές την ΕΛΑΣ και δούλευε σε γνωστό
club στο «νησί των ανέμων».

Σύμφωνα με τους Αδιάφθορους της
ΕΛΑΣ, ο αστυνομικός κατάφερνε με αλλε-
πάλληλες αναρρωτικές άδειες να ζει στη
Μύκονο και να έχει μια διαφορετική και
χλιδάτη ζωή. 

Μάλιστα, οι άνδρες των Εσωτερικών Υπο-
θέσεων έχουν τις συγκεκριμένες ημερομη-
νίες που είχε καταφέρει να διασφαλίσει πο-
λύμηνη αναρρωτική άδεια από την υπηρε-
σία του, που του επέτρεψε να εγκατασταθεί
στη Μύκονο για να εργαστεί στο γνωστό
εστιατόριο σε βίντεο και φωτογραφίες. 

Σημειώνεται πως πριν από δύο χρόνια
Αμερικανίδα υπήκοος τον είχε καταγγείλει
για κακοποίηση και για υπεξαίρεση χρή-
μάτων. Η υπόθεση εκδικάστηκε και ο αστυ-
νομικός είχε παραδεχθεί την πράξη του.

Μετά τη διαρκή παρακολούθηση από
τους Αδιάφθορους διαπιστώθηκε πως ο
αστυνομικός δεν αρρώστησε ποτέ. Ήταν
μάλιστα από τους πιο υπεύθυνους υπαλλή-
λους του γνωστού εστιατορίου στη Μύκονο
που όλοι οι διάσημοι του κόσμου έχουν
επισκεφθεί και «έσφυζε» από υγεία…

Οι πρώτες υποψίες για 
την παρακολούθηση

Στη δικογραφία που έχει σχηματιστεί
σύμφωνα με πληροφορίες υπάρχουν και οι
επίμαχες γνωματεύσεις από τον ιδιώτη
γιατρό που βοηθούσε τον 31χρονο αστυνο-
μικό, με αναγραφόμενες τις ημερομηνίες
11/07/2024 και 18/07/2024 και, όπως φαί-
νεται, σε αυτές πάσχει από «οξεία οσφυαλ-

γία», λόγω των συμπτωμάτων της οποίας
«δεν δύναται να εργαστεί, πρέπει να παρα-
μείνει αυστηρά κλινήρης και υπό φαρμα-
κευτική αγωγή για 20 ημέρες».

Αφού παρέδωσε στην υγειονομική επι-
τροπή τις «γνωματεύσεις» ο υπαρχιφύλα-
κας παραπέμφθηκε στην αρμόδια Υγειονο-
μική Επιτροπή. Η πρώτη ημερομηνία που
χτύπησε το καμπανάκι για τους Αδιάφθο-
ρους ήταν στις 15 Ιουλίου, όταν δεν παρου-
σιάστηκε επικαλούμενος προβλήματα με-
τακίνησης. Μετά τον ισχυρισμό του, ο αρ-
μόδιος ιατρός του ΚΙΘ μετέβη στην οικία
του προκειμένου να τον εξετάσει σχετικά,
σύμφωνα με την προβλεπόμενη διαδικα-
σία, δίχως ωστόσο ο αστυνομικός να ανευ-
ρεθεί εντός της οικίας του, γεγονός για το
οποίο ήδη διατάχθηκε και ο προβλεπόμε-
νος πειθαρχικός έλεγχος σε βάρος του. Η
δεύτερη ημερομηνία ήταν στις 19 Ιουλίου.
Ο 31χρονος αστυνομικός παρουσιάστηκε
ενώπιον της Υγειονομικής Επιτροπής,
όπου είχε προσκομίσει όλα τα απαραίτητα
έγγραφα για να πάρει την αναρρωτική, αλ-
λά το θέατρο που έπαιξε ήταν για Όσκαρ. Ο
αστυνομικός μπήκε μέσα στην επιτροπή
υποβασταζόμενος από πατερίτσες, «προ-
σποιούμενος» δυσχέρεια βάδισης, ενώ
υποβλήθηκε σε ιατρική εξέταση για το επι-

καλούμενο πρόβλημα υγείας (οσφυαλγία)
με αρνητικό αποτέλεσμα. Ύστερα κι από
αυτό το γεγονός ο υπαρχιφύλακας επιθυ-
μούσε να προσκομίσει απεικονιστική εξέ-
ταση και η Επιτροπή αποφάσισε την ανα-
βολή κρίσης επί της κατάστασης της υγείας
του για την 24/07/2024 και κάπως έτσι ξε-
κίνησε από το Τμήμα Εσωτερικών Υποθέ-
σεων η διακριτική –αρχικά- παρακολού-
θησή του. Λίγο καιρό μετά διαπιστώθηκε
πως ο αστυνομικός δεν αρρώστησε ποτέ.
Ήταν μάλιστα από τους πιο υπεύθυνους
υπαλλήλους του γνωστού εστιατορίου στη
Μύκονο που όλοι οι διάσημοι του κόσμου
έχουν επισκεφθεί.

Ασθενής… εργαζόμενος
Μάλιστα, οι Αδιάφθοροι ύστερα από δια-

δικτυακή έρευνα διαπιστώσαν ότι για τον
συγκεκριμένο υπαρχιφύλακα υπήρχαν δη-
μοσιεύματα σχετικά με εργασία του κατά
τους θερινούς μήνες του έτους 2023 στο
πολύ γνωστό εστιατόριο της Μυκόνου, όσο
εκείνος τελούσε και τότε σε αναρρωτική
άδεια, ενώ μετά την έρευνα διαπιστώθηκε
ότι πράγματι ο αστυνομικός βρίσκονταν σε
αναρρωτική άδεια από την 24/06/2023 έως
και την 03/09/2023. 

Επιπλέον, από τον Απρίλιο έως και σήμερα

ο συγκεκριμένος αστυνομικός λαμβάνει
διαδοχικές αναρρωτικές και βραχείες άδει-
ες, ενώ τα τελευταία δύο έτη έχει απουσία
συνολικά 162 ημέρες για λόγους υγείας.

Ο αστυνομικός τελικά συνελήφθη στη
Θεσσαλονίκη από την Υπηρεσία Εσωτερι-
κών Υποθέσεων Σωμάτων Ασφαλείας Βο-
ρείου Ελλάδος. 

Στην υπόθεση εμπλέκεται και ένας ιδιώ-
της γιατρός ο οποίος δεν συνελήφθη. Σύμ-
φωνα με την επίσημη ανακοίνωση της
Αστυνομίας, προηγήθηκε καταγγελία,
σύμφωνα με την οποία κατά τον υπηρεσια-
κό έλεγχο προέκυψαν σαφείς ενδείξεις ότι
ο ιδιώτης ιατρός εξέδωσε ψευδώς ιατρικές
γνωματεύσεις αναφορικά με την κατάστα-
ση της υγείας του αστυνομικού. Εις βάρος
τους όμως σχηματίστηκε δικογραφία για τα
-κατά περίπτωση- αδικήματα της ψευδούς
κατάθεσης, της χρήσης ψευδών ιατρικών
πιστοποιήσεων κατ’ εξακολούθηση, της
ηθικής αυτουργίας σε ψευδείς ιατρικές πι-
στοποιήσεις, για ψευδείς ιατρικές πιστο-
ποιήσεις και της απόπειρας υφαρπαγής
ψευδούς βεβαίωσης.

Η παρακολούθηση του αστυνομικού είχε
ξεκινήσει πολλούς μήνες πριν έπειτα από
συγκεκριμένες καταγγελίες. Ο ΠΚ χρησιμο-
ποιούσε διάφορα τεχνάσματα αδυναμίας ή
ιδιαίτερης δυσκολίας μετακίνησής του, προ-
κειμένου να αποφύγει την εξέτασή του από
την αρμόδια Υγειονομική Επιτροπή, επικα-
λούμενος τις ψευδείς ιατρικές γνωματεύ-
σεις. Μάλιστα, προσπάθησε να πείσει τα μέ-
λη της Επιτροπής ότι η κατάσταση της υγείας
του χρήζει αναρρωτικής άδειας.

Υπό αυτές τις συνθήκες τέθηκε υπό δια-
κριτική επιτήρηση από αρμόδιο κλιμάκιο
των Αδιάφθορων της ΕΛΑΣ, διαπιστώθηκε η
παραβατική συμπεριφορά του και τελικώς
συνελήφθη το πρωί της Τετάρτης έξω από το
Αστυνομικό Μέγαρο της Θεσσαλονίκης.

Αστυνομικός κορόιδευε την ΕΛΑΣ πως ήταν ασθενής, 
ενώ εργαζόταν σε club στο «νησί των ανέμων» 

Το έπαιζε άρρωστος
και ζούσε στη χλιδή

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη
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Π
ήγε στην αστυνομία και είπε πως την
άρπαξαν τέσσερις άγνωστοι άνδρες
και τη βίασαν ομαδικά.  Κινητοποι-

ήθηκαν αστυνομικοί από τη Υποδιεύθυνση
Βοιωτίας, έψαχναν σε όλο τον νόμο να βρουν

στοιχεία από κάμερες ή
μαρτυρίες που θα επιβεβαί-
ωναν τον εφιάλτη που βίω-
σε η 32χρονη κοπέλα και
τελικά… όλα  ήταν ψέματα.
Οι έμπειροι αστυνομικοί
που ανέλαβαν την προανά-
κριση κατάλαβαν πως κάτι
δεν πάει καλά όταν η κοπέ-

λα αρνήθηκε να εξεταστεί από τον ιατροδικα-
στή, αν και της επιδόθηκε παραγγελία για κα-
τεπείγουσα ιατροδικαστική εξέταση προκει-
μένου να συνεχιστούν οι έρευνες. 

«Είναι όλα ψέματα »
Όταν οι αστυνομικοί ειδοποίησαν την ει-

δική ψυχολόγο να συνδράμει στην προσπά-
θειά τους, η 32χονη παραδέχθηκε ότι είχε
πει ψέματα για τον υποτιθέμενο βιασμό της.

«Είναι όλα ψέματα. Δεν με βίασε κανείς.
Αφήστε με να πάω σπίτι μου»…

Οι Αστυνομικοί προσπάθησαν να την ηρε-
μήσουν αλλά όσο περνούσε η ώρα η 32χρο-
νη ξεσπούσε σε φωνές και σε κλάματα. Τε-
λικά συνελήφθη και θα οδηγηθεί στον ει-
σαγγελέα. 

Το χρονικό του «εφιάλτη»
Η 32χρονη κοπέλα πήγε στην αστυνομία

την Τετάρτη το απόγευμα και κατήγγειλε
πως την «απήγαγαν» τέσσερις άνδρες, την
έβαλαν μέσα σε ένα αυτοκίνητο και αφού
την οδήγησαν σε ερημική τοποθεσία, την
βίασαν.

Η απίστευτη αυτή ιστορία στη Λιβαδειά
είχε και δράκο, καθώς όπως λένε οι πληρο-
φορίες, η κοπέλα κατάφερε σύμφωνα με τα
όσα είπε στους αστυνομικούς να αναγνωρί-
σει τον έναν από αυτούς. 

«Μη μιλάς, θα σε σκοτώσουμε»
Με αυτό τον τρόπο, όπως κατήγγειλε η νεα-

ρή κοπέλα, οι τέσσερις δράστες την απείλη-
σαν αφού την άρπαξαν από τη μέση του δρό-
μου. 

«Γνώρισα έναν άνδρα μέσω του ΤΙΚ ΤΟΚ
και κλείσαμε ραντεβού. Πήγα με τη μηχανή
μου να τον συναντήσω στην περιοχή του Αγ.
Ισιδώρου κοντά στην παραλία, λίγη ώρα μετά
καθώς έφευγα από το σημείο του ραντεβού -
στο οποίο ο άνδρας δεν εμφανίστηκε ποτέ-
τέσσερα άτομα με άρπαξαν και με έβαλαν μέ-
σα σε ένα αυτοκίνητο»…  

Όπως είπε από τη στιγμή που έφθασε στην
παραλία δεν μπορούσε να συνομιλήσει με τον

άνδρα που είχε γνωρίσει το προηγούμενο
βράδυ, αν και τον περίμενε για αρκετή ώρα.
Κάποια στιγμή, αφού κατάλαβε πως δεν θα
συναντηθεί με τον άνδρα αυτόν, τη στιγμή που
βρισκόταν επί της παραλιακής οδού τέσσερις
άγνωστοι δράστες επιβαίνοντες σε ένα μαύρο
αυτοκίνητο εξήλθαν ξαφνικά του οχήματος
και αφού ο ένας της έκλεισε με τη βία το στό-
μα και τα μάτια, με τη συνδρομή των υπολοί-
πων την επιβίβασαν παρά τη θέλησή της στο
αυτοκίνητο.

Τη μετέφεραν σε άγνωστη ερημική τοποθε-
σία, σε μια απόσταση όπως κατέθεσε περίπου 10
λεπτά από το σημείο της αρπαγής, την αποβίβα-
σαν και τη βίασαν με τη χρήση σωματικής βίας,
λέγοντάς της «μη μιλάς, θα σε σκοτώσουμε».

Η συγκλονιστική κατάθεση της κοπέλας
σόκαρε ακόμα και τους αστυνομικούς.  Όπως
κατήγγειλε, αφού την τοποθέτησαν σκυφτή
στο καπό του οχήματος, οι τρεις εξ αυτών την
κρατούσαν ακινητοποιημένη και ο τέταρτος
ήρθε σε σεξουαλική επαφή μαζί της. Η
32χρονη περιέγραψε μάλιστα στους αστυνο-
μικούς ότι όσο οι τέσσερις άντρες τη βίαζαν,
την απειλούσαν διαρκώς ότι θα τη σκοτώ-
σουν.

Λίγο μετά τον βιασμό της, κατά τη διάρκεια
της μεταφοράς της, ο ένας δράστης κρατούσε
τα μάτια της κλειστά με μαντίλι, το οποίο κου-
νήθηκε ελαφρώς με αποτέλεσμα να κατορ-
θώσει να δει στιγμιαία τον δράστη ο οποίος
ήρθε σε συνουσία μαζί της. Σύμφωνα με την
περιγραφή της, επρόκειτο για νεαρό άνδρα,
καστανόξανθο, ψηλό, τον οποίο -όπως είπε
στους αστυνομικούς- ίσως να μην μπορούσε
να τον αναγνωρίσει εάν τον ξαναέβλεπε. Ο
εφιάλτης που φέρεται να έζησε η νεαρή γυ-
ναίκα ερευνάται από τους αστυνομικούς, οι
οποίοι ελέγχουν όλες τις διαθέσιμες πληρο-
φορίες, ενώ αναζητούν υλικό από κάμερες
ασφαλείας. Όσο για την 32χρονη κοπέλα που
κατήγγειλε τον βιασμό της, πλέον έχει συλλη-
φθεί και θα αντιμετωπίσει τον πέλεκυ της δι-
καιοσύνης. 

Κατήγγειλε ψεύτικο βιασμό 
από τέσσερις άνδρες  

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Αν σας βγάλει ο δρόμος για Κινέτα και παρατηρήσετε κάποια
παρασπονδία, μην κάνετε καταγγελία σε κάποιο από τα πέντε πα-
ραλιακά μαγαζιά. Έκαναν άλλοι. Και στον έλεγχο που πραγματο-
ποιήθηκε σε αυτές τις πέντε επιχειρήσεις το κλιμάκιο των ελέγ-
χων έκανε διάνα, αφού και οι πέντε που ελέγχθηκαν βρέθηκαν…
υπόλογες και πάνε για πρόστιμο. 

Οι  παραβάσεις που «χρεώθηκαν» και οι πέντε επιχειρήσεις
αφορούν την έκταση της παραλίας που είχαν καταλάβει με ομ-
πρέλες και ξαπλώστρες. 

Οι έλεγχοι σε όλη την επικράτεια από το υπουργείο Οικονο-
μικών συνεχίζονται και σε συνεργασία με την Ελληνική Αστυ-
νομία στους κατά τόπους δήμους σε περισσότερες από 150 πα-
ραλίες και περισσότερες από 750 επιχειρήσεις έως και σήμε-
ρα. Οι καταγγελίες  προήλθαν κατά βάση μέσω της εφαρμογής
MyCoast αλλά και μέσω τηλεφωνικών κλήσεων πολιτών στις

κατά τόπους Κτηματικές Υπηρεσίες. 
Όπως λένε πηγές από το υπουργείο Οικονομικών, η «καρφω-

τή» πάει σύννεφο και οι έλεγχοι σε όλη την Ελλάδα συνεχίζονται. 
Σε περιπτώσεις που δεν υπήρχε σύμβαση για τις επιχειρήσεις

διενεργήθηκαν περίπου 20 σφραγίσεις τμημάτων παραλίας που
παράνομα είχαν καταληφθεί από ομπρελοκαθίσματα σε περιοχές
όπως η Ρόδος, το Μεσολόγγι, ο Βόλος, η Κέρκυρα, η Πάργα, η
Θεσσαλονίκη και το Ηράκλειο. Τα τμήματα αυτά επέστρεψαν για
ελεύθερη χρήση στους πολίτες. Τα πρόστιμα που επιβλήθηκαν
ξεπερνούν συνολικά τις 800.000 ευρώ.

Συνολικά σε όλη τη χώρα πραγματοποιήθηκαν οι εξής έλεγχοι:
- Χαλκιδική: Εξετάστηκαν 1.396 καταγγελίες. Οι έλεγχοι πραγ-

ματοποιήθηκαν σε 8 παραλίες και 38 επιχειρήσεις, όπου διαπι-
στώθηκαν 8 παραβάσεις.

- Πρέβεζα: Εξετάστηκαν 873 καταγγελίες. Τα κλιμάκια των

ελεγκτών προχώρησαν σε ελέγχους σε 6 παραλίες και 35 επιχει-
ρήσεις όπου διαπιστώθηκαν τρεις παραβάσεις.

- Ανατολική Αττική: Εξετάστηκαν 570 καταγγελίες. Κατά τη
διάρκεια των ελέγχων σε 17 παραλίες και 49 επιχειρήσεις της πε-
ριοχής διαπιστώθηκαν 8 παραβάσεις και επιβλήθηκε αντίστοιχος
αριθμός διοικητικών μέτρων.

- Κυκλάδες: Εξετάστηκαν 409 καταγγελίες. Οι έλεγχοι πραγμα-
τοποιήθηκαν σε 10 διαφορετικές παραλίες και 37 επιχειρήσεις
όπου διαπιστώθηκε μόνο μία παράβαση.

- Κέρκυρα: Εξετάστηκαν 325 καταγγελίες. Από τους ελέγχους
σε 3 παραλίες και 5 επιχειρήσεις διαπιστώθηκαν 3 παραβάσεις.

- Δωδεκάνησα: Εξετάστηκαν 163 καταγγελίες. Από τους ελέγ-
χους που πραγματοποιήθηκαν σε 10 παραλίες και 23 επιχειρή-
σεις διαπιστώθηκαν 9 παραβάσεις.

Nίκος Τσιλιπουνιδάκης

Η απίστευτη και φανταστική
«περιπέτεια» της 32χρονης, 
όπως την περιέγραψε η ίδια
στους αστυνομικούς

ΚΙΝΕΤΑ: Της… καρφωτής το κάγκελο για ομπρέλες και ξαπλώστρες
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«H
ταν σαν πόλεμος, ένα τείχος
φωτιάς που μας είχε κυκλώ-
σει». Με αυτά τα λόγια ο Πο-

λωνός Kορζενιόφκσι Ζαροσλάφ, ο οποίος
έχασε τη γυναίκα και τον γιο του στη φο-
νική πυρκαγιά στο Μάτι, περιέγραψε στο
δικαστήριο τον πύρινο κλοιό που είχε ζώ-
σει την οικογένειά του ενώ παραθέριζαν

σε ξενοδοχείο της περιο-
χής.

Ο μάρτυρας, με τον οποίο
άνοιξε η αυλαία της απο-
δεικτικής διαδικασίας στο
Τριμελές Εφετείο Πλημμε-
λημάτων, εξέφρασε την πι-
κρία του γιατί, όπως είπε,
ούτε ένας υπεύθυνος από

τον κρατικό μηχανισμό δεν βοήθησε να δια-
σωθούν οι δικοί του άνθρωποι, ούτε άκουσε
από κάποιον «συλλυπητήρια».

«Όλη την ώρα προσπαθούσα να βρω
ανθρώπους από τις υπηρεσίες να βοηθή-
σουν, δεν υπήρχε κανείς, ούτε πυροσβέ-
στες ούτε αστυνομία ούτε αεροπλάνα.
Περιμένω το δικαστήριό σας να κρίνει
πως αυτό ήταν ένα κακούργημα και όχι
μια αμέλεια», είπε ξεσπώντας σε λυγ-
μούς και απευθυνόμενος στην έδρα ζή-
τησε να αποδοθεί δικαιοσύνη: «Ελπίζω
ότι θα εκδώσετε μια δίκαιη απόφαση γιατί
η τραγωδία δεν περιλαμβάνει μόνο τα 104
θύματα, αλλά είναι και όλοι οι υπόλοιποι
με τα σοβαρά εγκαύματα, αλλά και οι οι-
κογένειες που ζουν με εφιάλτες που δεν
πρόκειται να ξεπεράσουν ποτέ».

Μιλώντας για τις τελευταίες στιγμές που
είδε ζωντανούς τον γιο και τη γυναίκα του,
όταν είχαν μπει σε μια βάρκα για να σω-
θούν, είπε με λυγμούς στο δικαστήριο:
«Ήμουν σίγουρος πως θα τους δω στη Ρα-
φήνα. Πως θα είναι ασφαλείς. Έμειναν
πολλές ώρες στη θάλασσα. Έμαθα πως η
βάρκα ανατράπηκε. Πως κολυμπούσαν
ώρες να σωθούν. Την επομένη είδα τις σο-
ρούς τους στο λιμάνι της Ραφήνας».

«Έβλεπα να καίγονται 
άνθρωποι στον δρόμο»

Στη συνέχεια περιέγραψε τις σκηνές απο-
κάλυψης στην παραλία όπου είχε παραμεί-
νει: «Έμεινα στην παραλία με άλλους αν-
θρώπους, ακούγονταν κραυγές, καίγονταν
φοίνικες. Έπεφταν δέντρα επάνω μας. Βλέ-
παμε μεγάλη φωτιά, εκρήξεις, καίγονταν
πολλά αυτοκίνητα. Έβλεπα ανθρώπους που
καίγονταν, με φωτιά πάνω τους, πολλοί στον
δρόμο δεν ξέρω αν ζούσαν ή όχι».

Στη συνέχεια στο βήμα του μάρτυρα ανέ-
βηκε η Βασιλική Κούκλα, η οποία έχασε
τους γονείς της στη φονική πυρκαγιά. Κατέ-
θεσε ότι την ενημέρωσαν ότι η σορός που της
παρέδωσαν οι Αρχές δεν ήταν του πατέρα
της αλλά άλλου θύματος: «Λίγες μέρες μετά
την κηδεία τηλεφώνησαν από την Πυροσβε-
στική και είπαν πως έγινε κάποιο λάθος και
μας έδωσαν τη σορό άλλου ανθρώπου για
τον πατέρα μου. Θέλανε να γίνει εκταφή μετά
συνεννόησης, χωρίς επίσημη ενημέρωση

και χωρίς να γίνει επίσημη ταφή. Εννοείται,
αρνηθήκαμε. Έγινε εκταφή με εισαγγελική
εντολή. Και το πριν και κατά τη διάρκεια και
το μετά ήταν χωρίς κανέναν σεβασμό σε κα-
νέναν μας. Δεν λειτούργησε τίποτε», κατέθε-
σε η μάρτυρας.

Το δικαστήριο, ακολουθώντας τη σχετική
εισαγγελική πρόταση, απέρριψε όλες τις
ενστάσεις των κατηγορουμένων και έκρινε
ότι η κύρια και η συμπληρωματική έφεση
που άσκησε ο εισαγγελέας Εφετών Σπύρος
Παππάς είναι παραδεκτή με ειδική και εμ-
περιστατωμένη αιτιολογία. Έτσι, θα δικα-
στούν από μηδενική βάση όλοι οι εμπλεκό-
μενοι και οι 15 που είχαν αθωωθεί σε πρώ-
το βαθμό. 

«Δεν είναι μόνο 104 τα θύματα» - Ξεκίνησαν 
χθες  οι καταθέσεις στο Εφετείο

Όλοι ξανά στο «σκαμνί»
για την τραγωδία στο Μάτι 

Στην πρόληψη ή, τουλάχιστον, στην έγκαιρη ειδοποί-
ηση μέσω της αξιοποίησης των νέων τεχνολογιών και
των δορυφόρων επενδύει η χώρα μας ώστε να προστα-
τεύσει αποτελεσματικά τον δασικό μας πλούτο, μεγάλο
μέρος του οποίου καταστρέφεται συστηματικά κάθε κα-
λοκαίρι.

Οι πυρκαγιές καταστρέφουν κάθε χρόνο όλο και πε-
ρισσότερο το φυσικό μας περιβάλλον και αποτελούν
εφιάλτη τής εκάστοτε κυβέρνησης, της κοινωνίας και
της Πολιτικής Προστασίας. Συμβάλλουν στη ραγδαία
επιδείνωση της ευρύτερης κλιματικής αλλαγής του
πλανήτη, έχουν γίνει πια μια ιδιαίτερα επικίνδυνη κατά-
σταση. Αντικειμενικός σκοπός και κυρίαρχος στόχος εί-

ναι πια, με την αξιοποίηση των τεχνολογικών μέσων, οι
πυροσβεστικές υπηρεσίες να προφταίνουν και να επεμ-
βαίνουν από τα πρώτα κιόλας λεπτά από το ξέσπασμα
της κάθε πυρκαγιάς, διότι όταν, υπό συνθήκες, αυτές
μετατρέπονται σε πύρινα μέτωπα, είναι λίγα δυστυχώς
αυτά που μπορούν να γίνουν για να μετριαστεί το κακό,
όσες δυνάμεις και να πέσουν στη μάχη, όσα εναέρια μέ-
σα και να επιχειρούν.

Έτσι λοιπόν το Ελληνικό Κέντρο Διαστήματος του
υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης συμφώνησε με
γερμανική εταιρεία υψηλής τεχνολογίας, η οποία αξιο-
ποιώντας τα δορυφορικά δεδομένα και πολύπλοκα
μοντέλα ανίχνευσης και πρόβλεψης πυρκαγιών μπορεί

να προσφέρει την πιο κρίσιμη υπηρεσία που χρειάζεται
η Πολιτική Προστασία: την έγκαιρη ειδοποίηση σε περί-
πτωση πυρκαγιάς, ακόμη και εκεί που δεν υπάρχει αν-
θρώπινο μάτι για να ειδοποιήσει.

Τα μοντέλα αυτά προσφέρουν κάτι πολύ χρήσιμο:
Αξιοποιώντας όλα τα γεωφυσικά δεδομένα και τις ακρι-
βείς κλιματικές συνθήκες προβλέπουν προς τα πού θα
κινηθούν οι φλόγες ή τα πύρινα μέτωπα ανά πάσα στιγ-
μή.

Που σημαίνει ότι θα δίνονται απόλυτα ακριβείς εντο-
λές εκκένωσης οικισμών, αν κάτι τέτοιο απαιτηθεί και
εφόσον πια θα είναι γνωστή με ακρίβεια η κατεύθυνση
της φωτιάς. 

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Δορυφορική τεχνολογία εντοπισμού πυρκαγιών από το ξέσπασμά τους



Γ
ια την έξαρση των κρουσμάτων πα-
νώλης σε αιγοπρόβατα στην Περι-
φέρεια Θεσσαλίας μίλησε το πρωί

της Πέμπτης ο υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης, Κώστας Τσιάρας, διαβεβαιώνον-
τας ότι «από την πρώτη στιγμή εφαρμό-
σαμε την ευρωπαϊκή οδηγία, με ένα πρω-
τόκολλο που μας δίνει τη δυνατότητα σε
συγκεκριμένο χρονικό διάστημα να απο-
μονώσουμε τον ιό και να δημιουργήσου-
με μια συνθήκη ασφάλειας για όλο το
ζωικό κεφάλαιο της περιοχής».

Όπως είπε στο ραδιόφωνο του ΣΚΑΪ,
«αυτήν τη στιγμή έχουμε καταγεγραμμέ-
να κρούσματα, περίπου πριν  από 2 εβδο-
μάδες στα Τρίκαλα και περίπου πριν από 1
εβδομάδα στη Λάρισα», προσθέτοντας
πως θα φανεί από την επιδημιολογική
αναζήτηση αν είναι ίδια τα χαρακτηριστι-
κά τους.

Γιατί θανατώνονται τα ζώα 
Αφού, δε, επανέλαβε ότι η πανώλη στα

αιγοπρόβατα σε καμία περίπτωση δεν
μπορεί να μεταφερθεί στον άνθρωπο,
απάντησε στο γιατί σφάζουμε τα ζώα αυ-
τά αφού δεν εγκυμονούν κανέναν κίνδυ-
νο: «Ο πιο συνηθισμένος τρόπος μετάδο-
σης της νόσου είναι μέχρι να οδηγηθούν
τα πρόβατα στο σφαγείο, άρα πρέπει να
αποφεύγεται αυτό για να ελαχιστοποι-
ηθεί κάθε κίνδυνος. 

Ειδικά στην περιοχή της Ελασσόνας εί-
ναι η καρδιά της παραγωγής των γαλα-
κτοκομικών προϊόντων και της φέτας για
την πατρίδα μας. Αυτήν τη στιγμή γίνον-
ται αλλεπάλληλοι έλεγχοι από πάρα πολ-
λά κλιμάκια με κτηνιάτρους.

Όσον αφορά το γεγονός ότι τα μολυ-
σμένα αιγοπρόβατα είχαν εισαχθεί στην
Ελλάδα, εξήγησε ότι το ζωικό κεφάλαιο
από την κακοκαιρία «Daniel» και μετά

έχει υποστεί τεράστια ζημιά σε όλη τη
Θεσσαλία, επομένως «είναι λογικό να γι-
νόταν αναζήτηση προβάτων από χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης ή τρίτες χώρες,

κατά βάση από τη Ρουμανία, την Τουρκία
και την Αλβανία μέσα από προβλεπόμε-
νες διαδικασίες ελέγχου».

Υπογράμμισε, τέλος, ότι επειδή πρό-

κειται για RNA ιό, η μετάδοση γίνεται εν-
τός 72 ωρών, γεγονός που σημαίνει ότι
αν παρέλθει το διάστημα αυτό, δεν τίθε-
ται απολύτως κανένα ζήτημα μετάδοσης:
«Σε κάθε περίπτωση το θέμα είναι να πε-
ριοριστεί ο κίνδυνος μεταφοράς του ιού
μέχρι το σφαγείο, όπως είπαμε προ-
ηγουμένως, γι’ αυτό και έχουμε θεσπίσει
ειδικές ζώνες απομόνωσης των αιγο-
προβάτων».
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«Δημιουργούμε συνθήκες ασφαλείας για 
όλο το ζωικό κεφάλαιο της Θεσσαλίας»

Μετά τον «Daniel» είναι λογικό να γινόταν αναζήτηση προβάτων 
από χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης ή τρίτες χώρες

Άμεση ήταν η ανταπόκριση του Νίκου Χαρδαλιά στο αίτημα της Περι-
φέρειας Θεσσαλίας για αρωγή στην αντιμετώπιση της επιδημίας αφρι-
κανικής πανώλης των χοίρων που έχει ξεσπάσει στην περιοχή.

Με προσωπική εντολή του περιφερειάρχη και κατόπιν συνεννόησης
με τον υπουργό Εσωτερικών, Θεόδωρο Λιβάνιο, συνεργεία κτηνιάτρων
από τη Διεύθυνση Αγροτικής και Κτηνιατρικής Πολιτικής της Περιφέρει-
ας Αττικής θα βρεθούν άμεσα στη Θεσσαλία, προκειμένου να συνδρά-
μουν στις προσπάθειες των τοπικών αρχών για την ανάσχεση της επιδη-
μίας.

Παράλληλα, ο Νίκος Χαρδαλιάς ενισχύει και τους μηχανισμούς της
Περιφέρειας, ώστε να βρίσκονται σε πλήρη ετοιμότητα σε περίπτωση
εξάπλωσης της επιδημίας στην Αττική. Έτσι, στο Περιφερειακό Συμβού-
λιο που θα συνεδριάσει τη Δευτέρα 29 Ιουλίου στη Ραφήνα προτείνεται η
έγκριση δαπάνης 40.000 ευρώ για προμήθεια του κατάλληλου συμπλη-
ρωματικού εξοπλισμού και υπηρεσιών για τις υγειονομικές υπηρεσίες.

Η Περιφέρεια Αττικής στη μάχη για την ανάσχεση της επιδημίας

ΚΩΣΤΑΣ ΤΣΙΑΡΑΣ ΜΕΤΑ ΤΑ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ ΠΑΝΩΛΗΣ
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Διαμαρτυρία για 
τις διακοπές ρεύματος

Σε κοινή εξώδικη διαμαρτυρία προς
την εταιρεία Διαχειριστής του Ελληνικού
Δικτύου Διανομής Ηλεκτρικής Ενέργει-
ας προέβησαν οι Δήμοι Αγίων Αναργύ-
ρων-Καματερού, Ιλίου και Πετρούπολης,
εκφράζοντας την έντονη διαμαρτυρία
τους για τις συχνές, πολύωρες και απρο-
ειδοποίητες διακοπές ρεύματος. Οι τρεις
δήμοι ζητούν από τον ΔΕΔΔΗΕ πλήρη
ενημέρωση για τα αίτια των πολύωρων
και συχνών διακοπών, έγκαιρη και αξιό-
πιστη ενημέρωση των δημοτικών αρχών
και των καταναλωτών τουλάχιστον δύο
μέρες πριν από οποιαδήποτε προγραμ-
ματισμένη διακοπή στους δήμους μας,
όπως και άμεση αποκατάσταση των βλα-
βών και οριστική λύση στα προβλήματα.

Αιφνιδιαστικοί έλεγχοι
πέριξ του Γενικού
Νοσοκομείου Νίκαιας

Σε αιφνιδιαστικούς ελέγχους για την
αντιμετώπιση της παραβατικότητας στην
περιοχή πέριξ του Γενικού Νοσοκομείου
Νίκαιας προχώρησε η Ομάδα Ελέγχου
και Πρόληψης Τροχαίων Ατυχημάτων
(ΟΕΠΤΑ) το βράδυ της Τρίτης μετά από
αίτημα του δημάρχου Νίκαιας-Αγ. Ιωάν-
νη Ρέντη Κωνσταντίνου Μαραγκάκη. Κα-
τά τη διάρκεια της επιχείρησης ακινητο-
ποιήθηκαν οχήματα που ανήκουν σε Ρο-
μά και μεταφέρθηκαν με γερανό, έγιναν
έλεγχοι και καταγράφηκαν παραβάσεις.

Στήριξη των δράσεων
των δήμων από 
το ΥΠΕΞ

Η ενίσχυση της εξωστρέφειας της το-
πικής οικονομίας και των επιχειρήσεων
βρέθηκε επί τάπητος στη συνάντηση της
ΚΕΔΕ υπό τον πρόεδρό της Λάζαρο Κυ-
ρίζογλου με τη γενική γραμματέα Διε-
θνών Οικονομικών Σχέσεων και Εξω-
στρέφειας Μαρία Μυρογιάννη. Η δέ-
σμευση και των δύο πλευρών ήταν η συ-
στηματοποίηση της συνεργασίας της Γε-
νικής Γραμματείας, του υπουργείου
Εξωτερικών και των δήμων προς αυτή
την κατεύθυνση. 

Μεταφέρεται δομή προσφύγων 
στην Πετρούπολη

Σε κτήριο ιδιώτη μεταφέρεται η δο-
μή ασυνόδευτων ανήλικων προσφύ-
γων στην Πετρούπολη από τα Σεπόλια,
όπως ενημέρωσε τον δήμαρχο Πε-
τρούπολης Βαγγέλη Σίμο το υπουργείο
Μεταναστευτικής Πολιτικής. Εκεί θα
εγκατασταθούν 30 ανήλικοι ηλικίας 12-
18 ετών από Σομαλία, Συρία και Παλαι-
στίνη. Οι ανήλικοι δεν θα αλλάξουν σχολικό περιβάλλον. Ενώ η νέα
δομή θα έχει τουλάχιστον 25 άτομα εργαζόμενους και εκπαιδευτι-
κούς διαφόρων ειδικοτήτων και 24ωρη φύλαξη με ευθύνη της ΜΚΟ.
Ο δήμαρχος Πετρούπολης Βαγγέλης Σίμος καλεί τους συμπολίτες του
να δείξουν την έμπρακτη αλληλεγγύη τους. 

Γ
ια την πορεία του Προγράμ-
ματος «Ψηφιακός Μετα-
σχηματισμός των ΟΤΑ» ενη-

μέρωσαν χθες τους δημάρχους οι
υπουργοί Εσωτερικών και Ψηφια-
κής Πολιτικής Θεόδωρος Λιβάνιος
και Δημήτρης Παπαστεργίου. Από
την έκδοση της πρόσκλησης τον Ια-
νουάριο του 2023 με προϋπολογι-
σμό 235.285.163 ευρώ για τους 332
δήμους, προτάσεις έχουν καταθέ-
σει 312 δήμοι και μέχρι σήμερα 52
δήμοι έχουν περάσει το στάδιο της
δεύτερης αξιολόγησης, έχουν λάβει απόφαση
ένταξης στο πρόγραμμα και ετοιμάζονται να δη-
μοπρατήσουν τα έργα. Σημειωτέον ότι η ευθύνη
της δημοπράτησης ανήκει στους δήμους. Στους
52 δήμους θα κατανεμηθούν περισσότερα από
39 εκατ. ευρώ. Το πόσο για κάθε δήμο κυμαίνε-
ται από 210.000 έως 2.770.000 ευρώ ανάλογα με
τον πληθυσμό του.

«Ο ψηφιακός μετασχηματισμός είναι απαραί-
τητος για την καλύτερη αξιοποίηση του ανθρώ-
πινου δυναμικού των δήμων», υπογράμμισε ο
υπουργός Εσωτερικών. «Με ταχύτητα και δια-
φάνεια θα σταματήσουμε να διακινούμε χαρτιά
ακόμη και από το gov.gr και σταδιακά θα γίνεται
διακίνηση της πληροφορίας και όχι διακίνηση
χαρτιών», σημείωσε. «Στόχος μας είναι έως τον
Οκτώβριο περισσότεροι από 100 δήμους να

έχουν ολοκληρώσει και τη δεύτερη φάση της
αξιολόγησης των προτάσεων από τη Διαχειριστι-
κή Αρχή», σχολίασε ο υπουργός Ψηφιακής Πο-
λιτικής. Εξάλλου στην παρούσα φάση 181 δήμοι
εισέρχονται στη δεύτερη φάση αξιολόγησης. 

Από τις 38 δημοφιλέστερες δράσεις του προ-
γράμματος, η συντριπτική πλειονότητα των δή-
μων επιλέγει την ολοκληρωμένη υποδομή προ-
στασίας από κυβερνοεπιθέσεις και παροχής συ-
στήματος τηλεργασίας, την κεντρική ενιαία
πλατφόρμα διαχείρισης και συλλογής δεδομέ-
νων δράσεων ψηφιακού μετασχηματισμού των
ΟΤΑ, την οργάνωση γραφείου κίνησης και δια-
χείρισης δημοτικού στόλου των οχημάτων, τον
έξυπνο οδηγό πόλης και δήμου με καταγραφή
των τοπικών επιχειρήσεων και το σύστημα δια-
χείρισης ηλεκτρονικών πληρωμών. 

Στριμωγμένα τα οικονομικά
του Δήμου Αμαρουσίου

Για την οικονομική κατάσταση του Δήμου Αμαρουσίου ενό-
ψει της κατάρτισης του προϋπολογισμού του 2025 ενημέρωσε
το δημοτικό συμβούλιο ο δήμαρχος Θεόδωρος Αμπατζόγλου. Ο
ίδιος εξήγησε ότι για «τρίτη συνεχή χρονιά είναι τεράστια αύξη-

ση του ενεργειακού κόστους», όπως και του κόστους των καυσίμων και των ανταλλακτικών για την κί-
νηση των οχημάτων του δημοτικού στόλου. Παράλληλα, ο δήμαρχος Αμαρουσίου Θεόδωρος Αμπατζό-
γλου ενημέρωσε για την πρόσθετη επιβάρυνση από την επιβολή του τέλους ταφής απορριμμάτων
ύψους 2.650.000 ευρώ. Επίσης, ο Θ. Αμπατζόγλου αναφέρθηκε και στην αύξηση του κόστους αποπλη-
ρωμής των δανείων, καθώς λόγω της αύξησης των επιτοκίων των δανείων, σε συνδυασμό με την αύξη-
ση του Euribor, που μόνο και μόνο η επιβάρυνση από το Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων, αγγίζει
τις 700.000 ευρώ για το τρέχον έτος. 

Ζητά την παρέμβαση της ΟΠΚΕ
στο Πέραμα

Την άμεση επέμβαση της ΟΠΚΕ και
της Υγειονομικής Υπηρεσίας Πειραιά
ζητά ο δήμαρχος Περάματος Γιάννης
Λαγουδάκος για την απομάκρυνση ομά-
δων Ρομά που παράνομα έχουν δημι-
ουργήσει καταυλισμό στην παραλία του
Περάματος, η οποία είναι απολύτως
ακατάλληλη για κολύμβηση. «Σκουπί-
δια και ακαθαρσίες στον παράνομο καταυλισμό των Ρομά, σε συν-
δυασμό με τις υψηλές θερμοκρασίες της εποχής, αποτελούν υγει-
ονομική βόμβα για τους κατοίκους και τους περαστικούς», αναφέ-
ρει στην επιστολή του ο δήμαρχος Περάματος. 

Προχωρά ο ψηφιακός 
εκσυγχρονισμός των δήμων

Ευαγγελίων
συνέχεια…

«Με τους δύο υπουργούς, τον Θοδωρή Λι-
βάνιο και τον Δημήτρη Παπαστεργίου, αποδει-
κνύεται ότι υπάρχει συνέχεια σε συγκεκριμέ-
νες πολιτικές και σε καμία περίπτωση δεν
ισχύει το ρητό “άλλοι παπάδες ήρθαν, άλλα
ευαγγέλια διαβάζουν”», σχολίασε ο πρόεδρος
της ΚΕΔΕ Λάζαρος Κυρίζογλου αναφορικά με
τη συνέχεια του προγράμματος του ψηφιακού
μετασχηματισμού των ΟΤΑ, που το είχε ανακοι-
νώσει ο Θ. Λιβάνιος ως υφυπουργός Ψηφιακής
Πολιτικής το 2021, όταν πρόεδρος της ΚΕΔΕ
ήταν ο Δημήτρης Παπαστεργίου. 

Παραμένουν 
τα προβλήματα 
με  το «ΣΥΖΕΥΞΙΣ ΙΙ»

Παρά την προσπάθεια ψηφιακής σύγκλι-
σης, οι δήμαρχοι, κατά την παρουσίαση των
αποτελεσμάτων του προγράμματος ψηφια-
κού εκσυγχρονισμού του Δημοσίου και των
ΟΤΑ, διαμαρτυρήθηκαν για την αργοπορία
στην ολοκλήρωση του προγράμματος «ΣΥ-
ΖΕΥΞΙΣ ΙΙ». «Στους επαρχιακούς δήμους το
πρόγραμμα “ΣΥΖΕΥΞΙΣ ΙΙ” προχωρά πολύ αρ-
γά και εκεί όπου δεν υπάρχει ενδιαφέρον από
τις εταιρείες-παρόχους ίντερνετ, οι ταχύτητες
τρέχουν ακόμη πιο χαμηλά», είπαν οι δήμαρ-
χοι επαρχιακών δήμων απαντώντας στον
υπουργό Ψηφιακής Πολιτικής Δημήτρη Πα-
παστεργίου. Ο ίδιος προηγουμένως είχε ζη-
τήσει τη συνδρομή των δημάρχων για τη διευ-
κόλυνση της διασύνδεσης των δημοτικών
υπηρεσιών με το πρόγραμμα «ΣΥΖΕΥΞΙΣ ΙΙ». 



Μ
ε τρεις σημαντικές παρεμ-
βάσεις στο εργασιακό πλαί-
σιο θα επιχειρήσει το

υπουργείο Εργασίας
και Κοινωνικής
Ασφάλισης να ενι-
σχύσει την απασχό-
ληση, επιταχύνοντας
ταυτόχρονα και τη
μείωση του δείκτη
της ανεργίας. Στο επί-
κεντρο των αλλαγών

περιλαμβάνονται η επέκταση των
συλλογικών συμβάσεων με την παρο-
χή κινήτρων, η αλλαγή στο σύστημα
παροχής του επιδόματος ανεργίας αλ-
λά και η αντιμετώπιση θεμάτων που
αφορούν την υπερωριακή απασχόλη-
ση. Ειδικότερα:

1 ΑΑλλάζει το πλαίσιο για τις συλ-
λογικές συμβάσεις, καθώς θα

δίνονται κίνητρα για την αύξηση του
ποσοστού των εργαζομένων που θα
καλύπτονται από αυτές. Επιπλέον, η
μείωση των εργοδοτικών εισφορών
κατά 0,5% από το 2025 θα συνδεθεί και
με την παροχή επιπλέον κινήτρων
προς τις επιχειρήσεις για κάθε θέση
πλήρους απασχόλησης που θα δημι-
ουργούν. 

Η παρέμβαση αυτή στοχεύει στη
διαμόρφωση καλύτερων συνθηκών
για τους χαμηλόμισθούς, ώστε να
ανέβουν... σκαλοπάτι στις μηνιαίες
αποδοχές τους. Σύμφωνα με πληρο-
φορίες, λόγω του τέλους της... σκλη-
ρής μνημονιακής εποχής, εξετάζεται
η επέκταση του μέτρου των υποχρεω-
τικών συλλογικών συμβάσεων τουλά-
χιστον για το 80% των εργαζομένων,
κάτι που όμως προϋποθέτει και μια
συμφωνία αποδοχής από τους παρα-
γωγικούς φορείς, προκειμένου να
μην επιβαρυνθεί υπέρμετρα το λει-
τουργικό κόστος των επιχειρήσεων. 

2 Προωθείται  η  χορήγηση του
«δίκαιου επιδόματος ανερ-

γίας», καθώς θα λαμβάνει υπ’ όψιν τον

εργασιακό βίο του ασφαλισμένου.
Έτσι, εξετάζεται η παροχή έξτρα μπό-
νους ακόμη και έως 1.200 ευρώ για
τους πρώτους 6 μήνες, ανάλογα με την
προϋπηρεσία και τα έτη καταβολής ει-
σφορών από τον άνεργο. Έτσι, ένας
άνεργος με αρκετά έτη ασφάλισης θα
λαμβάνει το βασικό επίδομα των
509,73 ευρώ, συν ένα μηνιαίο μπόνους
200 ευρώ για χρονικό διάστημα 6 μη-
νών. Επιπλέον, εξετάζεται η επιμήκυν-
ση του χρόνου χορήγησης με τη χρήση

επιταγής, η οποία θα είναι πλήρως
εξατομικευμένη για κάθε άνεργο χω-
ριστά. 

3 Προωθούνται νέες παρεμβά-
σεις στο σύστημα των υπερω-

ριών, καθώς το σημερινό κοστίζει...
πανάκριβα στις επιχειρήσεις και είναι
πολύ χρονοβόρο. Σημειώνεται ότι ανά-
λογα με την περίπτωση, τα ποσοστά
προσαύξησης του ημερομισθίου για
τους εργαζομένους διαμορφώνονται
σε 40%, 60% και 120%. 

Μέσα από τις προωθούμενες ρυθμί-
σεις το υπουργείο Εργασίας καλείται
να ισορροπήσει μεταξύ της ενίσχυσης
των δικαιωμάτων και των εισοδημά-
των των εργαζομένων και της αντιμε-
τώπισης του πρόσθετου λειτουργικού
κόστους που θα προκύψει για τις επι-
χειρήσεις. Οι τελικές ρυθμίσεις θα
λαμβάνουν υπ’ όψιν τις επιπτώσεις
στην ανταγωνιστικότητα της οικονο-
μίας, χωρίς να ξεπερνιούνται οι «κόκ-
κινες γραμμές» που ορίζονται με βάση
τις υποδείξεις των διεθνών οργανι-
σμών προς τις ελληνικές αρχές για την
επίτευξη των στόχων της οικονομικής
πολιτικής. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 26 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΕΛΛΑΔΑ32
Ο

ΙΚ
Ο

Ν
Ο

Μ
ΙΑ

Νέο πλαίσιο για συλλογικές συμβάσεις, 
επίδομα ανεργίας και υπερωρίες

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Τριπλό by pass στα εργασιακά

Στη... διάθεση και το... χέρι των επιχειρήσεων
βρίσκεται πλέον η διαδικασία... ανακάλυψης των
εργατικών χεριών που λείπουν αυτήν τη στιγμή
από το σύνολο των κλάδων της οικονομικής δρα-
στηριότητας σε ολόκληρη τη χώρα. 

Το Εθνικό Κέντρο Τεκμηρίωσης και ο Σύνδεσμος
Εξαγωγέων Βορείου Ελλάδος, δίνουν τη μοναδική
ευκαιρία σε όλες τις επιχειρήσεις της χώρας, ανε-
ξαρτήτως μεγέθους, να συμμετάσχουν στη διαδι-
κασία χαρτογράφησης των «ορφανών» θέσεων
εργασίας. Η συλλογή στοιχείων πραγματοποιείται

μέσω ενός σύντομου ερωτηματολογίου στην ηλε-
κτρονική διεύθυνση www.ekt.gr/agoraergasias,
με καταληκτική ημερομηνία την Τετάρτη 31 Ιουλί-
ου. Εκεί θα καταγραφούν σε εθνικό και περιφερει-
ακό επίπεδο οι πραγματικές ανάγκες των επιχει-
ρήσεων σε ανθρώπινο δυναμικό, καθώς και οι αι-
τίες και τα προβλήματα που αντιμετωπίζουν κατά
την αναζήτηση προσωπικού. Επιπλέον, οι ερωτώ-
μενοι θα μπορούν να καταθέτουν τις προτάσεις
τους για τη βελτίωση του πλαισίου που αφορά την
απασχόληση στις ελληνικές επιχειρήσεις, με στό-

χο τον εντοπισμό του κατάλληλου προσωπικού.
Συγκεκριμένα, από την υλοποίηση της δράσης
αναμένεται να εξαχθούν κλαδικά και γεωγραφικά
συμπεράσματα, ανάλογα με το μέγεθος της επιχεί-
ρησης, καθώς και μια σειρά από χρήσιμα συμπε-
ράσματα σχετικά με τον βαθμό οργάνωσης των
επιχειρήσεων, το είδος της παρεχόμενης εκπαί-
δευσης, τις δυσκολίες κατά την εξεύρεση προσω-
πικού, το είδος των αναζητούμενων θέσεων εργα-
σίας και των κινήτρων που προσφέρονται για την
πλήρωσή τους.

«Προσκλητήριο» στις επιχειρήσεις για να... αποκαλύψουν πόσοι εργαζόμενοι λείπουν!
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Π
ώς βαθμολογούν την Ελλάδα οι
τουρίστες, οι οποίοι αποτελούν
και τους πρεσβευτές της χώρας

μας στο εξωτερικό; Από την ανάλυση των
big data, τα οποία έχουν να κάνουν με
τον όγκο των δεδομένων, την ταχύτητα

με την οποία δημιουρ-
γούνται και συλλέγονται
και την ποικιλία αυτών,
προκύπτει πως το επί-
πεδο ικανοποίησης κα-
τά τη διάρκεια του δευ-

τέρου τριμήνου του 2024
παρέμεινε πολύ υψηλό. 

Η Ελλάδα συνέλεξε 9,2 μονάδες και η
Αθήνα 9,1, υψηλότερη βαθμολογία από
της Ευρώπης συνολικά, που διαμορφώ-
θηκε στις 8,9 μονάδες.

Από τον Φεβρουάριο ο αριθμός των
αξιολογήσεων για την Ελλάδα αυξανό-
ταν σταθερά. Η Αθήνα ακολούθησε αυτή
την τάση μέχρι τον Μάιο, σημειώνοντας
μικρή μείωση τον Ιούνιο. Αυτό δείχνει ότι
ενώ η συνολική επισκεψιμότητα έχει αυ-
ξηθεί λόγω της περιόδου αιχμής, οι επι-
σκέπτες προτιμούν όλο και περισσότερο
να ταξιδεύουν σε περιοχές εκτός των
κύριων πόλεων, όπως αποδεικνύεται
από τον ταχύτερο ρυθμό αύξησης των
αξιολογήσεων για την Ελλάδα συνολικά.
Όλες οι Περιφέρειες είχαν βαθμολογία
μεγαλύτερη των 9 μονάδων, με τη Θεσ-
σαλία και τη Δυτική Μακεδονία να φθά-
νουν τις 9,5 και 9,4 αντίστοιχα, επιβεβαι-
ώνοντας τις δυνατότητες που υπάρχουν
για τη χρονική και χωρική επέκταση της
τουριστικής δραστηριότητας.

Θεσσαλία – Πολιτισμός
Η Θεσσαλία έλαβε την υψηλότερη βαθ-

μολογία όσον αφορά τον πολιτισμό, ακο-
λουθούμενη από την Κεντρική Μακεδο-
νία, την Πελοπόννησο και τη Δυτική Ελλά-
δα. Η Κρήτη προηγήθηκε στη γαστρονο-
μία, με τα Ιόνια Νησιά και τη Δυτική Μακε-

δονία να ακολουθούν με μικρή διαφορά.
Εντυπωσιακό εύρημα αποτελεί ότι η Ήπει-
ρος απέσπασε τις θετικότερες αξιολογή-
σεις για την εμπειρία στη θάλασσα. Όσον
αφορά το ανθρώπινο δυναμικό, η Στερεά
Ελλάδα, η Ήπειρος και τα Ιόνια Νησιά εί-
χαν την υψηλότερη βαθμολογία.

Η Στερεά Ελλάδα προηγείται στις αξιο-
λογήσεις ως προς τη σχέση ποιότητας
και τιμής, ακολουθούμενη με μικρή
απόκλιση από τη Δυτική Ελλάδα. Οι βιώ-
σιμες δράσεις επαινέθηκαν περισσότε-
ρο στην Κεντρική Μακεδονία, η οποία εί-
ναι επίσης η περιοχή που έλαβε την

υψηλότερη βαθμολογία για την υγιεινή.
Εξετάζοντας το δεύτερο τρίμηνο συ-

νολικά, με βάση τον δείκτη NSI και την
ανάλυση στοιχείων από το διαδίκτυο και
τα Μέσα Κοινωνικής Δικτύωσης, η Ελλά-
δα και η Ισπανία με 30 μονάδες κατατάσ-
σονται στην τρίτη θέση μετά την Πορτο-
γαλία, η οποία συγκέντρωσε 66 μονάδες,
την Ιταλία και την Κροατία με 55. O μήνας
Απρίλιος υπήρξε ο πιο ισχυρός για τη θε-
τική φήμη της Ελλάδας και της Αθήνας
στο διαδίκτυο. Η διαδικτυακή φήμη της
Ελλάδας συνεχίζει να συγκεντρώνει τον
μεγαλύτερο όγκο θετικών συζητήσεων
σε θέματα πολιτισμού και γαστρονομίας.

Τα στοιχεία προέκυψαν από έρευνα
του Ινστιτούτου του Συνδέσμου Ελληνι-
κών Τουριστικών Επιχειρήσεων (ΙΝΣΕ-
ΤΕ) στο πλαίσιο παρακολούθησης της
τουριστικής δραστηριότητας μέσα από
διαφοροποιημένες πηγές, συνεργαζό-
μενο με την εταιρεία TCI Research σε
θέματα που αφορούν την Ελλάδα και
τους ανταγωνιστικούς της προορισμούς.Ο
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Η Ελλάδα και η Αθήνα βαθμολογήθηκαν σχεδόν 
με άριστα από τους επισκέπτες της 

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Μειώσεις στα διόδια του Αυτοκινητοδρόμου Αιγαίου
Το όφελος που θα αποκομίσει το Δημόσιο από

την αναχρηματοδότηση που προωθείται με την
τροποποίηση της Σύμβασης Παραχώρησης για το
τμήμα Μαλιακός – Κλειδί και του Αυτοκινητο-
δρόμου Πάτρα – Αθήνα – Θεσσαλονίκη – Εύζω-
νοι (ΠΑΘΕ) θα διατεθεί υπέρ της μείωσης του αν-
τιτίμου των διοδίων σε συγκεκριμένο τμήμα του
αυτοκινητοδρόμου. 

Αυτό ανέφερε στην Ολομέλεια της Βουλής ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και συμπλήρωσε πως στόχος της
τροποποίησης είναι να προβλεφθούν στο σώμα
της Σύμβασης οι προϋποθέσεις υπό τις οποίες ο
παραχωρησιούχος θα μπορεί να αναχρηματοδο-

τηθεί και, ταυτόχρονα, να εξασφαλιστεί ότι το Δη-
μόσιο θα εισπράττει κάθε φορά μέρος της ωφέ-
λειας από την αναχρηματοδότηση αυτήν.

«Θεωρούμε ότι η χρονική στιγμή είναι ασφαλής
για το Δημόσιο, διότι τοποθετείται χρονικά σε
καίριο σημείο, δηλαδή μετά την πλήρη και επιτυ-
χή ολοκλήρωση των θεμελιωδών υποχρεώσεων
του παραχωρησιούχου και συγκεκριμένα μετά
την ολοκλήρωση του κατασκευαστικού τμήματος
της σύμβασης και την παράδοση του έργου σε
πλήρη λειτουργία για χρήση από τους πολίτες»,
σημείωσε ο υπουργός Υποδομών και Μεταφο-
ρών.

Με νομοθετική ρύθμιση, που άμεσα θα εισαχ-

θεί προς ψήφιση, θα προβλεφθεί ότι το ανωτέρω
ποσό, αφού εγγραφεί ως δημόσιο έσοδο στον
κρατικό προϋπολογισμό, θα χρησιμοποιηθεί με
επιχορήγηση και εγγραφή ισόποσης πίστωσης
στον προϋπολογισμό του υπουργείου Υποδομών
και Μεταφορών, με σκοπό να διατεθεί και να
αξιοποιηθεί είτε για οριζόντια μείωση του αντιτί-
μου διέλευσης διοδίων μέχρι απολογιστικής
εξάντλησής του είτε για στοχευμένη μείωση του
αντιτίμου διέλευσης διοδίων μέχρι απολογιστι-
κής εξάντλησής του σε συγκεκριμένες κατηγο-
ρίες συμπολιτών μας (πχ ΑμεΑ, πολύτεκνοι) στο
συγκεκριμένο τμήμα του αυτοκινητοδρόμου.

Ρεγγίνα Σαβούρδου

Πρώτοι στην Ευρώπη 
στη φιλοξενία τουριστών
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γγυήσεις ύψους 700 εκατομμυρίων
ευρώ για τη στήριξη των εταιρειών με-
σαίας κεφαλαιοποίησης στην Ελλάδα

συμφώνησαν να δώσουν οι τέσσερις συστημι-
κές τράπεζες σε συνεργασία με την Ευρωπαϊ-
κή Τράπεζα Επενδύσεων (ΕΤΕπ). Πιο συγκε-
κριμένα, η ΕΤΕπ δεσμεύτηκε να καλύψει δά-

νειο-προς-δάνειο το 50% των ζημιών που
ενδέχεται να προκύψει σε χαρτοφυλάκια
νέων χρηματοδοτήσεων ύψους 1,4 δισ.
ευρώ που θα χορηγήσουν οι τέσσερις
συμμετέχουσες τράπεζες.

Όπως συμφωνήθηκε, η Alpha Bank θα συμ-
μετάσχει στο πρόγραμμα με εγγυήσεις 200
εκατομμυρίων ευρώ, η Εθνική Τράπεζα θα
συμμετάσχει με 100 εκατομμύρια ευρώ, η Eu-

robank με 200 εκατομμύρια, όσα και η Πειραιώς.
Στόχος του προγράμματος είναι οι επιλέξιμες

επιχειρήσεις που απασχολούν από 250 έως 3.000
εργαζόμενους να μπορέσουν να λάβουν δάνεια με
ευνοϊκούς όρους μέσω των τεσσάρων συστημικών
τραπεζών για τη χρηματοδότηση των αναγκών τους
είτε πρόκειται για την κάλυψη του κεφαλαίου κίνη-
σης είτε για την προώθηση των επενδυτικών τους
σχεδίων τα οποία είναι ζωτικής σημασίας για τη
βιωσιμότητα και την ανταγωνιστικότητά τους.

Οι νέες αυτές συμφωνίες, οι οποίες αποτελούν
μέρος του πανευρωπαϊκού προγράμματος εγγυή-
σεων της ΕΤΕπ, αναμένεται να κινητοποιήσουν συ-
νολικά νέα κεφάλαια ύψους σχεδόν 2 δισ. ευρώ, αν
ληφθούν υπόψη οι ίδιοι πόροι και οι πόροι τρίτων
που αναμένεται να αντληθούν και να κατευθυνθούν
προς τις επιλέξιμες εταιρείες μεσαίας κεφαλαι-

οποίησης σε ολόκληρη τη χώρα.
Το πρόγραμμα εγκαινίασαν ο αντιπρόεδρος της

ΕΤΕπ Γιάννης Τσακίρης και οι εκπρόσωποι των τεσ-
σάρων συστημικών τραπεζών, υπογραμμίζοντας τον
θετικό αντίκτυπο που θα έχει η συνεργασία τους στη
στήριξη της πραγματικής οικονομίας στην Ελλάδα,
την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητάς και του ΑΕΠ
αλλά και τη διασφάλιση και τη δημιουργία νέων θέσε-
ων εργασίας. Ο πρόεδρος της ΕΤΕπ εξήγησε ότι η
συγκεκριμένη συμφωνία χρηματοδότησης και εγ-
γυοδοσίας δίνει μεγαλύτερη πρόσβαση σε δανεισμό
με ευνοϊκότερους όρους χρηματοδότησης στις επι-
χειρήσεις μεσαίου μεγέθους, ειδικά τώρα που η πρό-
σβαση σε ρευστότητα παραμένει ιδιαιτέρως σημαντι-

κή για τις ελληνικές επιχειρήσεις
προκειμένου να ενισχύσουν την αν-
ταγωνιστικότητά τους.

Από την πλευρά της Alpha Bank
τοποθετήθηκε ο Γιάννης Εμίρης,
γενικός διευθυντής Wholesale
Banking της τράπεζας, τονίζοντας
την ενεργή σχέση χρηματοδότησης
που έχει η Alpha Bank με το 65%
των μικρομεσαίων επιχειρήσεων,
γεγονός που κάνει σημαντική τη
βελτίωση της βιωσιμότητας και την

ανθεκτικότητα των επιχειρήσεων αυτού του μεγέ-
θους μέσα από τη νέα συνεργασία με την ΕΤΕπ. 

Η Εθνική Τράπεζα έχει προβεί σε χρηματοδοτήσεις
άνω των 3 δισ. ευρώ για τη στήριξη των μεσαίων επι-
χειρήσεων τόνισε ο γενικός διευθυντής Εταιρικής και
Επενδυτικής Τραπεζικής της Εθνικής Τράπεζας, Βα-
σίλης Καραμούζης, εξηγώντας ότι το νέο εγγυοδοτικό
πρόγραμμα θα δώσει επιπλέον δυνατότητα χρηματο-
δότησης με ευνοϊκούς όρους σε ακόμη περισσότερες
επιχειρήσεις σε όλη την Ελλάδα.

Ο Θοδωρής Τζούρος, Executive General Mana-
ger της Πειραιώς, αναφέρθηκε στην απρόσκοπτη
συνεργασία που έχει η τράπεζα με την ΕΤΕπ, μέσω
της οποίας έχουν ενισχυθεί ελληνικές επιχειρήσεις
δημιουργώντας ένα χαρτοφυλάκιο δανείων άνω
των €5 δισ. ευρώ, ενώ ο Παναγιώτης Λυμπερόπου-
λος, γενικός διευθυντής της Eurobank, εξήγησε ότι
η τράπεζα στηρίζει διαχρονικά και με συνέπεια την
επιχειρηματικότητα, έχοντας γνώμονα τη σταθερή
και συνεχή ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Δάνεια 1,4 δισ. 
σε μικρομεσαίες

επιχειρήσεις

Συνεργασία της Ευρωπαϊκής Τράπεζας
Επενδύσεων και με τις τέσσερις

συστημικές τράπεζες
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Μ
ε ένα σύνολο πόρων που ξεπερνά το 1,6 δισ.
ευρώ συνεχίζονται η στήριξη της επιχειρημα-
τικότητας και η βελτίωση των υποδομών,

έχοντας όμως στόχο να μη χαθεί ούτε ένα ευρώ από τα
διάφορα ευρωπαϊκά επενδυτικά εργαλεία. Έτσι, αυτήν
τη στιγμή υλοποιούνται πολλαπλές δράσεις που ενι-

σχύουν τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις
μέσω του Προγράμματος της Δίκαιης
Αναπτυξιακής Μετάβασης, των Συμπρά-
ξεων Δημοσίου και Ιδιωτικού Τομέα, της
Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας και
της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
Επενδύσεων.

Όπως τονίστηκε σε
συνέντευξη που παραχώρησε ο
υπουργός αναπληρωτής Οικονομι-
κών Νίκος Παπαθανάσης, οι τομείς
επενδυτικού ενδιαφέροντος είναι κυ-
ρίως η παραγωγή και επεξεργασία
τροφίμων και ποτών με 35%, οι κατα-
σκευές και η βιομηχανική παραγωγή
με 26%, οι υπηρεσίες ξενοδοχείων με 24%, οι υπηρεσίες
διαχείρισης απορριμμάτων με 7%, ενώ το υπόλοιπο 8%
καλύπτεται από διάφορες άλλες δραστηριότητες.

Για το πρόγραμμα της Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβα-
σης, ύψους 1,6 δισ. ευρώ, που ήταν το πρώτο ανάλογο
πρόγραμμα που εγκρίθηκε στην ΕΕ, οι προσκλήσεις
ανέρχονται ήδη στο 44,41% του συνολικού προϋπολογι-
σμού, ενώ αναμένεται το ποσοστό αυτό να φτάσει το 70%
στο τέλος του 2025. Στο πλαίσιο των προσκλήσεων για
μικρές και πολύ μικρές, νέες και υφιστάμενες επιχειρή-
σεις, έχουν κατατεθεί 840 αιτήσεις, προϋπολογισμού
50,6 εκατ. ευρώ, με την κάλυψη της διαθέσιμης δημό-
σιας δαπάνης να έχει ξεπεράσει τα όρια του προϋπολο-
γισμού φτάνοντας στο 101%. Στις προσκλήσεις του Γενι-
κού Απαλλακτικού Κανονισμού για ΜμΕ και μεγάλες,
νέες και υφιστάμενες επιχειρήσεις, οι αντίστοιχες αιτή-
σεις είναι ήδη 136 με προϋπολογισμό 392,58 εκατ. ευρώ
και 140% υπερκάλυψη της δημόσιας δαπάνης.

Ταυτόχρονα, στις Συμπράξεις Δημοσίου και Ιδιωτικού

Τομέα βρίσκονται σε εξέλιξη -μεταξύ άλλων- έργα όπως
οι φοιτητικές εστίες στο Δημοκρίτειο Πανεπιστήμιο και
στα Πανεπιστήμια Κρήτης και Θεσσαλίας, διάφορες
σχολικές υποδομές στην Περιφέρεια Κεντρικής Μακε-
δονίας, αρδευτικά έργα και έργα διαχείρισης απορριμ-
μάτων, οι οδικοί άξονες Θεσσαλονίκη - Έδεσσα και Δρά-
μα - Αμφίπολη, ενώ δημοσιεύτηκε ήδη η πρόσκληση εκ-
δήλωσης ενδιαφέροντος για το νέο Κυβερνητικό Πάρκο
«Ανδρέας Λεντάκης».

Για τα αποτελέσματα των προγραμμάτων της Ελληνι-
κής Αναπτυξιακής Τράπεζας, ο προϋπολογισμός των δα-
νείων στο σκέλος του Ταμείου Εγγυήσεων ανέρχεται στο
1,79 δισ. ευρώ και στο σκέλος του Ταμείου Δανείων στα

466 εκατ. ευρώ. Από τα δάνεια
του Ταμείου Εγγυήσεων το 90,1%
κατευθύνθηκε σε επιχειρήσεις
με λιγότερους από 50 εργαζόμε-
νους και το 91,5% σε επιχειρή-
σεις με κύκλο εργασιών μικρό-
τερο των 10 εκατ. ευρώ.

Από τα δάνεια του Ταμείου
Δανείων το 84% κατευθύνθηκε σε επιχειρήσεις με λι-
γότερους από 50 εργαζόμενους και το 84% σε επιχει-
ρήσεις με κύκλο εργασιών λιγότερο από 10 εκατ. ευ-
ρώ. Ο αντίστοιχος προϋπολογισμός δανείων από το Τα-
μείο Μικρών Δανείων Αγροτικής Επιχειρηματικότητας
φτάνει στα 107 εκατ. ευρώ, από το Ταμείο Εγγυοδοσίας
ΕΑΤ-ΤΜΕΔΕ στα 67,5 εκατ. ευρώ και από το Ταμείο
Οπτικοακουστικών Μέσων στα 62,5 εκατ. ευρώ. Στα
προγράμματα ενεργειακής αναβάθμισης κατοικιών
«Εξοικονομώ κατ’ οίκον» τα έργα ανέρχονται στα 3,9
δισ. ευρώ, με τους ωφελούμενους να φτάνουν τους
236.950. 

Όπως εξήγησε ο κ. Παπαθανάσης, «η συνεχής ανά-
πτυξη της οικονομίας, με ρυθμούς πολύ μεγαλύτε-
ρους από την υπόλοιπη Ευρώπη, δεν είναι τυχαία αλλά
το αποτέλεσμα συγκεκριμένων πολιτικών της κυβέρ-
νησης, όπως αυτές για τη στήριξη της επιχειρηματικό-
τητας και τη βελτίωση των υποδομών. Ωστόσο δεν
εφησυχάζουμε».

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Αποκαλυπτική 
η συζήτηση στη Βουλή
Τρία ήταν τα βασικά σημεία που κατάλαβα από
τη συζήτηση που έγινε στη Βουλή για τη συγχώ-
νευση Attica και Παγκρήτιας, τα οποία αποκά-
λυψε ο Γιάννης Στουρνάρας. Το ένα ήταν ότι αν
χαλούσε το ντιλ, θα χάνονταν καταθέσεις ύψους
1,6 δισ. Φανταστείτε τώρα τις φωνές στις κάμε-
ρες έξω από το κάθε κατάστημα της Attica και
ελάτε μετά να μου πείτε ότι δεν θα γινόταν bank
run. Όχι στην Attica! Αυτή θα είχε ήδη κατεβά-
σει ρολά. Στις άλλες τράπεζες εννοώ. Το δεύτε-
ρο που αποκαλύφθηκε είναι πως κανένας άλλος
επενδυτής σε όλο τον πλανήτη δεν ήθελε να βά-
λει χρήματα στη νέα τράπεζα που θα δημιουρ-
γηθεί. Το τρίτο που κατάλαβα είναι ότι όλοι αυτοί
οι μυαλοπώληδες -μερικοί κάποτε κρατούσαν
τις τύχες της χώρας στα χέρια τους- δεν έχουν
ιδέα πώς δουλεύουν οι αγορές, αλλά ακόμη λει-
τουργούν με ιδεοληψίες. Αφήστε που μερικοί
από αυτούς δεν έχουν και ίχνος ντροπής!

Κι επισήμως… μέρισμα
Ενέκρινε η Γενική Συνέλευση των μετόχων της Εθνι-
κής Τράπεζας τη διανομή μερίσματος για πρώτη φο-
ρά έπειτα από 16 χρόνια. Το μέρισμα αντιστοιχεί στο
30% των καθαρών κερδών του 2023, ενώ ταυτόχρονα
εγκρίθηκε και το πρόγραμμα αγοράς ιδίων μετοχών,
μια απόφαση που ωστόσο τελεί υπό την έγκριση του
Ενιαίου Εποπτικού Μηχανισμού. Οι μέτοχοι αποδέ-
χτηκαν τα στοιχεία που παρουσίασε η διοίκηση και
ανανέωσαν τη θητεία των μελών του Διοικητικού
Συμβουλίου, του προέδρου και του διευθύνοντος
συμβούλου για μια ακόμη τριετία. Ικανοποιημένος ο
πρόεδρος του ΔΣ Γκίκας Χαρδούβελης, τόνισε ότι η
Εθνική έχει ήδη γυρίσει σελίδα και πρωταγωνιστεί
στην εξέλιξη του εγχώριου τραπεζικού συστήματος
αλλά και στην πορεία ανάπτυξης της ελληνικής οι-
κονομίας.

JobsLink: Μια πλατφόρμα που αξίζει
Θέλω να σας επιστήσω την προσοχή σε μια εξαι-
ρετική πλατφόρμα -την JobsLink- που στόχο
έχει να φέρει σε επαφή εργοδότες με εργαζό-
μενους, οι οποίοι λόγω του ότι βρίσκονται στο
φάσμα του αυτισμού δυσκολεύονται να έχουν
μια αποδοτική συνέντευξη για να βρουν δου-
λειά. Πριν από λίγο καιρό η πλατφόρμα είχε
υψηλές συμμετοχές υποψήφιων εργαζομένων
αλλά χαμηλές συμμετοχές εργοδοτών. Η εικόνα
έχει αλλάξει και πλέον συμμετέχουν μεγάλοι
εργοδότες όπως Accenture, EY, Eurobank και
πιο πρόσφατα NN και Golden Hall. Σήμερα το
σύνολο των εγγεγραμμένων είναι 356, τα νέα
μέλη κατά το α’ εξάμηνο του 2024 είναι 103 και
οι εργοδότες είναι 25, ενώ οι προσλήψεις που
έχουν γίνει μέσω της πλατφόρμας έφτασαν στις
52. Πολλά μπράβο!

Ευρωπαϊκοί πόροι
1,6 δισ. στην οικονομία

Σειρά επενδυτικών εργαλείων
βρίσκεται στη διάθεση των ΜμΕ -

Τι είπε ο υπουργός 
αναπληρωτής Οικονομικών 

Νίκος  Παπαθανάσης
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H
Πειραιώς ανταποκρίνεται στις
ανάγκες της αγοράς και προχωρά
σε αναπροσαρμογή της πολιτικής

προμηθειών της για να στηρίξει ακόμη
περισσότερο τις επιχειρήσεις και τις
ευάλωτες κοινωνικές ομάδες. 

Στο πλαίσιο αυτό η Πειραιώς προχω-
ρά σε νέα μείωση κατά 50% στο τιμολό-
γιο χρεώσεων της διατραπεζικής υπη-
ρεσίας IRIS payments για επαγγελματι-
κή χρήση, με στόχο να ενθαρρύνει τις
ηλεκτρονικές συναλλαγές και να διευ-
κολύνει περαιτέρω την αποδοχή άμε-
σων πληρωμών από ελεύθερους επαγ-
γελματίες και ατομικές επιχειρήσεις.
Επιπλέον η Τράπεζα, για την περαιτέρω
ενίσχυση της προσβασιμότητας στις τραπεζικές υπηρεσίες
της, μηδενίζει την προμήθεια εξερχόμενης μεταφοράς πί-
στωσης έως 15.000 ευρώ από ιδιώτη μέσω Phone Banking
καθώς και την προμήθεια για την πληρωμή πιστωτικής
κάρτας άλλης τράπεζας από ιδιώτη μέσω Phone Banking.

Σήμερα η προμήθεια και στις δύο κατηγορίες συναλλαγών
ανέρχεται σε 6 ευρώ. Η Πειραιώς επικαιροποιεί συνεχώς
την πολιτική προμηθειών της για να συνεχίσει να ανταπο-
κρίνεται στις απαιτήσεις της σύγχρονης εποχής και τις
ανάγκες των πελατών της.

Νέο φωτοβολταϊκό έργο 
35 MW από τη Faria
Renewables

Η Faria Renewables ανακοινώνει την
ενσωμάτωση του νέου φωτοβολταϊκού
έργου «ΜΥΚΟΝΟΣ», ισχύος 35 MW, στο
ενεργητικό της χαρτοφυλάκιο στην Κεν-
τρική Ελλάδα. Η κατασκευή του έργου
θα ξεκινήσει άμεσα με στόχο την ολο-
κλήρωσή του μέχρι το τέταρτο τρίμηνο
του 2025. Η επένδυση ανέρχεται στα 27
εκατομμύρια ευρώ, θα αναπτυχθεί σε
100% ιδιόκτητη γη και αναμένεται να πα-
ράγει 52,5 GWh καθαρής ενέργειας ετη-
σίως, η οποία θα τροφοδοτήσει 13.125
νοικοκυριά στις περιοχές Δομοκού και
Φαρσάλων. 

ΕΛΒΑΛΧΑΛΚΟΡ: 29/7
αναμένεται η έναρξη 
του προγράμματος 
απόκτησης ιδίων μετοχών 

Την πρόθεσή της για την έναρξη εφαρ-
μογής του προγράμματος απόκτησης
ιδίων μετοχών, με τρέχον ανώτατο όριο
τις 620.000 μετοχές (που αντιστοιχούν
σε ποσοστό μέχρι 0,17% περίπου του κα-
ταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου της
Εταιρείας), ανακοίνωσε  η ΕΛΒΑΛΧΑΛ-
ΚΟΡ.  Η εκτιμώμενη ημερομηνία έναρξης
είναι η 29/07/2024. Οι αγορές των Ιδίων
Μετοχών θα πραγματοποιούνται χρημα-
τιστηριακά μέσω του Μέλους του Χρη-
ματιστηρίου Αθηνών, Πειραιώς ΑΕΠΕΥ.

Η Πειραιώς μειώνει κατά 50% 
την προμήθεια του IRIS για τις επιχειρήσεις

Η Intracom Holdings ανακοίνωσε την πώληση του πο-
σοστού (27,614%) που κατείχε (άμεσα) στην εταιρεία Ι.
Κλουκίνας - Ι. Λάππας Τεχνική Και Εμπορική Ανώνυ-
μος Εταιρεία (δ.τ. KΛΜ AE), δηλ. των 11.106.255 Κοι-
νών Ονομαστικών, μετά δικαιώματος ψήφου, μετοχών
της ΚΛΜ ΑΕ έναντι συνολικού τιμήματος ποσού €
11.106.255. Η εν λόγω πώληση έγινε στο πλαίσιο της
από 29/05/2024 ανακοίνωσης της εταιρείας για την εί-
σοδο νέων επενδυτών στην ΚΛΜ ΑΕ, οι οποίοι επιπλέ-
ον θα συμμετάσχουν στο μετοχικό κεφάλαιο της Intra-
com Properties μέσω συμμετοχής τους στην αποφασι-
σθείσα αύξηση του μετοχικού κεφαλαίου της εταιρεί-

ας κατά το ποσό των €25 εκατ., εκ του οποίου ποσό €11 εκατ. θα καταβάλει η μητρική Intracom Holdings. Μετά την ως
άνω πώληση, η Intracom Properties, θυγατρική εταιρεία της Intracom Holdings, παραμένει η βασική μέτοχος της
ΚΛΜ ΑΕ με ποσοστό συμμετοχής 60,115% και, ως έχει ανακοινωθεί, θα απορροφηθεί από την ΚΛΜ ΑΕ.

Νέο ιστορικό ρεκόρ καθαρής κερδοφορίας πέτυχε η
Metlen Energy & Metals, σύμφωνα με τα οικονομικά
αποτελέσματα α’ εξαμήνου 2024. Τα καθαρά κέρδη μετά
από δικαιώματα μειοψηφίας ήταν 282 εκατ. ευρώ έναντι
268 εκατ. το α’ εξάμηνο του 2023. Αντίστοιχα, τα κέρδη
ανά μετοχή διαμορφώθηκαν σε 2,04 ευρώ έναντι 1,94
ευρώ την αντίστοιχη περίοδο του προηγούμενου έτους.
O Κύκλος Εργασιών διαμορφώθηκε στα 2,482 δισ. ευ-
ρώ, σε σύγκριση με 2,516 δισ. το α’ εξάμηνο του 2023,
παρά τη σημαντική μείωση των τιμών ηλεκτρικής ενέρ-
γειας και φυσικού αερίου καθ’ όλη τη διάρκεια του εξα-
μήνου. Παράλληλα, τα κέρδη προ Φόρων, Τόκων και
Αποσβέσεων (EBITDA) ανήλθαν σε €474 εκατ. έναντι €437 εκατ. την αντίστοιχη περίοδο του προηγούμενου έτους, με
παράλληλη αύξηση του λειτουργικού περιθωρίου κατά 169 μονάδες βάσης.

Intracom: Πώληση του 27% της Κλουκίνας - Λάππας έναντι 11,1 εκατ. 

Metlen: Νέο ρεκόρ κερδών – Κύκλος εργασιών κοντά στα 2,5 δισ.
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Nestle: Μειωμένες πωλήσεις 
στο τρίμηνο και υποβάθμιση 
του outlook

Σε υποβάθμιση της προοπτικής των πωλήσεών
της προχώρησε η Nestle, σημειώνοντας ότι χρει-
άστηκε να επιβραδύνει τον ρυθμό των αυξήσεων
στις τιμές της νωρίτερα από ό,τι θα ήθελε, καθώς οι
καταναλωτές λειτουργούν ολοένα και περισσότερο
με γνώμονα το κόστος. Ειδικότερα, η Nestle ανα-
μένει πλέον ότι οι οργανικές της πωλήσεις στο σύ-
νολο του έτους θα αυξηθούν κατά τουλάχιστον 3%,
ενώ πριν προέβλεπε αύξηση άνω του 4%. Παράλλη-
λα, οι πωλήσεις της στο πρώτο εξάμηνο διαμορφώ-
θηκαν επίσης ελαφρώς χαμηλότερα από ό,τι περί-
μενε η αγορά, με αύξηση 2,1% έναντι της μέσης
εκτίμησης των αναλυτών για 2,5%. Στο ίδιο διάστη-
μα, η ελβετική εταιρεία αύξησε τις τιμές της κατά
2%, λιγότερο από το 3% που περίμεναν οι αναλυτές.
Σε κάθε περίπτωση τα χαμηλότερα των προβλέψε-
ων αποτελέσματα της Nestle και η υποβάθμιση του
outlook των πωλήσεων έχουν αποτέλεσμα να
ασκούνται έντονες πιέσεις στη μετοχή της, που κι-
νείται με απώλειες περί του 4%. 

American Airlines: Έντονη
υποβάθμιση της εκτίμησης
κερδοφορίας

Χαμηλότερες προσδοκίες για την κερδοφορία
της στο 2024, που απογοήτευσαν τις προβλέψεις
των αναλυτών, παρουσίασε η American Airlines,
καθώς η επιθετική πολιτική εκπτώσεων που υιοθέ-
τησε έδειξε να μην αποδίδει. Ειδικότερα, ο αμερι-
κανικός αερομεταφορέας αναμένει πλέον για το
σύνολο του έτους προσαρμοσμένα κέρδη στο εύ-
ρος των 0,7 - 1,3 δολαρίων ανά μετοχή, μια πρόβλε-
ψη αισθητά χαμηλότερη της μέσης εκτίμησης της
αγοράς στα 1,1 -2,3 δολ./μετοχή. Για το δεύτερο τρί-
μηνο η αεροπορική παρουσίασε κερδοφορία 717
εκατ. δολαρίων ή 1,01 δολ./μετοχή, σημαντικά μει-
ωμένη από τα 1,34 δισ. ή 1,88 δολ./μετοχή στο ίδιο
διάστημα πέρυσι.

Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Eurobank: Συνεργασία 
με την ιταλική Intesa

Η Eurobank, η Eurobank Asset Management
ΑΕΔΑΚ, 100% θυγατρική της Eurobank, και η Euri-
zon AM, η εταιρεία διαχείρισης περιουσιακών στοι-
χείων του Ομίλου Intesa Sanpaolo, υπέγραψαν
Μνημόνιο Συναντίληψης μέσω του οποίου τίθενται
οι βάσεις για την είσοδο στην ελληνική αγορά των
προϊόντων της Eurizon AM, μιας από τις σημαντικό-
τερες εταιρείες διαχείρισης περιουσιακών στοιχεί-
ων στην Ιταλία, και την αξιοποίηση του επιχειρημα-
τικού μοντέλου της με σκοπό την ενίσχυση της δυ-
ναμικής της Eurobank Asset Management ΑΕΔΑΚ
και την προσφορά διευρυμένων υπηρεσιών διαχεί-
ρισης χαρτοφυλακίου στο πελατολόγιο της Eu-
robank. Η επικείμενη συνεργασία στην ελληνική
αγορά θα προσφέρει στα μέρη την ώθηση να επω-
φεληθούν με σημαντικές δυνατότητες ανάπτυξης,
αξιοποιώντας το Δίκτυο της Eurobank, τη δυναμική
της Eurobank Asset Management ΑΕΔΑΚ και την
εμπειρία της Eurizon ΑΜ στη συμβουλευτική υπο-
στήριξη και την ανάπτυξη καινοτόμων προϊόντων.

Trade Estates: Έναρξη διαδικασιών
συγχώνευσης των θυγατρικών
Ρέντης και Bersenco

Την έναρξη των διαπραγματεύσεων και των προ-
παρασκευαστικών ενεργειών για τη συγχώνευση
με απορρόφηση των 100% θυγατρικών της Ρέντης
και Bersenco ανακοίνωσε η εταιρεία Trade Es-
tates, με ημερομηνία ισολογισμού μετασχηματι-
σμού την 31η Δεκεμβρίου 2023. Η συγχώνευση με
απορρόφηση θα γίνει κατ' εφαρμογή των άρθρων
35, 7-21 του Ν. 4601/2019 και των άρθρων  1-5 του ν.
2166/1993, καθώς και των  οικείων διατάξεων του ν.
4548/2018 και 2778/1999, όπως ισχύουν. Η οριστι-
κή απόφαση για την έγκριση της ανωτέρω συγχώ-
νευσης με απορρόφηση θα ληφθεί από τα διοικητι-
κά συμβούλια της Εταιρείας και των εταιρειών Ρέν-
της και Bersenco, σύμφωνα με τις διατάξεις του
άρθρου 35 παρ. 2 του Ν. 4601/2019, με την επιφύ-
λαξη της παρ. 3 του ως άνω άρθρου.

Εμπορικός διευθυντής της Allianz Trade
στην Ελλάδα ο Βαγγέλης Καζάκης 
Η Allianz Trade στην Ελλάδα, κορυφαίος πάροχος
Ασφάλισης Εμπορικών Πιστώσεων και Εγγυήσεων,
ανακοινώνει ότι ο Βαγγέλης Καζάκης εντάχθηκε στο
δυναμικό της εταιρείας, αναλαμβάνοντας το ρόλο του
εμπορικού διευθυντή και μέλους του τοπικού διοικη-
τικού συμβουλίου. Σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση,
ο κ. Καζάκης διαθέτει 25 χρόνια σταθερής επαγγελ-
ματικής πορείας σε εμπορικούς ρόλους, πωλήσεις
και διαχείριση λογαριασμών στην ασφαλιστική αγο-
ρά, τόσο σε Β2Β όσο και σε Β2Β2C. Κατά την επαγγελ-
ματική του σταδιοδρομία έχει εργαστεί για τις εται-
ρείες AXA Partners και Interamerican, ΙNG IM και
Eurobrokers, αναλαμβάνοντας κρίσιμους ρόλους και
συνεχώς αυξανόμενες ευθύνες και καθήκοντα. Κα-
τέχει πτυχίο Ευρωπαϊκών και Οικονομικών Σπουδών
και MBA από το Πανεπιστήμιο του Hertfordshire. Οι
επαγγελματικές δραστηριότητες του κ. Καζάκη επε-
κτάθηκαν από την επίτευξη στόχων πωλήσεων και τη
δημιουργία πλάνων ανάπτυξης, στην ανάπτυξη προ-
ϊόντων και αγορών, την επίβλεψη λειτουργιών μεγά-
λης κλίμακας και την ευθυγράμμιση με εταιρικούς
στρατηγικούς στόχους, στην Ελλάδα και τη Νοτιοανα-
τολική Ευρώπη.

Εξαγοράζει την Axel Accessories |
ο όμιλος Intrafashion (Pink Woman)
Ο Όμιλος Intrafashion ABEE (Pink Woman) και η Axel
Accessories AE ανακοίνωσαν την υπογραφή δε-
σμευτικής συμφωνίας για την εξαγορά του 100% των
μετοχών της AXEL από την Intrafashion μετά την επι-
τυχή ολοκλήρωση σχετικού ελέγχου, που ήδη βρί-
σκεται σε πλήρη εξέλιξη. 



Σ
ε ισχυρότατη υπέρβαση των
δημοσιονομικών στόχων του
φετινού έτους παραπέμπουν

τα στοιχεία εκτέλεσης του προ-
ϋπολογισμού το α΄ εξάμηνο,
ενώ η εντυπωσιακή αύξηση των
τουριστικών εισπράξεων εκτός
από τα φορολογικά έσοδα ενί-
σχυσε εντυπωσιακά τις καταθέ-
σεις των επιχειρήσεων - και μά-
λιστα σε μια περίοδο όπου κατα-
γράφεται ισχυρή αύξηση των
τραπεζικών δανείων στο σύνολο

της οικονομίας. 
Πιο συγκεκριμένα: 

1 Ο προϋπολογισμός στο διάστημα
Ιανουαρίου-Ιουνίου εμφάνισε

χαμηλότερο έλλειμμα κατά 1,36 δισ.
ευρώ σε σχέση με τον αρχικό στόχο,
ενώ το πρωτογενές διαμορφώθηκε
στα 2,905 δισ. ευρώ έναντι στόχου
1,204 δισ. Η υπέρβαση κατά 1,7 δισ.
ευρώ, εκτός από κάποιες τεχνικού ή
συγκυριακού χαρακτήρα μεταβολές
στις εισπράξεις και στις δαπάνες του
κράτους, οφείλεται στην εντυπωσια-
κή ενίσχυση των φορολογικών εσό-
δων, τα οποία εμφάνισαν καθαρή αύ-
ξηση (μετά την αφαίρεση των επι-
στροφών) κατά 1,377 δισ. ευρώ. 

Υπέρβαση σε  ΦΠΑ και ΕΦΚ
Οι εισπράξεις από τους φόρους ει-

σοδήματος φυσικών προσώπων και
επιχειρήσεων παρουσιάζουν εντυ-
πωσιακή ενίσχυση, ενώ μεγάλη είναι
η υπέρβαση στον ΦΠΑ και τους ειδι-
κούς φόρους κατανάλωσης, κάτι που

σχετίζεται τόσο με τις αυξημένες τι-
μές αγαθών και υπηρεσιών όσο και
με την εντυπωσιακή ενίσχυση των
τουριστικών αφίξεων και εισπράξε-
ων. Εκτός από την υπέρβαση των
στόχων του φετινού προϋπολογι-
σμού, διαμορφώνονται μεγαλύτερα
περιθώρια και για την άσκηση πιο...
επιθετικής κοινωνικής πολιτικής
από την κυβέρνηση.  

2 Ενδεικτικό της συμβολής του
τουρισμού στα δημοσιονομικά

μεγέθη είναι το γεγονός ότι τον Ιού-
νιο σημειώθηκε άλμα των καταθέ-
σεων του ιδιωτικού τομέα κατά
3,826 δισ. ευρώ, εκ των οποίων τα
3,051 δισ. ευρώ αφορούσαν λογα-
ριασμούς επιχειρήσεων και τα υπό-
λοιπα 775 εκατ. ευρώ καταθέσεις
των νοικοκυριών. Επιπλέον, ένας
σημαντικός λόγος για την αύξηση
των καταθέσεων συνδέεται με τις
ηλεκτρονικές πληρωμές, καθώς το
πλαστικό χρήμα κατατίθεται απευ-
θείας σε λογαριασμούς, σε αντίθεση
με το «μαύρο» που παραμένει...
κρυμμένο, υπό τον φόβο των δια-
σταυρώσεων της Εφορίας.

3 Η εντυπωσιακή ενίσχυση των
καταθέσεων, σε συνδυασμό με

την προώθηση πολλών επενδυτικών
προγραμμάτων του Ταμείου Ανά-
καμψης και του ΕΣΠΑ, έχουν βάλει
δυναμικά τις τράπεζες στο παιχνίδι
των χορηγήσεων. Είναι ενδεικτικό
ότι τον Ιούνιο η μηνιαία καθαρή ροή
δανείων προς τον ιδιωτικό τομέα
ανήλθε σε 3,313 δισ. ευρώ, που απο-
τελεί ρεκόρ των τελευταίων πολλών
μηνών και αποτυπώνει την ισχυρή
αναπτυξιακή δυναμική που έχει η οι-
κονομία. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 26 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΕΛΛΑΔΑ38
Ο

ΙΚ
Ο

Ν
Ο

Μ
ΙΑ

Εκτίναξη πρωτογενούς
πλεονάσματος για 

τον προϋπολογισμό λόγω
αυξημένων φορολογικών

εσόδων - Απογείωση 
καταθέσεων και δανείων

Ολιγοήμερη παράταση
για τις φορολογικές
δηλώσεις
Μέχρι 2 Αυγούστου για τα φυσικά και μέ-
χρι 9 Αυγούστου για τα νομικά πρόσωπα η
υποβολή των φορολογικών δηλώσεων.
Από το Γραφείο Τύπου του υπουργείου
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
εκδόθηκε η ακόλουθη ανακοίνωση:
«Έπειτα από συνεννόηση με τη Διοίκη-
ση της ΑΑΔΕ σχετικά με την πορεία υπο-
βολής των δηλώσεων φορολογίας εισο-
δήματος, το υπουργείο Εθνικής Οικονο-
μίας και Οικονομικών ανακοινώνει τα
εξής: Από την έναρξη της διαδικασίας
υποβολής στις 25 Απριλίου 2024 έως μέ-
χρι και αυτή την ώρα έχουν υποβληθεί
6.068.600 δηλώσεις φυσικών προσώ-
πων. Αντίστοιχα, από την 1η Μαΐου, όπου
ξεκίνησε η διαδικασία υποβολής των
δηλώσεων νομικών προσώπων μέχρι
και αυτή την ώρα, έχουν υποβληθεί
252.542 φορολογικές δηλώσεις. Το πλή-
θος αυτό των δηλώσεων αντιστοιχεί στο
93,3% του συνόλου των φορολογικών δη-
λώσεων φυσικών προσώπων και στο
81,8% του συνόλου των φορολογικών δη-
λώσεων νομικών προσώπων. Λαμβάνον-
τας υπόψιν, από τη μια πλευρά, το γεγο-
νός ότι η συντριπτική πλειονότητα των
δηλώσεων έχει ήδη υποβληθεί, αλλά και
από την άλλη ότι παρουσιάστηκαν τις τε-
λευταίες μέρες ορισμένα τεχνικά προ-
βλήματα στο σύστημα υποβολής δηλώ-
σεων λόγω της μαζικής υποβολής δηλώ-
σεων από τις λογιστικές εφαρμογές,
ανακοινώνεται η μετάθεση της καταλη-
κτικής προθεσμίας υποβολής των δηλώ-
σεων φορολογίας εισοδήματος ως εξής:
• 2 Αυγούστου για τις δηλώσεις φυσικών
προσώπων,
• 9 Αυγούστου για τις δηλώσεις νομικών
προσώπων. Η μετάθεση της προθεσμίας
είναι σχετικά μεγαλύτερη για τον πρό-
σθετο λόγο ότι το ποσοστό υποβολής δεν
είναι τόσο υψηλό όσο στα φυσικά.
Αντιστοίχως, μετατίθεται για τις 2/8 για
τα φυσικά πρόσωπα και για τις 9/8 για
τα νομικά πρόσωπα η καταληκτική
ημερομηνία πληρωμής της πρώτης δό-
σης του φόρου. Ωστόσο, η δυνατότητα
εφάπαξ καταβολής φόρου με έκπτωση
3% για τα φυσικά πρόσωπα παραμένει
έως τις 31 Ιουλίου.
Με βάση τον ρυθμό υποβολής των δη-
λώσεων έως σήμερα, ο επιπλέον χρό-
νος που δίνεται είναι επαρκής προκει-
μένου να υποβληθούν απρόσκοπτα τό-
σο οι υπόλοιπες δηλώσεις όσο και να
εκπληρωθούν οι υπόλοιπες φορολογι-
κές υποχρεώσεις».

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Iσχυρή τριπλή ώθηση
στην ελληνική οικονομία 
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Π
ερισσότεροι από 10.000 αθλητές, δεκάδες ηγέτες
κρατών και υψηλοί προσκεκλημένοι από όλο τον
κόσμο θα βρίσκονται απόψε στο Παρίσι. Από τις

20:30 θα ξεκινήσει η φαντασμαγορική τελετή έναρξης για
τους Ολυμπιακούς Αγώνες. Θα δοθεί και η τυπική εκκίνη-
ση της μεγάλης γιορτής του αθλητισμού, αφού πρακτικά τα
αγωνίσματα έχουν αρχίσει από την Τετάρτη με τους αγώ-

νες ποδοσφαίρου. Η τελετή έναρξης που
έχουν σχεδιάσει οι διοργανωτές στο Πα-
ρίσι δεν θα θυμίζει σε τίποτα αυτές που
έχουμε συνηθίσει έως τώρα. Πρώτα από
όλα, θα πραγματοποιηθεί σε ανοικτό χώ-
ρο και όχι στο Ολυμπιακό Στάδιο της
διοργανώτριας πόλης.

Οι αποστολές των χωρών με τους ση-
μαιοφόρους τους θα φτάσουν στον χώρο

της τελετής έναρξης με βάρκες μέσω του Σηκουάνα. Την
Ελλάδα θα εκπροσωπήσουν Γιάννης Αντετοκούνμπο και
Αντιγόνη Ντρισμπιώτη, που θα κρατήσουν τη γαλανόλευ-
κη. Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης έχει επιβε-
βαιώσει την παρουσία του στην τελετή, όπως και άλλοι
ηγέτες κρατών από όλο τον κόσμο και πολιτικά πρόσωπα
όπως ο Σαρλ Μισέλ, πρόεδρος του Ευρωπαϊκού Συμβουλί-

ου, και ο Αντόνιο Γκουτέρες, γενικός γραμματέας των
Ηνωμένων Εθνών.

Υπολογίζεται πως κατά μήκος του Σηκουάνα και στο
πάρκο του Τροκαντερό, μπροστά στον Πύργο του Άιφελ, θα
βρεθούν περισσότεροι από 400.000 θεατές. Οι επί πληρω-
μή θέσεις έχουν ήδη εξαντληθεί, με κάποια από τα εισιτή-
ρια στις καλύτερες θέσεις να φτάνουν έως και τα 2.700 ευ-
ρώ. Προφανώς και ένα τέτοιο event χρειάζεται και μία τε-
ράστια επιχείρηση ασφαλείας, για αυτό και πάνω από
45.000 αστυνομικοί θα είναι επί ποδός, όπως και άνδρες
των μυστικών υπηρεσιών και των ενόπλων δυνάμεων της
Γαλλίας.

Όσο για το σόου που έχουν ετοιμάσει οι διοργανωτές στο

Παρίσι, αυτό αναμένεται φαντασμαγορικό και γεμάτο εκ-
πλήξεις. Δεδομένη θεωρείται η παρουσία της Lady Gaga,
ενώ το… κλου της βραδιάς θα είναι η επανεμφάνιση της
Σελίν Ντιόν, η οποία φημολογείται πως θα τραγουδήσει για
πρώτη φορά μετά την αποκάλυψη της βαριάς ασθένειας
που αντιμετωπίζει. Η παράσταση που θα δοθεί στην τελετή
έναρξης των Ολυμπιακών Αγώνων 2024 χωρίζεται σε 12
διαφορετικά τμήματα, με περίπου 3.000 χορευτές, τρα-
γουδιστές και καλλιτέχνες που έχουν τοποθετηθεί στις
δύο όχθες του ποταμού, στις γέφυρες και στα κοντινά μνη-
μεία.

Υπολογίζεται ότι την τελετή έναρξης των Ολυμπιακών
Αγώνων στο Παρίσι θα παρακολουθήσουν περισσότεροι
από 1,5 δισεκατομμύριο άνθρωποι μέσω τηλεόρασης ή
διαδικτύου. Το κόστος για την τελετή δεν έχει διαρρεύσει.
Συνολικά το κόστος των αγώνων, πάντως, αναμένεται να
φτάσει περίπου στα 8 δισεκατομμύρια ευρώ, αρκετά μι-
κρότερο από αυτό των τελευταίων δύο διοργανώσεων σε
Τόκιο και Ρίο. Σε κάθε περίπτωση το Παρίσι 100 χρόνια με-
τά το 1924 και την πρώτη φορά που είδε την Ολυμπιακή
Φλόγα να ανάβει στην πόλη, φιλοξενεί ξανά τους Ολυμπια-
κούς Αγώνες και μέχρι την τελετή λήξης στις 11 Αυγούστου
στο «Σταντ ντε Φρανς» θα είναι το κέντρο του κόσμου!  

Σήμερα η φαντασμαγορική τελετή έναρξης
των Ολυμπιακών Αγώνων, παρουσία
χιλιάδων αθλητών, δεκάδων ηγετών 

από όλο τον κόσμο και με μέτρα 
ύψιστης ασφάλειας σε όλο το Παρίσι

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Η φλόγα στην Πόλη του Φωτός

Η εικόνα που δημιουργήθηκε
με ΑΙ αποτυπώνει πώς θα 

είναι απόψε ο Σηκουάνας



Επεισόδια και φιάσκο
Με επεισόδια ξεκίνησαν οι Ολυμπιακοί Αγώ-

νες στις αναμετρήσεις του ποδοσφαίρου. Στο
Μαρόκο-Αργεντινή, στο Σεντ Ετιέν, έγιναν
επεισόδια μετά το 2-2 της «Αλμπισελέστε» από
Μαροκινούς οπαδούς. Το παιχνίδι αρχικά φά-
νηκε πως… τελείωσε, όμως, δύο ώρες αργότε-
ρα ξεκίνησε εκ νέου, για να ακυρωθεί το γκολ
της Αργεντινής σε ένα… ιστορικό φιάσκο! 

Πίσω στην οικογένειά του

Επίσημη είναι η επιστροφή του Σάσα Βεζέν-
κοφ στον Ολυμπιακό. Ο Βούλγαρος φόρ-
γουορντ υπέγραψε κλειστό πενταετές συμβό-
λαιο που θα του αποφέρει κάτι περισσότερα
από 20 εκατ. ευρώ. «Γύρισα στην οικογένειά
μου», ήταν η πρώτη δήλωση του 29χρονου σταρ
των «ερυθρόλευκων» μετά την επιστροφή του
στο ΣΕΦ.

Δείγμα θετικό
Φιλικό παιχνίδι με την Άλκμααρ έδωσε ο Άρης,

όπου ηττήθηκε μεν 2-1, αλλά η εικόνα του ήταν
αρκετά καλή. Ο προπονητής των «κίτρινων»,
Άκης Μάντζιος, δήλωσε ευχαριστημένος από
τους παίκτες του, ενώ περιμένει να ενσωματω-
θούν και μεταγραφές όπως του Σίστο. 

Παραμένει αμφίβολος
Οι ΗΠΑ προετοιμάζονται για την έναρξη των

Ολυμπιακών Αγώνων κι από την υπερομάδα
που έχουν «κατεβάσει» στο τουρνουά ενδέχε-
ται να λείψει ένα μεγάλο αστέρι. Τουλάχιστον
για την πρεμιέρα. Ο λόγος για τον Κέβιν Ντου-
ράντ, που παραμένει τραυματίας και φαίνεται
πως δύσκολα θα προλάβει το παιχνίδι της Κυ-
ριακής με αντίπαλο τη Σερβία. 

Δικός του ο Τισουντάλι
Τον 31χρονο Μαροκινό διεθνή επιθετικό Ταρίκ Τισουντάλι απέκτησε

ο ΠΑΟΚ. Οι Θεσσαλονικείς τα βρήκαν με τη Γάνδη και έκαναν δικό

τους τον παίκτη. Ο Τισουντάλι συμφώνησε έναντι 1,4 εκατ. ευρώ ετη-

σίως με τον «δικέφαλο του Βορρά» και υπέγραψε συμβόλαιο 2+1

χρόνων. Πέρυσι με τη Γάνδη είχε 51 ματς, 21 γκολ και 12 ασίστ σε

όλες τις διοργανώσεις. 
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«Αστακός» το Παρίσι 

Α
ργησε αλλά… έκανε το θαύμα του ο Παναθηναϊ-
κός στις μεταγραφές. Οι «πράσινοι» έδωσαν 7
εκατ. ευρώ στη Γαλατάσαραϊ και έκαναν δικό

τους τον Βραζιλιάνο Τετέ (αριστερά στη φωτο)! Ο
24χρονος εξτρέμ τα βρήκε σε όλα με τους «πράσι-
νους» και υπέγραψε τετραετές συμβόλαιο 2,7 εκατ.
ευρώ. Μάλιστα, ο Τετέ μετά την οριστική συμφωνία και
την υπογραφή με το «τριφύλλι» μπήκε και στην ευρω-
παϊκή λίστα της ομάδας του Ντιέγκο Αλόνσο.

Έτσι, θα αγωνιστεί κανονικά στον επαναληπτικό με
την Μπότεφ Πλόβντιβ στη Βουλγαρία, η οποία θα διε-
ξαχθεί στις 2 Αυγούστου. Ο Τετέ την περσινή σεζόν εί-
χε 45 συμμετοχές, τρία γκολ και έξι ασίστ σε όλες τις
διοργανώσεις με τη Γαλατά. Η καριέρα του ξεκίνησε
από τα τμήματα υποδομής της Γκρέμιο, ενώ έχει αγω-
νιστεί σε Σαχτάρ, Λιόν και Λέστερ. Είναι διεθνής με τις
«μικρές» εθνικές ομάδες της Βραζιλίας.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

«Βόμβα» με Τετέ

Πάνοπλοι αστυνομικοί έξω από γήπεδα όπου διεξάγονται αναμετρήσεις
ποδοσφαίρου για τους Ολυμπιακούς Αγώνες. Η ασφάλεια είναι το Νο1
στοίχημα των Γάλλων σε αυτήν τη διοργάνωση…



Μ
ια σημαντική θεατρική στιγ-
μή, ένα ρεσιτάλ ερμηνειών
από τρεις σπουδαίους πρω-

ταγωνιστές του θεάτρου, του κινημα-
τογράφου και της τηλεόρασης σε μια
παράσταση-σταθμό που θα σηκώσει
αυλαία στις 16 Οκτωβρίου στο θέατρο
«Από Μηχανής». Κώστας Αρζόγλου,
Χρήστος Βαλαβανίδης και Πάνος
Σκουρολιάκος ενώνουν την πολύχρο-
νη εμπειρία και την υποκριτική τους
δεινότητα επί σκηνής, στην πολυβρα-
βευμένη κωμωδία «Ήρωες» του διά-
σημου συγγραφέα Gerald Sibleyras,
σε σκηνοθεσία Δημήτρη Μυλωνά και
μετάφραση της Μαριάννας Τόλη.

Η πλοκή
Τρεις γκρινιάρηδες βετεράνοι

στρατιωτικοί του Α΄ Παγκοσμίου πο-
λέμου, κλεισμένοι σε ένα γηροκο-
μείο, θυμούνται τα περασμένα μεγα-
λεία των νιάτων τους αλλά και τις με-
γάλες δόξες στο πεδίο της μάχης. Το
πάθος τους όμως για τη ζωή που τρέ-
χει δεν σταματά κι όλοι μαζί σχεδιά-
ζουν την απόδρασή τους, ώστε να
οδηγηθούν στην ελευθερία του έξω
κόσμου. Ακόμα κι αν η σωματική
τους κατάσταση δεν τους επιτρέπει
να τα καταφέρουν, ακόμα κι αν με
δυσκολία μπορούν να σηκωθούν από
την καρέκλα, οι ίδιοι επιμένουν να
πιστεύουν στο όνειρο. Στόχος τους,
σ’ αυτήν τη μάχη απέναντι στη φυσι-
κή φθορά να βγουν με τη φαντασία
τους νικητές!

Μια τρυφερή και συγκινητική κω-
μωδία, η οποία με ευαισθησία αλλά
και πολύ χιούμορ αγκαλιάζει τον άν-
θρωπο στη δύση της ζωής του. Οι

τρεις ηλικιωμένοι βετεράνοι γίνονται
πραγματικοί ήρωες, καθώς κατορθώ-
νουν όχι μόνο να μην παραδοθούν στο
προδιαγεγραμμένο τέλος που όλο και
πλησιάζει, αλλά και να μας δείξουν
ότι η αγάπη για τη ζωή και η επιθυμία
για το όνειρο δεν έχουν ηλικία!

Ο Δημήτρης Μυλωνάς, στο σκηνο-
θετικό του σημείωμα για την πνευμα-
τώδη παράσταση, αποθεώνει την
τριάδα των πρωταγωνιστών, αναφέ-
ροντας: «Όπως οι ήρωες του Gerald
Sibleyras επιμένουν στο όνειρο, έτσι
και οι τρεις εξαιρετικοί αυτοί ηθοποι-
οί, με την ουσία που μόνο η εμπειρία
μπορεί να σου προσφέρει, σε ταξι-
δεύουν σε ατραπούς ονειρικούς με
την ερμηνεία τους». 

Το έργο γραμμένο το 2003 παίχτη-

κε για πρώτη φορά στο Théâtre
Montparnasse, ενώ το 2008 παρου-
σιάστηκε στην αθηναϊκή σκηνή του
νέου θεάτρου «Κατερίνας Βασιλά-
κου» με πρωταγωνιστές τους Γιάννη
Φέρτη, Δημήτρη Πιατά και Ιεροκλή
Μιχαηλίδη.
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

Οι «Ήρωες» 
Αρζόγλου, 

Βαλαβανίδης, 
Σκουρολιάκος

Μια παράσταση-σταθμός
που θα σηκώσει αυλαία 

στις 16 Οκτωβρίου
στο  θέατρο «Από Μηχανής»
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Το μεγαλύτερο
glo up πάρτι 
του καλοκαιριού!

Ο
κήπος «Anassa» στην καρδιά της πόλης μετα-

τράπηκε στο ιδανικό σκηνικό για ένα υπερθεα-

ματικό πάρτι με σύνθημα «time to glo up»! Δη-

μιουργοί της brilliand idea, η Bat Hellas με προσκεκλη-

μένους καλλιτέχνες, creators και όλους όσοι αγκαλιά-

ζουν τη θετική τους πλευρά.
Ηρακλής Τσουζίνοφ

Μιχάλης Σαράντης

Μιρκέτα Βιδάλη

Δάφνη Καραβοκύρη

Όλγα Ντάλλα, Φάνης Μπολέτσης

Γιώργος Παπαγεωργίου

Ηλίας Χατζηχριστοδούλου, 
Κλέλια Θερμού

Μαριάννα Παινέση

Κάτια Δέδε

Ραφαέλα Ψαρρού, Γιώργος Καράβας

Κέισι Μίζιου, Χαρά Παππά



Ε
υρέως γνωστά είναι τα πολλαπλά οφέλη της
σωματικής άσκησης, όπως βελτιωμένη κυ-
κλοφορία, μειωμένη φλεγμονή, ισχυρότεροι

μύες και διατήρηση ενός φυσιολογικού σωματικού
βάρους. Η άσκηση βοηθά επίσης στη διατήρηση της
ψυχικής υγείας και της ευεξίας. Όσον αφορά όμως
στα άτομα με κοιλιοκήλη, υπάρχει πάντα ο κίνδυνος
επιδείνωσης της πάθησης όταν η άσκηση δεν είναι
η ενδεδειγμένη ή δεν εκτελείται σωστά. 

Η αναπνευστική και μυϊκή ενδυνάμωση χωρίς
καταπόνηση είναι το κλειδί για την επίτευξη των
επιθυμητών βελτιώσεων. Η ένταση και η μορφή της
άσκησης εξαρτώνται από την υπάρχουσα φυσική
κατάσταση, όπως και από το είδος της κήλης και τη
σοβαρότητά της. Επειδή, λοιπόν, κάθε άτομο είναι
διαφορετικό, η αναζήτηση ιατρικής συμβουλής
πριν από την έναρξη της άσκησης είναι αναγκαία. Ο
περισσότερος ελεύθερος χρόνος, τώρα το καλοκαί-
ρι, αποτελεί κίνητρο για ενασχόληση με δραστηριό-
τητες στην ύπαιθρο όπως κολύμπι, τρέξιμο, ποδη-
λασία, ρακέτες, βόλεϊ ή ποδόσφαιρο στην άμμο.

«Η άθληση είναι απαραίτητη για την καλή λει-
τουργία του οργανισμού. Επομένως, δεν πρέπει να
εγκαταλειφθεί εντελώς μετά τη διάγνωση της κή-
λης. Αυτό που χρειάζεται είναι να τροποποιηθεί και
να γίνεται με μεγαλύτερη προσοχή. Σε γενικές
γραμμές ο στόχος πρέπει είναι η άσκηση λιγότε-
ρης πίεσης στην κοιλιά. Γι’ αυτό πρέπει να αποφεύ-
γονται προγράμματα υψηλής έντασης, ασκήσεις
που απαιτούν τράβηγμα και ώθηση καθώς και

αθλήματα επαφής που μπορούν να προκαλέσουν
τραυματισμούς. 

Ο παραμικρός πόνος/ενόχληση, η εμφάνιση αδυ-
ναμίας ελέγχου της ουροδόχου κύστης ή η δυσκο-
λία κατά τη διάρκεια της κένωσης του εντέρου λόγω
της πίεσης που προκαλεί η κήλη αποτελούν ενδεί-
ξεις για διακοπή της άσκησης και επίσκεψης στον
γιατρό το συντομότερο δυνατόν», επισημαίνει ο γε-
νικός χειρουργός δρ Σπύρος Αυλωνίτης. Ειδικότε-
ρα, για την προστασία της κήλης και την αποφυγή
επιδείνωσής της τα άτομα με κοιλιοκήλες είναι
προτιμότερο να ασχολούνται με αθλητικές δραστη-
ριότητες χαμηλής έντασης. Επιτρέπονται το περπά-
τημα και το ήπιο τζόκινγκ (όχι όμως το έντονο τρέξι-
μο), η ποδηλασία και η ήπια γιόγκα. 

Ακατάλληλες για τα άτομα με κήλη είναι ασκήσεις
και σπορ που επιβαρύνουν το κοιλιακό τοίχωμα,
όπως για παράδειγμα η άρση βαρών, ασκήσεις κα-
ταπόνησης των κοιλιακών μυών, sit-ups, crunches
κ.ά. Γενικά η σωστή ενδυνάμωση των μυών της κοι-
λιάς, της πλάτης και της λεκάνης μπορεί να βοηθή-
σει στην αποφυγή της επιδείνωσης της κήλης.  
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kpapakosto@yahoo.gr

Τι είναι και πώς
διακρίνενται
Οι κήλες είναι ουσιαστικά ελαττώματα ή οπές στην
περιτονία, τον ιστό που υπάρχει κάτω από το δέρμα
που συγκρατεί τα όργανα στην κοιλιακή κοιλότητα
και απορροφά τους κραδασμούς που προκαλούνται
από τις κινήσεις. Σχηματίζονται σχεδόν οπουδήποτε
στην κοιλιά και τα συμπτώματα που προκαλούνται
περιλαμβάνουν οίδημα, πόνο και ψηλαφητή σκληρία
στην περιοχή. Ορισμένες φορές είναι ασυμπτωματι-
κές. Αναλόγως του σημείου που θα εμφανιστούν δια-
κρίνονται σε επιγαστρικές, ομφαλοκήλες, βουβωνο-
κήλες, μηροκήλες (ψηλά στον μηρό). Άλλη μια κατη-
γορία είναι οι μετεγχειρητικές κήλες, που εμφανί-
ζονται στην τομή κάποιας προγενέστερης επέμβα-
σης. Αιτία είναι η άσκηση πίεσης στην κοιλιά λόγω
άρσης βάρους, χρόνιου βήχα, δυσκοιλιότητας ή
διάρροιας. Πιο επιρρεπή είναι τα παχύσαρκα άτομα
και οι καπνίζοντες. Η παγίδευση ενός οργάνου (π.χ.
τμήμα του εντέρου) μέσα στην οπή της περιτονίας εί-
ναι μια εξέλιξη που πρέπει να αποφευχθεί. Η περί-
σφιξη και εν συνεχεία ο στραγγαλισμός του οργάνου
είναι επιπλοκές που ενδεχομένως να οδηγήσουν σε
νέκρωσή του. Πρόκειται για επείγουσα κατάσταση
που απαιτεί άμεση χειρουργική αντιμετώπιση. Ακό-
μα όμως και όταν δεν υπάρχει επιπλοκή, η χειρουρ-
γική επέμβαση είναι η μόνη θεραπευτική επιλογή.
Γίνεται είτε με ανοιχτή τεχνική είτε ενδοσκοπικά
(λαπαροσκοπικά-ρομποτικά).

Δρ Σπύρος Αυλωνίτης, γενικός
χειρουργός 

Σχηματίζονται σχεδόν οπουδήποτε 
στην κοιλιά και τα συμπτώματα που 
προκαλούνται περιλαμβάνουν οίδημα, 
πόνο και ψηλαφητή σκληρία στην περιοχή

Κήλη: Πότε είναι ασφαλής η άσκηση;  



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)

Ο Ερμής περνά στον τομέα της καθημερινότη-

τάς σας, μια θέση που αναδεικνύει την επικοι-

νωνία σας και σας φέρνει πιο κοντά με τους

επαγγελματικούς σας στόχους.

Ταύρος
(21/4-20/5)

Οι συμφωνίες και οι συζητήσεις έως τις 4 Αυγού-

στου θα έχουν μια πολύ ενδιαφέρουσα για εσάς πε-

ρίοδο. Οι σχέσεις σας θα καλουπωθούν μέσα από

θετικά συναισθήματα.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)

Ο Ερμής προχωρά στο ζώδιο που μαζί με το δικό

σας αποτελούν το σπίτι του. Είναι για εσάς μια

θετική στιγμή να δημιουργήσετε καλές επαφές

με πρόσωπα από το οικογενειακό σας περιβάλ-

λον αλλά και να συζητήσετε για ένα ακίνητο.

Καρκίνος
(22/6-22/7)

Είναι η καλύτερη χρονική στιγμή για να ταξιδέψετε

και να βρεθείτε κοντά με πρόσωπα από το περιβάλ-

λον σας. Αν πρέπει να αναδείξετε με τη γραφή σας

ένα προσωπικό σας έργο, τώρα είναι η πιο κατάλ-

ληλη στιγμή. 

Λέων
(23/7-22/8)

Για εσάς τους Λέοντες πολλές συζητήσεις και

διεκδικήσεις ξεκινούν για κάποιες οικονομι-

κές σας υποθέσεις. Ίσως να έχετε μια καλή

επαγγελματική πρόταση.

Παρθένος
(23/8-22/9)

Για εσάς τους Παρθένους το πέρασμα του Ερμή στο

δικό σας ζώδιο θα γεμίσει την καθημερινότητά σας

με πολλές ευκαιρίες, τόσο επαγγελματικές όσο και

πνευματικές. Ταξίδια και όμορφες συζητήσεις θα

σας δώσουν χρήσιμες πληροφορίες.

Ζυγός
(23/9-23/10)

Είναι θετική μέρα για εσάς, όπου διαγράφεται

μια ευνοϊκή και αισιόδοξη χρονική στιγμή για

να λάμψετε μέσα από την κοινωνική σας ζωή. Ο

Ερμής στον 12ο τομέα σας σάς δείχνει μια πα-

ρασκηνιακή συμφωνία.

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Για εσάς τους Σκορπιούς νέα πρόσωπα μπαί-

νουν στη ζωή σας έως τις 4 Αυγούστου, ενώ θα

έχετε την τάση να συζητάτε για τα σχέδιά σας.

Πολύ καλή στιγμή για να ανοίξετε τον κοινωνι-

κό σας κύκλο.

Τοξότης
(22/11-21/12)

Για εσάς τους Τοξότες ξεκινά μια θετική επαγ-

γελματική περίοδος, αλλά λόγω καλοκαιριού

θα υπάρξει μια στάσιμη κατάσταση από τις 5

Αυγούστου έως τις 9 Σεπτεμβρίου. Αυτή την

περίοδο της αναμονής μπορείτε να επανεξε-

τάσετε τις καταστάσεις.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Στο θετικό περιβάλλον της Παρθένου φιλοξενεί

τον Ερμή, αναδεικνύοντας πολλά θέματα που

σας απασχολούν. Είναι καλή περίοδος για συμ-

φωνίες, νομικές υποθέσεις, γνώσεις και ταξί-

δια.

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Είναι μια καλή περίοδος για εσάς σε ό,τι αφορά

τα οικονομικά σας και τις συμφωνίες που έχετε

κάνει. Ίσως να έχετε εσείς των πρώτων ημερών

μια πολύ ευχάριστη συνάντηση.

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Ο Ερμής στον τομέα που αφορά την προσωπική

σας ζωή, τις συνεργασίες και τις σχέσεις σας

είναι ένδειξη ότι θα έχετε πολλές συζητήσεις

με το ταίρι σας, αλλά δεν αποκλείεται να συνερ-

γαστείτε με κάποιο πρόσωπο που γνωρίζετε.
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ΟΕρμής περνά στο κυρίαρχο ζώδιο της Παρθένου,
όπου και παραμένει έως τις 14 Αυγούστου. Λόγω της
ανάδρομης πορείας του θα ξαναπεράσει στο ζώδιο

της Παρθένου στις 9 Σεπτεμβρίου. 


